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روزنامه

باید محدودیت های کرونایی بیشتر شود

معاون هماهنگ  کننده سپاه استان قم خبرداد

توزیع 5هزار بسته معیشتی درروزهای پایانی ماه صفر

حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی :

مراقب باشیم به اعتقادات نسل جوان 
خدشه وارد نشود

مردم بی خیال رعایت پروتکل های بهداشتی شده اند؛

موج سنگین کرونا
 در انتظار استان قم  
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1رکورد کاهش دمای هوا در قم شکسته شد

 

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم گفت: هم راستا با راهبرد جهش تولید 
از ابتدای سال جاری تاکنون ۶هزار و ۸۷۲ فرصت شغلی جدید در بخش های 
صنعت، معدن و تجارت این استان ایجادشده است.  محمود سیجانی بیان کرد: 
بر اساس برنامه ریزی های انجام شده تعهد استان در موضوع ایجاد اشتغال جدید 
در بخش  صنعت،  معدن و تجارت طی سال جاری، فراهم کردن فرصت شغلی 
برای پنج هزار و ۵۶۵ تن بود که تاکنون بیش از این میزان محقق شده است و 

این روند برای ایجاد اشتغال هرچه بیشتر تا پایان سال ادامه می یابد. وی افزود: 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم بابیان اینکه امسال سه 
شهربازی  درقم راه اندازی می شودگفت: با توجه به برنامه چشم انداز قم تا 
سال 1404 باید سرانه فضای سبز شهر قم به ۲3 مترمربع به ازای هر شهروند 
برسد. پیام جوادیان در مراسم اهداء جوایز منتخبین مسابقه پویش ملی 
درخت دوستی بنشانیم افزایش سرانه فضای سبز در شهر قم را موردتوجه 
قرارداد و اظهار داشت: افزایش سرانه فضای سبز از 14 و نیم متر به ۲0 متر 

از سال ۹4 تا پایان سال ۹۸ عددی است که با تلاش و توجه مجموعه مدیریت

رییس سازمان صنعت استان قم:

هفت هزار فرصت شغلی جدید در بخش صنعت ایجاد شد
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

سرانه فضای سبز شهر قم تا ۱4۰4 به ۲۳ مترمربع می رسد
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با  خضرنبی  بوستان  گفت:  قم  شهرداری  چهار  منطقه  مدیر 
مساحت 35 هکتار بیش از 70 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. مهدی 
اصفهانیان مقدم با اشاره به اهمیت احداث بوستان هزار هکتاری، 
اظهار داشت: مجموعه هزار هکتاری کوهسار شامل مجموعه باغ 
پردگان، بوستان کوثر، بوستان خضر نبی و بوستان باغ موزه دفاع 
مقدس است که بوستان کوثر بخشی از آن به شمار رفته و دارای 3۲ 
هکتار که ۲۵ هکتار آن توسعه فضای سبز است. مدیر منطقه چهار 

شهرداری قم با بیان اینکه باغ موزه دفاع مقدس طرحی مهم

شهردار قم گفت :هیچ خانه ای در حریم پروژه متروی قم 
وجود ندارد چراکه مترو به صورت تونل اجرا شده و از عمق 14 
تا 21 کیلومتری زمین عبور می کند. سید مرتضی سقائیان نژاد 
شهروندان  از  یکی  پیامک  به  اشاره  با  خبرنگاران،  جمع  در 
راجع تعیین تکلیف خانه های حریم متروی قم اظهار داشت: 
هیچ خانه ای در حریم پروژه متروی قم وجود ندارد چراکه مترو 
به صورت تونل اجرا شده و از عمق 14 تا 21 کیلومتری زمین 

عبور می کند. وی با بیان اینکه پروژه متروی قم از سال 1391

مدیرمنطقه چهار شهرداری قم  خبرداد

پیشرفت ۷۰ درصدی بوستان 
حضرت خضرنبی

شهردارقم :

هیچ خانه ای در حریم متروی قم 
وجود ندارد 
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بانک سپه در نظر دارد املاک و مستغلات تحت اختیار خود در استان قم به شرح جدول ذیل را از طریق مزایده عمومی 
و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده و با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت "ستاد" )به نشانی الکترونیکی 

setadiran.ir ( و با شماره مزایده ۷13/۹۹/3 بصورت الکترونیکی به فروش برساند.
تاریخ انتشار: روز سه شنبه به تاریخ ۹۹/0۷/۲۲ ، مهلت دریافت اسناد مزایده : تا ساعت 1۲ ظهر روز پنجشنبه به 
تاریخ۹۹/0۸/0۸ ، تاریخ بازدید: از ساعت 10 صبح روز یکشنبه به تاریخ ۹۹/0۷/۲۷ لغایت ساعت 1۲ روز دوشنبه 

تاریخ ۹۹/0۸/0۵ ) به جز پنجشنبه ها و ایام تعطیل(.
مهلت ارسال پیشنهاد : ساعت 12 روز پنجشنبه به تاریخ 99/08/08 ، تاریخ بازگشایی پاکات پیشنهادی : ساعت9 

صبح چهارشنبه به تاریخ ۹۹/0۸/14 .
نحوه فروش: نقد یا نقد واقساط

توضیحات و شرایط:
1. متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاع از جزئیات مزایده حاضر با شماره تلفن مستقیم 02536624842 و تلفن 
02536620421 داخلی 7930و یا به نشانی قم  خیابان امام خمینی ابتدای تولید دارو ساختمان مدیریت بانک سپه 

طبقه دوم واحد پشتیبانی و ساختمان مراجعه فرمایند.
2. شرکت در مزایده صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت "ستاد" می باشد و کلیه مراحل فرآیند مزایده 
شامل خرید و دریافت اسناد مزایده )در صورت وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه(، ارسال 

پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر می باشد.
3.  علاقمندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )توکن( با شماره های 

دفتر ثبت نام 88969737 و 85193768 و مرکز تماس 41934-021 تماس حاصل نمایند و یا به آدرس اینترنتی
 www. setadiran.ir مراجعه نمایند. کلیه اطلاعات املاک و مستغلات شامل مشخصات، شرایط و نحوه فروش در برد 

اعلان عمومی سامانه مزایده قابل مشاهده، بررسی و انتخاب می باشد.

مزایده فروش املاک تملیکی و مازاد بر نیاز
 بانک سپه واقع در استان قم  به شماره  ۷۱۳/99/۳  )نوبت دوم(

 
بانک سپه – مدیریت شعب منطقه قم

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

انهدام ۱۱ باند 
تهیه و توزیع مواد مخدر 

چهار هزار و 600 کیلوگرم موادمخدر کشف شد

همچنین  و  کرونا  بیماری  گفت:  دانشگاه  و  حوزه  استاد 
شده  سبب  سوءمدیریت ها  و  بی تدبیری  اختلاس ،  گرانی، 
مسئولان در یک آزمون بسیار سخت قرار بگیرند، همه ما باید 

مراقب باشیم که به اعتقادات نسل جوان خدشه وارد نشود.
حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی شامگاه دوشنبه در 

سخنرانی های متوالی دهه آخر ماه صفر که در حرم حضرت

 با شروع فصل پاییز و سرما به همراه عادی انگاری مردم 
نسبت به کووید 1۹ باید منتظر پیک و موج  سنگین بیماری 
در استان باشیم. اکنون درگیری و مبارزه با ویروس خطرناک 

کرونا وارد نهمین ماه خود شده است هرچند در ماههای 
ابتدای شیوع این بیماری به رغم این که همه ارگان درمانی، 

مردم و مسئولان کشور تجربه چنین ویروس و اپیدمی را

معاون امور توانبخشی اداره کل بهزیستی قم:

یک هزار و ۱۰ خانواده نابینا درقم 
مستمری می گیرند

 معاون امور توانبخشی اداره کل بهزیستی قم با اشاره به خدمات موردی و توانبخشی 
ارائه شده به نابینایان قم گفت: یکهزار و 10 خانواده نابینا از بهزیستی استان به صورت 

ماهیانه مستمری دریافت می نمایند. 
محمدعلی مقدم خواه ضمن تبریک 24 مهرماه روز جهانی عصای سفید نابینایان 
اظهار داشت: در  قم حدود 2 هزار و 579 تَن دارای معلولیت نابینایی و کم بینایی 

شناسایی شده اند و در این اداره کل دارای پرونده می باشند.
وی اظهار داشت:  از این تعداد 642 تَن دارای معلولیت خفیف، 726 تَن دارای 
معلولیت متوسط، 764 تَن دارای معلولیت شدید و 447 تَن نیز دارای معلولیت 
نابینایی در سطح خیلی شدید هستند که از خدمات توانبخشی مستمر و موردی 

بهزیستی استان قم استفاده می کنند.
معاون بهزیستی قم همچنین با اشاره به تبعات اجتماعی، اقتصادی و فیزیکی 
نابینایی در زندگی افراد خاطرنشان کرد: با توجه به تبعات جبران ناپذیر مذکور و 
کاهش شدید کیفیت زندگی فرد مبتلا و خانواده او ، سازمان بهزیستی کشور هر ساله 
با اجرای طرح های پیشگیرانه سعی در کنترل و کاهش معلولیت نابینایی و شناخت 
و مداخله به موقع در این زمینه دارد که می توان به طرح پیشگیری از تنبلی چشم 

کودکان 3 تا 6 سال اشاره کرد.
وی یادآور شد: در سال گذشته در  قم در پنج پایگاه دائمی و 58 پایگاه ثابت طرح 
مذکور 41 هزار و 375 کودک قمی شامل 39 هزار و 194 کودک شهری و 2 هزار7 
و 169 کودک روستای مورد معاینه بینایی قرار گرفتند که از این تعداد 168 کودک 
مبتلا به تنبلی چشم شناسای شدند و یکهزار و 72 کودک نیز دارای سایر اختلال های 
بینایی مورد شناسایی قرارگرفتند که 61 کودک جهت دریافت عینک با پرداخت هزینه 

از طرف بهزیستی به مراکز تخصصی معرفی شدند.
مقدم خواه افزود: امسال به علت شیوع کرونا و کاهش تماس نزدیک بین افراد طرح 
پیشگیری تنبلی چشم کودکان 3 تا 6 سال از تیرماه آغاز شد و معاینه با Eچارت جهت 
رعایت پروتکل لهای بهداشتی حذف شد و فقط کودکان با دستگاه غربال گر معاینه 
می شوند که تا امروز حدود هشت هزار و 624 تَن مورد معاینه قرار گرفته اند و طرح تا 

پایان سال در پایگاه های دائمی اجرا خواهد شد.
معاون بهزیستی قم در خصوص برنامه های هفته و روز نابینایان نیز افزود: به علت 
شرایط خاص امسال برنامه تجمعی نداریم اما در این هفته کلیه خدمات کلینیکی 
قابل ارائه به نابینایان در مجتمع بهزیستی مسبح واقع در خیابان شهید فاطمی رایگان 

است و از کارکنان نابینای شاغل در اداره ها نیز قدردانی خواهد شد.

توسط مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم انجام شد

قدردانی از رانندگان ناوگان اتوبوسرانی 
درون شهری

مدیرعامل سازمان همیاری شهرداری های استان قم از رانندگان ناوگان اتوبوسرانی 
درون شهری قدردانی کرد.

حسین طالعی درنشست صمیمی باتعدادی از رانندگان ناوگان اتوبوسرانی شهری 
اظهارداشت:با توجه به اینکه مدیریت ناوگان اتوبوسرانی درون شهری  از سال 98 به 
این سازمان سپرده شده است، سازمان همیاری به منظور ارتقا کیفیت خدمت رسانی 

مطلوب به شهروندان محترم ارزیابی های از نحوه عملکرد رانندگان انجام داده است.
ناوگان  زحمت کش  و  پرتلاش  رانندگان  ارزنده  زحمات  از  تقدیر  ضمن  طالعی 
از اصلی ترین رسالت های سازمان همیاری  افزود: یکی  اتوبوسرانی درون شهری 
تسریع در کیفیت مطلوب و کمک به مدیریت شهری در قالب ارائه خدمات موثر به 
شهروندان می باشد که با همکاری دلسوزانه رانندگان عزیز توانسته در این شرایط 
حساس که بر اثر ویروس منحوس کرونا محدودیت های را ایجادکرده است، جلب 
رضایت عمومی مردم را به همراه داشته باشد. وی ادامه داد :بسیار واضح است که این 
قبیل خدمت رسانی با تمام سختی ها به شهروندان عزیز و زائران گرامی شهر کریمه 

اهل بیت)س( افتخاری است که نصیب شما عزیزان گردیده است. 

قره باغ کوهستانی 
و جنگی بی فرجام 

بعد حدود دو هفته از آتش بازی نیروهای آذربایجان 
و ارمنستان تحول خاصی در منطقه قره باغ اتفاق 

نیافتاده است و جمهوری آذربایجان جز چند روستا ماحصلی در این جنگ 
نداشته ، مناطقی که از ابتدا نیز در قره باغ کوهستانی قرار نداشتند . 

جنگ چاره بحران قره باغ نیست و حل این بحران در پای میز مذاکره و آن هم در 
مسکو و در مشارکت با تهران امکان پذیر است البته روسیه نیز به نظر در حال حاضر 
علاقه ای به تغییر توازن در منطقه قفقاز ندارد .  در دو هفته از شروع جنگ نیروهای 
آذربایجان هنوز به ارتفاعات منطقه قره باغ کوهستانی نرسیده اند و نیروهای ارمنی 
با قرارگیری در ارتفاعات در موضع بالا قرار دارند و با شروع فصل سرما تصرف این 
ارتفاعات با طبیعت سخت مشکل به نظر می رسد ، جنگ وارد مراحل فرسایشی 
خود شده است و جامعه جهانی بیش از این جنگ را برنمی تابد به خصوص حضور 
نیروهای خارجی در این جنگ مانند شبه نظامیان سوری و لیبیایی تحت حمایت 
ترکیه در طرف  آذربایجان  و نیروهای کُرد پ.ک.ک به حمایت ارمنستان موجب 
اعتراض روسیه ، فرانسه ، اتحادیه اروپا و سازمان ملل شده است. به نظر باکو به تحرک 
آنکارا و به امید حمایت آن کشور وارد این دور جدید از درگیری ها شده است و ترکیه هم 
کمک های قابل توجه ای به آذربایجان نموده است و امید باکو بر این بود که با حمله 
ای برق آسا بتوانند منطقه قره باغ کوهستانی را بازپس گیرند ولی با مقاومت نیروهای 
ارمنی نقشه آنها به ثمر ننشست و دستاورد چندانی در این زمینه حاصل نشد. در این 
میان روسیه تحولات میدانی را به دقت زیر نظر دارد و با وجود اینکه ترکیه رسما وارد این 
نبرد شده ، هنوز واکنشی از خود نشان نداده است ولی چیزی مبرهن است روس ها  
اجازه تغییر توازن در منطقه قفقاز این حوزه نفوذ و این منطقه حساس برای امنیت 
ملی خود را نخواهد داد و با توجه به تمایل و چرخش آذربایجان و گرجستان در این 
منطقه به غرب ، ارمنستان و حمایت از آن برای روس ها بسیار مهم بوده و روسیه در این 
کشور دارای نیروی مستقر و پایگاه های نظامی است و همچنین در سالهای گذشته 
در اختیار ارمنی ها سلاح های استراتژیک مانند موشک های اسکندر و هواپیمای 
سوخو_ 30  قرار داده که البته هنوز در این نبرد اجازه به کارگیری آنها را به نیروهای 
ارمنستان نداده است ، علاوه بر روسیه از این نکته نباید غافل شد که ارمنی ها علاوه 
بر حمایت روس ها دارای یک لابی بسیار قدرتمند در کنگره آمریکا هستند.   حضور 
نیروهای شبه نظامی سوری تحت حمایت ترکیه در نبرد قره باغ ، که جز معرضان 
بشار اسد محسوب می شوند برای ایران نیز حساسیت زا و غیرقابل قبول است و بر 
خلاف منافع ملی ایران محسوب می گردد و ایران نیز به دقت تحولات میدانی در نبرد 
قره باغ را رصد کرده و البته خواهان بازگشت طرفین به میز مذاکره و حل دیپلماتیک 
چالش ایجاد شده است . جنگ قره باغ کوهستانی را فرجام و سرانجامی نیست و جز 
خسارات جانی و مالی بر نیروهای آذربایجان و ارمنستان آینده ای را برای آن نمی توان 
متصور بود و میز مذاکره تنها راه حل بحران است وبه طور کلی نیز نمی توان تغییر 

ژئوپلتکی خاصی را برای این منطقه در آینده نزدیک پیش بینی کرد .

سخنگوی وزارت بهداشت :

کرونا جان ۲۵۴ نفر دیگر را در ایران گرفت
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با فوت 254 بیمار 
دیگر مبتلا به کرونا در 24 ساعت گذشته، شمار جانباختگان بیماری کووید19 در 
کشور به 29 هزار و 70 نفر رسید و 30 استان همچنان در وضعیت قرمز یا هشدار 
کرونا هستند.  سیما سادات لاری روز سه شنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی 
به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت ناشی از این ویروس افزود: در 24 ساعت 
گذشته تا ظهر امروز )22 مهر 1399( و بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی، 
چهار هزار و 108 بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی شد و هزار 
و 949 نفر بستری شدند. با این حساب، مجموع بیماران کووید19 در کشور به 
508 هزار و 389 نفر رسید. سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون 

411 هزار و 840 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. 

سید محسن مصطفوی*

شناسه آگهی:  
     101۷۸۲۹
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رییس جمهوری واگذاری سهام دستگاه های دولتی را نشان از عزم راسخ دولت 
برای بهینه سازی روند خصوصی سازی در کشور برشمرد و اطمینان داد که برنامه 

عرضه سهام شرکت های دولتی در بازار سرمایه ادامه خواهد یافت. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی رییس جمهوری، در جلسه روز سه شنبه ستاد 
از  مرکزی  بانک  کل  ریس  همتی«  »عبدالناصر  دولت،  اقتصادی  هماهنگی 
تلاش های انجام شده برای استفاده از منابع ارزی در خارج از کشور، گزارشی ارائه 
کرد و با تشریح توافقات خود با مسئولین عراق در سفر به این کشور، از تلاش های 
گسترده تر برای استفاده از منابع ارزی در سایر کشورها و گشایش های مفیدی که 

در این خصوص صورت گرفته، خبر داد.
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی در این جلسه پس از گزارش رییس 
کل بانک مرکزی، با تاکید بر لزوم پیگیری جدی برای دسترسی و استفاده از منابع 
ارزی مسدود شده کشورمان در خارج از کشور گفت: هر چند تحریم های آمریکا 
شرایط سختی برای تعاملات اقتصادی کشور ایجاد کرده است، اما با تلاش های 
انجام شده، استفاده از این منابع در حال افزایش است و تخصیص منابع به 

مصارف کالاهای اساسی و نیازهای تولیدی کشور استمرار خواهد یافت.
در این جلسه همچنین محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه از سفر خود به چین 
و دیدار و توافقات با مقامات این کشور در حوزه تبادلات مالی و پولی و روابط دو 

کشور در حوزه حمل و نقل دریایی گزارشی ارائه کرد.

رییس جمهوری پس از این گزارش، با بیان اینکه توسعه اقتصادی همه کشورها 
به صورت ملموس با دیپلماسی اقتصادی گره خورده است، تصریح کرد: باید در 
این مقطع با تقویت اولویت های ارتباطی خود با چین، کشورهای منطقه اوراسیا و 
همسایگان، در حوزه های مختلف از انرژی تا فناوری، برای توسعه روابط اقتصادی 

برنامه ریزی ویژه  ای انجام دهیم.
با  توافقات  پیگیری اجرای  به دنبال تسریع در  اینکه دولت  بیان  با  روحانی 
کشورهای منطقه است، خاطرنشان کرد: فعال شدن کمیسیون های مشترک 
اقتصادی با کشورهای هدف ضروری است و در اهداف اقتصادی تجارت با شرق 

و همسایگان، توجه به سیاست صادرات  محور بودن باید در اولویت قرار گیرد.
نظر  از  را  اوراسیا  اتحادیه  با  همکاری  گسترش  همچنین  جمهوری  رییس 
اقتصادی قدم بسیار مهمی دانست و گفت: ایران علاوه بر ظرفیت تولید و تامین 
واردات برخی از این کشورها، با توجه به قرار گرفتن در بهترین موقعیت ترانزیتی، 
می تواند مسیری مناسب برای ترانزیت کالاهای کشورهای عضو این اتحادیه 
باشد. رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود واگذاری سهام دستگاه  
 ای دولتی را نشان از عزم راسخ دولت برای بهینه  سازی روند خصوصی سازی در 
کشور برشمرد و اطمینان داد که برنامه عرضه سهام شرکت  های دولتی در بازار 

سرمایه ادامه خواهد یافت.
روحانی اظهارداشت: برنامه عرضه سهام شرکت  های دولتی در بازار سرمایه در 
راستای چابک سازی، اجرای سیاست های کلی اصل 44 و حمایت از بازار سرمایه 
به  ویژه هدایت نقدینگی به سوی اشتغال  مولد و در مجموع مردم  محور کردن 
اقتصاد، شفاف  سازی فعالیت  های اقتصادی و زدودن فساد از بدنة اقتصاد  انجام 
می گیرد. رییس جمهوری در عین حال تاکید کرد که رونق، پویایی و فسادزدایی 
جدی از اقتصاد کشور و ایجاد فرصت برابر برای آحاد مردم از طریق تداوم عرضه 
سهام بنگاه های بزرگ و متوسط باید با یک طرح دقیق انجام گیرد که دولت چنین 

طرحی را تهیه کرده و با دقت و جدیت در حال اجرای آن است.
روحانی از مصادیق عینی این برنامه را عرضه سهام شرکت های بزرگ پتروشیمی، 
پالایشی، فلزی، بانکی، بیمه  ای، خودرویی و زیرمجموعه  های آنها برشمرد که 
از طریق عرضه مستقیم و صندوق  های مالی قابل معامله )ای تی اف( و سایر 

روش ها تحقق پیدا کرده و این روند ادامه دارد.
همچنین در این جلسه پس از گزارش »محمد اسلامی« وزیر راه و شهرسازی 
از پرداخت تسهیلات کرونایی به شرکت های حمل و نقل هوایی و ریلی، رییس 
جمهوری برای رفع موانع و تسریع و تسهیل در پرداخت مالی و تسهیلات در نظر 

گرفته و مصوب ستاد ملی کرونا دستورات لازم را صادر کرد.

هشدارعضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی  :

شیوع کرونا در کشور بحرانی است
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان این که شیوع کرونا 
در ایران به مرحله خطرناکی رسیده است، به مردم هشدار داد: این بیماری در کشور 
وارد پیک سوم شده، شرایطی که تاکنون هیچ کشوری در دنیا به این وضعیت نرسیده 

است. 
دکتر حمید سوری استاد اپیدمیولوژی با تاکید بر این که میانگین مرگ ناشی از 
کرونا در کشور حدود 2.5 برابر میانگین جهانی به ازای یک میلیون نفر جمعیت است، 
گفت: ایران یکی از 10 کشوری است که هفته هاست رتبه های بالای مرگ و میر را 
ثبت می کند. وی، فقدان تعادل منطقی بین بیم و امید در پاندمی ها را مهم ترین 
عامل شعله ور تر شدن آتش اپیدمی دانست و خواستار ارایه راهکارهای موثر برای 

مهار ویروس کرونا را از سوی سیاست گذاران و متولیان بهداشت و درمان کشور شد.
سوری با یادآوری این که وضعیت شیوع کرونا، به چالش پیچیده ای در جهان 
مبدل شده است، اظهار داشت: برخی کشورها با تدابیری که اتخاذ کرده در مهار 

این اپیدمی موفق بوده اند.
این اپیدمیولوژیست با بیان این که وضعیت کشور به لحاظ گسترش اپیدمی، در  
شرایط بحرانی است، توضیح داد: این نگرانی وجود دارد که تغییرات آماری همچنان 
ادامه داشته باشد، چرا که در اپیدمی ها تغییرات حتی اگر هیچ اقدام مداخله ای 

انجام نشود به صورت طبیعی ایجاد می شود.
سوری یادآور شد: اپیدمی ها در طول تاریخ همواره دستخوش نوساناتی بوده 
اند، به این شکل که در گذشته ها و زمانی هم  که بشر توانایی مداخلات جدی را 
در اپیدمی ها نداشت همچنان و به صورت طبیعی با نوساناتی کنترل یا بیشتر می 
شدند. وی افزود: بخشی از این تغییرات به طبیعت بیولوژیک بیماری و بخش دیگری 

به رفتارهای مردم وابسته است.
سوری، ترس از سرعت انتشار بیماری در اپیدمی ها را یکی از مهم ترین عوامل 
رفتارهای  بازدارند مردم دانست و خاطرنشان کرد: زمانی که آمار مبتلایان و مرگ و 
میرها بالامی روند ترس افراد بیشتر می شود و مردم بیشتر ملاحظات بهداشتی را 
رعایت می کنند و متاسفانه به محض کاهش آمارها مردم دچار خوش خیالی کاذب 

می شوند و رفتارهای پرخطر انجام می دهند.    
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی تصریح کرد خوش خیالی 

در پاندمی ها به مراتب وضعیت را در خطرناک ترین حالت موجود قرار خواهد داد.
این اپیدمیولوژیست ترس و اضطراب بی اندازه و در عین حال خوش خیالی کاذب 
را در پاندمی ها دو روی یک سکه توصیف کرد و گفت: هرکدام از این رفتارها درصورتی 
که باعث وسواس، اضطراب و یا خوش خیالی کاذب و در نهایت انجام رفتارهای 

پرخطر باشد آسیب زننده و مشکل آفرین است.
وی با بیان این که کشور ما همچنان در موج اول اپیدمی کووید 19 قرار داد، افزود: 

ایران در موج اول کرونا و وارد پیک سوم بیماری شده است.

وزیر آموزش و پرورش:

 آموزش و پرورش از نقد دانش آموزان 
بهره مند می شود

 وزیر آموزش و پرورش گفت: آموزش و پرورش از نقد و نظرات دانش آموزان در 
عرصه های مختلف بهره مند می شود چراکه روح جوانی با سازندگی، خلاقیت و ابداع 

همراه است. 
محسن حاجی میرزایی عصر سه شنبه در مراسم اختتامیه نهمین دوره مجلس 
دانش آموزی اظهار داشت: آموزش و پرورش از اقداماتی که برای تامین سلامت روان 
دانش آموزان انجام می شود استقبال می کند و در حال حاضر موضوع و برنامه های 

سلامت روان مورد توجه معاونت پروشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش است.
وی با بیان اینکه بخش های مختلف جامعه با درگیر شدن با حوزه مسائل اجتماعی 
به ارتقای ظرفیت های خود کمک می کنند، خاطرنشان کرد: حل مساله یکی از 
کلیدی ترین مهارت هایی است که هر جامعه ای به آن نیاز دارد، بنابراین حل مسائل 

جامعه توسط هر نهادی به ارتقا ظرفیت های خود کمک می کند.
حاجی میرزایی با بیان اینکه، رفع مسئله با مرتب کردن معلومات و مجهولات 
و شناخت صحیح از فرصت ها محقق می شود، گفت: در واقع می توان گفت 
حل مسئله نیازمند تصمیم سازی های اساسی است. وی با بیان اینکه مجلس 
دانش آموزی نهادی است که شاخک های انتقال اطلاعات و دریافت پیام محسوب 
می شود، گفت: نقش این مجلس دانش آموزی برای تقویت مهارت های اجتماعی 
بسیار مناسب است و یکی از مهارت های اجتماعی توسعه توانمندی های جمعی 

است.
شبکه شاد رکورد اپلیکیشن های خارجی را شکست

حاجی میرزایی افزود: در حال حاضر گروه های فنی آموزش و پرورش در حال رصد 
اشکالات فنی شبکه شاد هستند، شبکه شاد تنها پاسخ ملی  به یک نیاز حیاتی و 
ضرورتی است که در دوهفته گذشته  میزان ترافیک و برگزاری کلاس های زنده در 
شاد افزایش یافته و به 550 هزار ارتباط زنده در روز و 295 گیگابایت بر ثانیه سرعت در 
روز رسیده است و رکورد اپلیکیشن های خارجی دیگر را نیز در برخی از موارد شکسته 
است. وی با بیان اینکه بستر شاد برای ارائه خدمات آموزشی ایمن است، گفت: هیچ 
منطقه و استانی اجازه ندارد که دانش آموزی را به علت نداشتن ابزار هوشمند تحت 
فشار قرار دهد، روش های  متفاوتی برای آموزش وجود دارد که یکی از آنها مدرسه 
تلویزیونی است. وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: همچنین بسته های آموزشی 
خودآموز برای دانش آموزان تهیه شده است، مدیران مدارس در سراسر کشور موظف 

هستند که حتی یک دانش آموز از آموزش محروم نشود.

معاون سازمان تأمین اجتماعی:

سازمان تأمین اجتماعی با کسری بودجه 
مواجه نیست 

 معاون برنامه ریزی، مالی و پشتیبانی سازمان تأمین اجتماعی گفت: تعادل منابع 
و مصارف این سازمان از نیمه دوم سال گذشته برقرار شده است و سازمان تأمین 

اجتماعی به هیچ عنوان با کسری بودجه مواجه نیست.   
جمیل حق پرست روز سه شنبه در گفت وگو با ایرنا افزود: در حال حاضر هرماه بیش 
از 14 هزار میلیارد تومان برای ارائه خدمات و ایفای تعهدات سازمان تأمین اجتماعی 
به جامعه هدف هزینه می شود و مجموع منابع سازمان نیز در همین حدود است و 

سازمان هیچگونه مشکلی برای تأمین منابع مورد نیاز خود ندارد.
وی بیان برخی مطالب درباره کسری منابع سازمان تأمین اجتماعی را نتیجه سوء 
برداشت و اطلاعات ناقص برشمرد و گفت: طی ماههی گذشته 32 هزار میلیارد 
تومان از مطالبات سازمان تأمین اجتماعی از دولت در قالب سهام شرکتهای دولتی 
دریافت شده و متناسب سازی حقوق بازنشستگان نیز بر همین اساس از دو ماه پیش 
انجام شد.   حق پرست ادامه داد: منابع مورد نیاز برای اجرای متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان بدون فروش سهام شرکتهای دولتی واگذار شده، انجام شده است و این 
موضوع به خوبی نشان دهنده توان مالی بالای سازمان تأمین اجتماعی است که 
با وجود محدودیت های مالی و بروز مشکلات ناشی از تحریم ها و همچنین شرایط 
ناشی از شیوع کرونا؛ باز هم این سازمان برای ایفای تعهدات خود در قبال جامعه 

هدف هیچگونه مشکلی ندارد.  

وزیر بهداشت اعلام کرد 

آزمایش انسانی واکسن ایرانی کرونا 
دو هفته دیگر 

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: ساخت واکسن ایرانی ویروس 
کرونا در مراحل حیوانی با موفقیت انجام شده است و آزمایش بالینی آن در مرحله 
انسانی از دو هفته دیگر آغاز می شود.  »سعید نمکی« روز سه شنبه در دیدار فرمانده 
کل سپاه پاسداران، فرمانده سازمان بسیج مستضعفان و جمعی از فرماندهان سپاه 
و بسیج با وزیر و مدیران ارشد وزارت بهداشت افزود: خوشبختانه، این واکسن در 
مدل های حیوانی جواب خوبی داده و نتیجه آزمایش ها که کاملا مبتنی بر پروتکل ها و 
استانداردهای جهانی است را به سازمان جهانی بهداشت اعلام کرده ایم. وی تصریح 
کرد: از دو هفته دیگر به سمت مدل های انسانی و آزمایش های بالینی خواهیم رفت 
و امیدواریم بتوانیم اصول مسلم شامل فاصله گذاری، رعایت پروتکل های بهداشتی و 

پرهیز از هنجارشکنی را هم انجام بدهیم.

سازمان ملل؛ بازیگر منفعل 
بحران های عصر کرونا

دومین  به  تبدیل  حال  در  کرونا،  که  شرایطی  در 
اسپانیایی  آنفولانزای  از  بعد  تاریخ،  بزرگ  پاندمی 

است و انتظار می رود همه کشورهای جهان با درک ابعاد خطرناک این پاندمی، 
اختلافات را کنار گذاشته با هدایت سازمان ملل و سازمان بهداشت جهانی به 
صورت یکدست و متحد به مقابله با این همه گیری بپردازند، واقعیات عرصه بین 

المللی حکایت از داستان دیگری دارد. 
دونالد ترامپ، رئیس جمهوری آمریکا که در اثر بی توجهی به پروتکل های 
بهداشتی و جدی نگرفتن توصیه های پزشکی برای استفاده از ماسک خود به 
این بیماری مبتلا شده، حتی بعد از ابتلا نیز از رفتارهای غیر منطقی خود عقب 
نشینی نمی کند، از بیمارستان خارج می شود و بین هوادارانش مانور سیاسی می 
دهد و بعد هم کلا خود را از بیمارستان مرخص می کند، به کاخ سفید بر می گردد 
و در ادامه بحرانی که بعد از خروج از برجام ایجاد کرده، 18 بانک ایرانی دیگر که 
اکثر آنها مسئول مبادلات دارو و غذا بوده اند را نیز تحریم می کند تا به قول خودش 

سخت ترین تحریم های تاریخ را علیه ایران وضع کرده باشد. 
و  آذربایجان  همسایه  کشور  دو  که  هاست  هفته  نیز  جنوبی  قفقاز  حوزه  در 
ارمنستان، بدون توجه به شرایط ویژه بین المللی و خطرات ناشی از پاندمی کرونا، 
جنگ بر سر مناطق ارضی مورد منازعه را آغاز کرده اند، جنگی که البته دوجانبه 
باقی نمانده و با جانبداری رسمی ترکیه از آذربایجان و تلاش این کشور برای وارد 
کردن گروه های تروریستی به جبهه آذربایجان، جنبه منطقه ای به خود گرفته 
است. هر چند مقامات روس اعلام کردند که بعد از 10 ساعت مذاکره بالاخره 
موفق شده اند طرفین را برای آتش بس و مذاکره متقاعد کنند، اما به نظر می رسد 
عرصه پر آشوب بین الملل کنونی به چیزی بیشتر از میانجیگیری روسیه که البته 

عاری از فرصت طلبی همیشگی این کشور هم نیست، نیاز دارد. 
در سال 1945، ناکامی جامعه جهانی در پیش گیری از آغاز جنگ جهانی دوم و 
فجایع فراگیری که این جنگ به بار آورد، این باور را تقویت کرد که ایجاد »یک نظام 
همکاری بین المللی کارآمد«، می تواند در حفظ جهان در برابر جنگ مؤثر باشد و 
در نتیجه در اکتبر 1945 سازمان ملل متحد متولد شد تا متولی این امر باشد. ماده 
یک منشور سازمان ملل متحد، اهداف این سازمان را این گونه بیان می دارد: 1. 
حفظ صلح و امنیت بین المللی؛ 2. توسعه روابط دوستانه میان ملت ها؛ 3. ایجاد 

شرایط همکاری بین المللی در حل مسائل بین المللی.
 حال با گذشت 75 سال از عمر سازمان ملل به نظر می رسد این سازمان هنوز 
در محقق کردن اهداف و کارکردهای خود با مشکل مواجه است. سازمان ملل 
که انتظار می رفت حامی حقوق ملتها و حافظ صلح و امنیت آنها باشد هنوز در 
جایگاهی نیست که بتواند دولت خودسر و بی قانون آمریکا را خطاب قرار دهد که 
به چه دلیل به یک توافق بین المللی پشت می کنید و کشوری که طبق حقوق بین 
الملل به همه تعهدات بین المللی خود عمل کرده را مورد سخت ترین تحریمهای 
تاریخ قرار می هید و معیشت و سلامت مردم این کشور را به خطر می اندازید؟! این 
سازمان آنقدر در مواجهه با جنگ آذربایجان و ارمنستان و گسترش این جنگ در 
ابعاد منطقه ای ضعیف عمل می کند تا در نهایت پدرخوانده سابق این کشورها 

وارد عمل شود و ژست صلح سازی به خود بگیرد.
سازمان ملل در مواردی همچون ظهور و گسترش داعش، تداوم جنگ عربستان 
علیه یمن و بروز فاجعه انسانی در این کشور، پرونده قتل جمال خاشقچی و منازعه 
آمریکا و سازمان بهداشت جهانی بر سر نحوه مدیریت پاندمی کرونا نیز نشان داد 
که از اقتدار و توانایی لازم برای مدیریت بحران های مهم بین المللی برخوردار 
نیست.  هر چند ریاست جمهوری ترامپ خودسرو بی قانون در ایالات متحده و نیز 
رواج ناسیونالیسیم و گرایشهای راست افراطی در عرصه جهانی نقش مهمی در به 
حاشیه رفتن سازمان ملل و تحقق نیافتن طرح های اصلاحی و ابتکارعمل های 
سیاسی دبیرکل این سازمان داشته است، اما شواهد حاکی از آن است که این 
سازمان در مقابل زورگویی و زیاده طلبی قدرتهای بزرگ، از قدرت مانور چندانی 
برخوردار نیست و از این رو نمی تواند صدای ملتها و حافظ صلح و امنیت جهانی 
باشد.  بدین ترتیب به نظر می رسد حال که به 24 اکتبر، سالروز تاسیس سازمان 
ملل متحد و »روز ملل متحد« نزدیک می شویم، محققان، نخبگان و سیاستمداران 
در سراسر دنیا باید رویکرد انفعالی این سازمان در بحرانهای کنونی را به چالش 
بکشند، دلایل و پیش زمینه های این امر از جمله مشکلات ساختاری)محدود 
بودن حق وتو به چند قدرت سنتی، فقدان ضمانت اجرای تصمیمات دبیر کل 
و مجمع عمومی، برتری قدرت بر حقوق بین الملل و ... ( این سازمان را مورد نقد 
و بررسی قرار داده و پیش از قرار گرفتن سازمان ملل در وضعیت »جامعه ملل« و 
وقوع بحرانهای جبران ناپذیر، چاره ای برای اصلاح و ترمیم جایگاه این سازمان در 

عرصه بین المللی بیندیشند. 
 محقق و پژوهشگر روابط بین الملل

دبیر ستاد هماهنگی مبارزه با مفاسد اقتصادی:

تمام ارز حاصل از صادرات
 باید به کشور برگردد

مشاور معاون اول رییس جمهوری و دبیر ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی نهاد 
ریاست جمهوری گفت: تلاش دولت بر این است که تمام ارز حاصل از صادرات به 

کشور برگردد که در این رابطه بانک مرکزی پیگیری لازم را دارد. 
کاظم پالیزدار امروز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: با 
پیگیری  اخیر بانک مرکزی هشت میلیارد دلار حاصل از صادرات به کشور برگشت 

و حدود 18 میلیارد دلار دیگر هم در دست پیگیری است.
وی با بیان اینکه نبود سیستم نظارت در گذشته باعث شد عده ای به اسم 
صادرات و واردات ارز دولتی گرفته و از آن سوء استفاده کنند، گفت: این افراد به 
دلیل نبود سیستم نظارت و پیگیری هیچ ردی از خود باقی نمی گذاشتند هرچند 
مطمئن بودند پیگیری خاصی وجود ندارد. وی افزود: در شرایط کنونی افرادی که 
ارز دریافت کرده و به تعهدات خود عمل نکنند قابل پیگیری و ردیابی هستند و در 
این رابطه بانک مرکزی وظیفه خود را  بخوبی انجام داده است و افرادی را هم به 
مراجع قضایی معرفی کرد. مشاور معاون اول رییس جمهور تصریح کرد: گروهی 
ارز دولتی گرفتند تا کالا وارد کنند اما به تعهد خود عمل نکردند که برای هر یک از 
آنها پرونده تشکیل شد؛ به آنها فرصتی دادیم تا به تعهدات خود عمل کنند وگرنه 
به مرجع قضایی معرفی خواهند شد. پالیزدار افزود: تحریم های ظالمانه  آمریکا در 
دنیا بی سابقه است اما مردم بدانند که این شرایط پایدار نیست و روزهای خوب فرا 

خواهد رسید؛ ما از این شرایط عبور خواهیم کرد.

سردار اشتری: 

پلیس فتا سه هزار تارنمای متخلف را 
شناسایی کرد

 فرمانده انتظامی جمهوری اسلامی ایران گفت: پلیس )فتا( فضای تولید و 
تبادل اطلاعات در جریان شیوع کرونا سه هزار تارنمای متخلف و مشوش کننده 

فضای جامعه را شناسایی کرد. 
سردار حسین اشتری روز سه شنبه در آیین معارفه فرمانده انتظامی استان 
همدان بیان کرد: این تارنماها با تشویش اذهان عمومی سبب ایجاد نگرانی در 
مردم شده بود که متولیان این تارنماها به صورت تلفنی و حضوری توجیه شدند 
همچنین با برخی از آنها برخورد قانونی صورت گرفت. وی اضافه کرد: به دنبال 
شیوع کرونا تمامی امکانات درمانی بیمارستان های ناجا در اختیار بیماران قرار 
گرفت و مراکز درمانی ناجا اقدام به پذیرش بیماران کرونایی کردند به گونه ای که 
چند برابر ظرفیت مراکز خدمات ارائه شد. فرمانده انتظامی جمهوری اسلامی 
ایران افزود: خودروهای آب پاش نیروی انتظامی که از آن برای آرام کردن فضا 
و برقراری امنیت و آرامش مردم استفاده می شد در جریان شیوع کرونا از این 
ناجا  تجهیزات برای ضدعفونی شهر بهره گرفته شد چراکه تمامی تجهیزات 

همیشه برای تامین امنیت و آرامش مردم بوده است.

اخبار

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت؛
عرضه سهام شرکت های دولتی در بازار سرمایه ادامه می یابد

ما  امروز  آرایش  که  این  بر  تاکید  با  سپاه  کل  فرمانده   
با کرونا است گفت: ظرفیت  برای مقابله  آرایش جنگی 
امروز سپاه در تمام کشور چه در نیروی زمینی، چه دریایی 
و چه در بیمارستان ها و بسیج هم مهیا و هم در میدان 
است.  سرلشکر پاسدار حسین سلامی عصر سه شنبه 
در نشست وزیر و معاونان وزارت بهداشت افزود: میدان 
مبارزه با کرونا، آزمایش بسیار بزرگی بود که جامعه پزشکی 
و درمانی را با مفاهیم خیلی زنده و زیبا و درخشانی مثل 
شرافت، فداکاری، وفاداری، ایثار و از خود گذشتگی معنا 
بخشید و به تصویر کشید. تصور من این است که خیلی 
در ارتفاع بخشیدن شخصیت جامعه پزشکی موثر بود و 
همچنان این تاثیر برقرار است.  وی ادامه داد: یک حماسه 
است.  حرفه  کار  یک  از  فراتر  چیزی  و  است  شده  خلق 
این تلاش های  ولی  است  ارزشمند  تلاش های حرفه ای 
حرفه ای با معانی دیگری پیوند می خورد که از آن گذشت، 
ایثار، ترجیح دادن حیات دیگری برخود و فداکردن سلامت 
خود برای سلامت بخشیدن به جامعه معنا می شود بسیار 
زیبا است و یک فرهنگ خیلی درخشان و برجسته  در 
جامعه ما در حال شکل گیری است. فرمانده کل سپاه 
گفت: کسانی که در عرصه درمان کرونا نقش قوی ایفا 
که  فرهنگ جامعه  از  بعد  این  آفرینش  در  کردند خیلی 
یک بعد افتخارآفرینی است و اصلا تراز شخصیت ملی ما 

را  در سطح نظام بین الملل بسیار بالا برد و بهبود بخشید 
و افتخار آفرید بنابراین وظیفه خود می دانیم که در کنار 
وزارت بهداشت که پرچمدار بزرگ سلامت کشور هستند و 
این مسیر درخشان را باز کردند و به جامعه هم تعادل و هم 
آرامش و ثبات و امنیت روحی و روانی بخشیدند باشیم. وی 
ضمن تشکر از وزیر بهداشت و معاونان آنها گفت: می دانیم 
که کارهای پزشکی چقدر خستگی دارد و البته فقط می 
دانیم و حس کردن آن متفاوت است و کاملا قابل مقایسه 
است با افتخارات بزرگی که در دوران پرافتخار دفاع مقدس 
خلق شده است و هیچ تفاوتی نمی کند. شاید این صحنه 
خیلی سخت تر از دفاع مقدس باشد که این آزمایش هم 
افتخار آمیز و سرافرازانه برای نظام و جامعه پزشکی ما بوده 
است. سرلشکر سلامی افزود: این یک واقعیت است که 
جامعه پزشکی ما چگونه در مبارزه با کرونا تلاش کردند و 
ما صمیمانه از وزارت بهداشت و همه روسای دانشگاه های 
علوم پزشکی در سطح استانها و ستادهای استانی کرونا و 
خصوصا کادرهای درمانی که در خط مقدم  این نبرد بزرگ 
و جهانی درگیر هستند. وی یادآور شد: این مبارزه بسیار 
ارزنده است و مطمئن هستم ملت قدر این مساله را می داند 
اما آنچه مهم تر است این است که  تلاش ها در لوح الهی 
محفوظ و ثبت است و ضامن سلامت و سعادت این عزیزان 
در این دنیا و سعادت اخروی و ابدی همه عزیزان  خواهد 

بود. وظیفه خود می دانستم به نیابت از همه پاسداران 
و بسیجیانی که در کشور از انقلاب و نظام و امنیت کشور 
دفاع می کنند این تشکر و ارادت صمیمانه را به همه عزیزان 
کادر پزشکی و شهدای والای مقام  این حوزه تقدیم کنم و 
درود می فرستیم بر آنها و آرزو داریم با شهدای کربلا محشور 
شوند. سرلشکر سلامی یادآور شد: قطعا یاد آنها در حافظه 
مردم ثبت خواهد شد  و نقش های ماندگار آنها همیشه 
جاودان خواهد بود و مثل یک سلسله ستارگان درخشان 
و  درخشید  خواهند  ایران  افتخارات  سپهر  در  همیشه 
شایسته است که همه ارادت را نثار و تقدیم به روح پرفتوح 
آنها کنیم. فرمانده کل سپاه گفت:  پیرو فرمایشات گذشته 
و هم فرمایشات اخیر و جدید رهبر معظم انقلاب و فرمانده 
کل قوا باز هم اعلام کنیم که با همه ظرفیت هایی که چه 
در سطح بیمارستان های ثابت و سیار و چه در سطح  بسیج 
جامعه پزشکی سپاه می تواند  انجام دهد  و دارد انجام می 
دهد که در اختیار داریم و همینطور در عرصه های مختلف 
دیگر کاملا محیا هستیم. وی با تاکید بر این که آرایش امروز 
ما آرایش جنگی برای مقابله با کرونا است گفت: ظرفیت 
امروز سپاه در تمام کشور چه در نیروی زمینی، چه دریایی و 
چه در بیمارستان ها و بیمارستان بقیه الله و بسیج هم محیا  
و هم در میدان هستیم  و هم آماده برای پذیرش نقش های 

جدیدتر هستیم.

سرلشکرسلامی: 

آرایش سپاه برای مقابله با کرونا جنگی است

اعظم ملایی*

 رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: رشد جمعیتی کشور در سال 2050 به 
صفر می رسد در حالیکه نمودار رشد جمعیتی جهان تا سال 2099 به صفر نخواهد 

رسید. 
وحید قبادی دانا  در دهمین جلسه شورای ملی سالمندان افزود: نمودار رشد 
جمعیتی جهان تا سال 2099 به صفر نخواهد رسید بنابراین نگرانی کنونی ما که 
مورد تاکید مقام معظم رهبری و رئیس جمهوری است،  حتما باید جدی گرفته شود.
وی با بیان اینکه طبق مصوبه وزیران ریاست شورای ملی سالمندان با وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی است و دبیرخانه آن در سازمان بهزیستی کشور مستقر است، 
اظهارداشت: شرایط سالمندی کشور بسیار ویژه است و باید تمهیدات جدی برای 

آن اندیشه شود.
قبادی دانا ادامه داد: البته تدوین سند ملی سالمندی اقدام بزرگی بود که به 
نتیجه رسید و در 31 شهریورماه با امضاء وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و رئیس 

سازمان برنامه و بودجه به تمام دستگاه ها و وزارتخانه ها ابلاغ شد.
رئیس سازمان بهزیستی کشور خاطرنشان کرد: وضعیت سالمندی در کشور 
باید طبق بند 7 سیاست کلی جمعیت مقام معظم رهبری پیش رود بنابراین وظیفه 
داریم موضوع فرهنگ سازی برای احترام و تکریم سالمندان و ایجاد شرایط لازم برای 
تأمین سلامت و نگهداری آنان در خانواده و پیش بینی ساز و کار لازم برای بهره مندی 

از تجارب و توانمندی های سالمندان در عرصه های مناسب را فراهم کنیم.
وی گفت: با توجه به این دستور و سیاست کلی و شرایط خاصی که در کشور 

وجود دارد اکنون 8 میلیون و 300 هزار نفر از سالمندان در ایران زندگی می کنند 
و این فرصتی ارزشمند است. وی سن سالمندی را براساس استانداردهای جهانی 
در ایران 60 سال و در برخی از کشورهای توسعه  یافته 65 سال برشمرد و ادامه داد: 
تقریبا 10 درصد جمعیت کنونی کشور را سالمندان تشکیل می دهند این در حالی 
است که در سال 1350 این رقم 5 درصد بود به عبارتی ظرف 40 سال جمعیت 
سالمندی دو برابر رشد کرده است اما در بسیاری از کشورهای پیشرفته ظرف 100 
سال رشد مضاعفی صورت می گیرد به رغم اینکه ما در 20 سال آینده شاهد دو 
برابر شدن این جمعیت  در کشور خواهیم بود که نسبت جنسی در آمار سال 1375 
از 116 مرد سالمند، 100 زن سالمند وجود داشت که این نسبت از سال 1385 
به سمت زنانه شدن جمعیت سالمندی سوق پیدا کرده است بطوری که در سال 

1395 از 97 مرد سالمند، 100 زن سالمند وجود داشته است.
قبادی دانا، تصریح کرد: وضعیت سواد سالمندان در آمار سال 1355، 12.9 
درصد  به 46.4  سال 1395  در  رقم  این  که  بودند  باسواد  سالمندان  از  درصد 
رسیده است که پیش بینی می شود در سال های آتی افزایش قابل توجهی داشته 
باشد؛ پنجره جمعیتی زمانی اتفاق می افتد که دو سوم جمعت موجود در کشور 
سن مولد)15 تا 65 سال( باشد که این فرصتی برای هر کشور در راستای جهش 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی می تواند باشد،  از سال 1385 پنجره جمعیتی به 
روی کشور ما باز شده است و تا سال 1425 نیز ادامه خواهد داشت و این فرصت 

طلایی برای استفاده از پنجره جمعیتی در کشور است.

 رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
تحریم اخیر 18 بانک ایرانی از سوی آمریکا را شوی 
سیاسی و رسانه ای دانست و گفت که محدودیت های 

بانکی از سال 91 وجود داشته است. 
محمدرضا پورابراهیمی با اشاره به تحریم تعدادی 
از بانکهای ایران از سوی ترامپ اظهار کرد: از ابتدای 
ایجاد ساختار تحریم های هوشمندانه علیه کشورمان 
بانک مرکزی  بانکی چه  مجموعه فعالیت های نظام 
و چه سایر بانک ها به شکلی تحت تأثیر این تحریم ها 
قرار گرفته بود و متناسب با آن جمهوری اسلامی نیز 
اقداماتی انجام داده بود که تأثیر آن را به حداقل برساند 
از جمله دور زدن تحریم ها و روش های مختلفی که 
نظام بانکی به شکلی مدیریت کرد تا کشور علیرغم 

مواجهه با تحریم جلو برود.
وی افزود: از سال 91 به این طرف چه پیش از برجام 
و چه پس از برجام اهدافی که آمریکایی ها برای تحریم 
حوزه بانکی اعمال کردند عملیاتی نشد و شرایط ما در 

چند سال گذشته عملا بیانگر این است که فعالیت های 
رفتار  ایران  زیرا  نداشته  چندانی  تغییر  بانکی  نظام 
جدیدی در ارتباط با چین و روسیه و رفتن به سمت 
ارزهای مشترک و پیمان های پولی و روش های نقل و 
انتقال جدید داشته لذا آمریکایی ها موفقیتی حاصل 

نکردند.
کرد:  خاطرنشان  مجلس  در  کرمان  مردم  نماینده 
طراح تحریم ها در گزارشی به دولت فعلی آمریکا رسما 
اعلام کرد که تحریم های جدید باعث شده ایران در 
نحوه رفتار متقابل رفتار جدیدی داشته باشد و بتواند 

در مواجهه با نظام بانکی دنیا مشکلاتش را حل کند.
پورابراهیمی با بیان اینکه 18 بانک تحریم شده اخیر 
عموما بانک های غیردولتی هستند، تصریح کرد: این 
تحریم ها از قبل هم وجود داشته و اکنون بیشتر یک 
سوی سیاسی و رسانه ای است که نشان می دهد آمریکا 
از تحریم های اقتصادی نتیجه ای نگرفته است. لذا این 
تحریم ها تأثیری بر اقتصاد ایران نخواهد داشت و نظام 

بانکی ما می تواند مسیر خود را پیش ببرد.
وی با بیان اینکه نظام بانکی در سال گذشته حدود 
80 میلیارد دلار مجموعه ارز تراز تجاری کشور را در 
اوج تحریم های آمریکا تبادل کرده است، خاطرنشان 
کرد: ایران از شرایطی که آمریکا می خواسته برایش 
ایجاد کند عبور کرده و این تحریم ها تأثیری در روند 
جاری کشور ندارد. این محدودیت ها از سال 91 وجود 
داشته و حالا شاید شدت آن بیشتر شده باشد و ما با 
سختی هایی روبرو باشیم اما تجربه ما هم بیشتر شده 
و آن ها نمی توانند جمهوری اسلامی ایران را متوقف 

کنند.
پایان  در  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس 
روش های  اسلامی  جمهوری  کرد:   خاطرنشان 
بانکی  تبادلات  برای  جدیدی  منطقی  و  کارشناسی 
دارد. ما پیشنهاداتی هم در کمیسیون اقتصادی داریم 
که می توانیم آن ها را در قالب کمیته ضد تحریم مجلس 

و کمیسیون اقتصادی عملیاتی کنیم.

رئیس سازمان بهزیستی کشور :

رشد جمعیتی ایران در سال ۲۰۵۰ به صفر خواهد رسید

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس :

تحریم اخیر ۱۸ بانک ایرانی شوی سیاسی است
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ویتامین E فواید زیادی برای پوست دارد، مانند، کاهش آثار پیری، کمک به 
آسیب ناشی از نور خورشید، کاهش اگزما و کنترل پسوریازیس؛ اما در مقابل، 
ادعاهای بی اساس زیادی نیز درباره اثر این ویتامین بر روی پوست، وجود دارد 
که ثابت نشده مثل این که ویتامین E می تواند اثر زخم و آثار کشیدگی پوست 

را کاهش دهد و یا از بروز سرطان پوست جلوگیری کند.
مانند  غذاهایی  در  که  است  چربی  در  محلول  ویتامین  یک   ،E ویتامین 
صورت  در  می شود.  یافت  قرمز،  دلمه ای  فلفل  و  آفتابگردان  روغن  آووکادو، 
مصرف خوراکی، ویتامین E فواید زیادی دارد که شامل کند کردن روند پیری 
قاعدگی  از  قبل  سندروم  علائم  کاهش  و  ایمنی  سیستم  تقویت  سلول ها، 

)PMC( می شود.
اما در مورد پوست، قدرت اصلی ویتامین E، اثر آن به عنوان یک آنتی اکسیدان 
است. آنتی اکسیدان ها به مبارزه با رادیکال های آزاد، مولکول های ناپایداری 
که موجب پیری پوست و آسیب رسیدن به سلول ها می شوند، کمک می کنند.
در حالی که شواهد زیادی، فواید این ویتامین برای سلامت پوست را نشان 
می دهند، همچنین در این باره، ادعاهایی وجود دارند که هیچ مدرکی برای 
اثبات درستی آن ها وجود ندارد. در اینجا آنچه نیاز است بدانید، آورده شده 

است، با ما همراه باشید.
فواید ویتامین E برای پوست

ویتامین E، به خصوص، یک آنتی اکسیدان قوی است که از آسیب پوستی 
ناشی از آفتاب، جلوگیری می کند، اگزما را کاهش می دهد و ...

شدن  شکسته  موجب  می توانند  خورشید،  نور  از  ناشی  آزاد  رادیکال های 
کلاژن و الاستین موجود در پوست شوند، که می تواند موجب شروع علائم 
پوستی شود. چون  و چروک  و چین  و کم عمق  مانند خطوط کوچک  پیری 
ویتامین E خاصیت آنتی اکسیدانی دارد، می تواند به مبارزه با علائم آسیب 

خورشیدی کمک کند
کاهش علائم پیری

آلاینده ها،  خورشید،  از  می توانند  آن ها  هستند.  همه جا  آزاد  رادیکال های 
طور  به  همچنین  و  برسند.  ما  به  دیگر  منابع  از  بسیاری  و  سیگار  دود 
طبیعی در بدن ما وجود دارند. این مولکول های ناپایدار می توانند کلاژن و 
گلیکوزآمینوگلیکان ها را تخریب کنند. این دو، موادی هستند که موجب حفظ 

صافی، استحکام و رطوبت پوست شما می شوند. از آنجا که ویتامین E یک 
آنتی اکسیدان قوی است، می تواند با تأثیر رادیکال های آزاد بر روی پوست شما 
مبارزه کند و از آن در برابر علائم قابل مشاهده پیری ناشی از این مولکول های 

آسیب رسان محافظت نماید.
چگونه از آن استفاده کنیم؟ شما می توانید از آن به صورت موضعی استفاده 

کنید و این ویتامین در کرم، روغن و سرم موجود است.
کمک به آسیب ناشی از نور خورشید

شدن  شکسته  موجب  می توانند  خورشید،  نور  از  ناشی  آزاد  رادیکال های 
کلاژن و الاستین موجود در پوست شوند، که می تواند موجب شروع علائم 
پوستی شود. چون  و چروک  و چین  و کم عمق  مانند خطوط کوچک  پیری 
ویتامین E خاصیت آنتی اکسیدانی دارد، می تواند به مبارزه با علائم آسیب 

خورشیدی کمک کند.
ویتامین  با  ترکیب  E در  ویتامین  از  به علاوه، نشان داده شده که استفاده 
 UV در فرمول های موضعی، مانند کرم ها یا سرم ها، از آسیب کوتاه مدت C
و همچنین آسیب UV مزمن، مانند نقاط سیاه، جلوگیری می کند. چگونه 
آسیب  با  مبارزه  برای   E ویتامین  از  استفاده  به منظور  کنیم؟  استفاده  آن  از 
موضعی  به صورت  ویتامین  این  حاوی  سرم  یا  و  روغن  کرم،  از  خورشیدی، 
استفاده کنید. با اینکه ویتامین E می تواند از آسیب UV جلوگیری کند، اما 

هرگز جایگزین ضد آفتاب نخواهد بود.
تسکین اگزما

ویتامین  مکمل  مصرف  داد،  نشان   2015 سال  در  کوچک  مطالعه  یک 
اگزما، شامل  درمان علائم  برای  ماه،  به مدت چهار  روز،  در  واحد  ای 400 
خارش و زخم، بسیار مؤثرتر از داروهای معمولی بود. با این حال، قبل از آنکه 
متخصصان مراقبت های بهداشتی تجویز مکمل ویتامین E برای درمان اگزما 

را در نظر بگیرند، لازم است تحقیقات دقیق تری انجام بگیرد.
اگزما،  برای   E ویتامین  از  استفاده  به منظور  کنیم؟  استفاده  آن  از  چگونه 
مصرف خوراکی مکمل ویتامین E را مدنظر قرار دهید. با این حال، شما باید 
قبل از مصرف هرگونه مکمل، پزشک خود را در جریان قرار دهید. زیرا مصرف 
منظم بیش از حد مکمل ویتامین E می تواند میزان این ویتامین را در بدن به 

میزانی خطرناکی افزایش دهد.

کمک به کنترل پسوریازیس
مطالعات نشان داده اند که احتمالًا ویتامین E برای پسوریازیس کمک کننده 
خواهد بود، با این حال، این مطالعات، ویتامین E را به تنهایی مورد بررسی قرار 
نداده اند. یک مطالعه در سال 2009 به بررسی مکمل کوآنزیم Q10 ویتامین 
بررسی  این  پرداخت.  پسوریازیس شدید  به  مبتلا  بیمار  در 58  و سلنیوم   E
نشان داد که استرس اکسیداتیو کاهش یافت و مشکلات بالینی پسوریازیس 
در بیمارانی که مکمل ها را دریافت کرده بودند، نسبت به آن ها که از داروهای 
کم خاصیت استفاده کرده بودند، بهبود پیدا کرد. چگونه از آن استفاده کنیم؟ 
برای تأیید اثربخشی استفاده از ویتامین E به تنهایی، تحقیقات بیشتری لازم 
است، اما به منظور استفاده از این ویتامین برای پسوریازیس، می توانید آن را 
به فرم مکمل دریافت کنید. مجدداً، قبل از مصرف این مکمل، با پزشک خود 

مشورت نمایید.
افسانه های اثر ویتامین E بر پوست

پوست  بر   E ویتامین  اثر  چگونگی  درباره  بی اساسی  ادعاهای  همچنین، 
وجود دارد:

کاهش اثر زخم
برخی افراد معتقدند که ویتامین E می تواند به کاهش اثر ناشی از جراحت یا 
آکنه، کمک کند. با این حال تحقیقات نشان دادند استفاده موضعی ویتامین 
باعث  است  ممکن  حتی  و  نمی کند  ایجاد  زخم  ظاهر  در  تغییری  هیچ   ،E

درماتیت تماسی شود.
کاهش اثر کشیدگی پوست )استرچ مارک(

شواهد غیرقطعی وجود دارد که نشان می دهد ویتامین E موضعی می تواند 
به جلوگیری یا کاهش آثار کشیدگی پوست کمک کند. اگرچه تحقیقات از این 
موضوع حمایت نمی کنند. طبق گفته انجمن درماتولوژی امریکا، درمان های 

خانگی رفع استرچ مارک، از جمله ویتامین E، مؤثر نیست.
جلوگیری از سرطان پوست

از سرطان  را در پیشگیری  آن  E می تواند  ویتامین  آنتی اکسیدانی  خواص 
پوست، اثرگذار کند. با این حال، تحقیقات در این باره ضعیف است و بهتر 
است همچنان مثل همیشه از ضد آفتاب به عنوان یک روش اثبات شده در 

پیشگیری از سرطان پوست، استفاده کنید.
E خطرات استفاده از ویتامین

ویتامین E برای همه نیست. بیمارانی که پوست حساس دارند، ممکن است 
واکنش منفی به ویتامین E موضعی نشان دهند.

بدی  واکنش  است  دارند، ممکن  اگزما  پوست مستعد  که  افرادی  به علاوه 
نسبت به ویتامین E موضعی داشته باشند. بنابراین اگر برنامه ای برای استفاده 

از ویتامین E برای اگزما دارید، بهتر است به فرم خوراکی آن تکیه کنید.
اگر از مکمل های ویتامین E استفاده می کنید، باید احتیاط کنید، مصرف 

بیش از حد ویتامین E می تواند عوارض گوارشی ایجاد کند، مانند:
· استفراغ · تهوع · اسهال · خستگی · ضعف · سردرد

به علاوه، ویتامین E، لخته شدن خون را کاهش می دهد، بنابراین می تواند 
اقدام  هرگونه  از  قبل  باید  شما  دهد.  افزایش  را  خونریزی  و  کبودی  خطر 

پزشکی، از مصرف این ویتامین خودداری کنید.
نکته پایانی

از آنجا که شواهد علمی مربوط به تأثیر ویتامین E بر پوست، کامل نیست. 
قبل از هرگونه مصرف موضعی یا خوراکی، با درماتولوژیست مشورت کنید.

انتخاب   E ویتامین  آیا  که  بگوید  شما  به  می تواند  پوست  متخصص  یک 
مناسبی برای شماست یا خیر. همچنین هر مشکلی که برای درمان آن به 

ویتامین E نیاز است و نحوه استفاده از آن را به شما خواهد گفت.

اثرات ضد پیری و التیام بخش ویتامین ای بر پوست

یک متخصص اپتومتری :فواید ویتامین E برای پوست

بلایی که دیابت بر »چشم« وارد می کند

عضو هیأت مدیره انجمن علمی اپتومتری ایران گفت: حدود50 درصد بیماران 
مبتلا به دیابت از بیماری خود بی خبر هستند و معمولا زمانی متوجه می شوند که 
بیماری شبکیه پیشرفت کرده است و بر اثر تورم و خون ریزی شبکیه، دید آنها به 

شدت کاهش پیدا کرده است. 
عبدالله فرزانه دکترای تخصصی اپتومتری درباره »نقش بیماری دیابت در آسیب 
رساندن به چشم«، اظهار داشت: بیماری دیابت یکی از بیماری های متابولیک 

محسوب می شود که علامت بارز آن هایپرگلیسمی یا افزایش قند خون است.
وی ادامه داد: به طور طبیعی هورمون انسولین موجب انتقال گلوکز به داخل 
سلول ها می شود تا ذخیره شود یا به مصرف انرژی برسد. در بیماری دیابت 
انسلوین به مقدار کافی تولید نمی شود یا به طور موثر مورد استفاده قرار نمی گیرد.
عضو هیأت مدیره انجمن علمی اپتومتری ایران افزود: افزایش قند خون به عروق 
بزرگ و مویرگ های بدن آسیب می رساند؛ مویرگ ها زودتر از عروق بزرگ آسیب 
می بینند. بیماری عروق محیطی، بیماری ایسکمیک قلب و سکته در کسانی دیده 

می شود که هایپرگلیسمی مزمن و درمان نشده داشته اند.
این متخصص اپتومتری تصریح کرد:کلیه ها، شبکیه چشم و سیستم عصبی نیز 
بر اثر آسیب به عروق کوچک دچار مشکل می شوند. دیابت به شکل های مختلفی 
دیده می شود؛ از جمله دیابت نوع 1، دیابت نوع 2، دیابت حاملگی، دیابت دوران 
بلوغ و دیابت ناشی از مصرف داروهای استروئیدی که علائم و نشانه های متفاوتی 

دارند و از روش های مختلفی برای درمان آنها استفاده می شود.
رتینوپاتی  عارضه  چشم  در  دیابت  عارضه  مهمترین  کرد:  خاطرنشان  فرزانه 

دیابتیک است که می تواند منجر به کم بینایی یا نابینایی شود.
وی متذکر شد: در سال 2019 حدود 463 میلیون نفر)9.3دهم درصد( در 
جهان به دیابت مبتلا بوده اند که پیش بینی می شود این رقم در سال 2030 به 

600 میلیون نفر برسد.
این متخصص اپتومتری ابراز داشت: از این تعداد 400 تا 500 میلیون نفر در 
کشورهای در حال توسعه خواهند بود. در ایران حدود 12 درصد افراد به بیماری 
دیابت مبتلا هستند؛ پیش بینی می شود در سال 2030، نه میلیون و دویست هزار 

نفر در ایران به دیابت مبتلا شوند.
فرزانه گفت: سابقه خانوادگی، افزایش قند خون، افزایش شاخص توده بدنی 
)BMI(، فشار خون، کشیدن سیگار، کم تحرکی، پرخوری، مصرف بیش از حد 
نمک، چربی بالا، کلسترول بالا، کمبود ویتامین D و چاقی از عوامل خطر این 

بیماری محسوب می شوند.
وی بیان داشت: با کنترل این عوامل تا 90 درصد می توان از ایجاد و یا پیشرفت 
این طی دو دهه گذشته روش های درمانی  بر  بیماری جلوگیری کرد؛ علاوه 
متعددی پیشنهاد شده است که اثربخشی آنها توسط مطالعات معتبر تأیید شده و 

در کشور ایران توسط متخصصین شبکیه انجام می شود.
عضو هیأت مدیره انجمن علمی اپتومتری ایران اضافه کرد: حدود 50 درصد 
بیماران مبتلا به دیابت از بیماری خود بی خبر هستند و معمولا زمانی متوجه 
می شوند که بیماری شبکیه پیشرفت کرده است و بر اثر تورم و خون ریزی شبکیه 

دید آنها به شدت کاهش پیدا کرده است.
برنامه های  اجرای  همگانی،  آموزش  و  رسانی  اطلاع  با  داشت:  بیان  فرزانه 
استفاده  و  پزشکی  چشم  متخصصین  به  بیماران  موقع  به  ارجاع  غربالگری، 
رتینوپاتی دیابتیک  بیماری  از پیشرفت  از روش های درمانی مناسب می توان 

جلوگیری کرد.
وی افزود: توزیع نامناسب متخصصین چشم پزشکی و امکانات بهداشتی و 
درمانی در سطح کشور از دیگر موانع است. در حال حاضر در شهرهای کوچک 
و  ندارد  وجود  پیشرفته  مراحل  در  بیماران  این  درمان  برای  مناسبی  امکانات 
مبتلایان به این بیماری ناچارند با رنج و مشقت و صرف هزینه های فراوان برای 

معالجه بیماری خود به شهرهای بزرگ و مراکز استانها مراجعه کنند.
غربالگری  ملی  برنامه  اجرای  و  تدوین  شد:  یادآور  اپتومتری  متخصص  این 
پیشگیری از رتینوپاتی دیابتیک می تواند بیشترین تأثیر در کاهش عوارض این 
بیماری را داشته باشد. اپتومتریست ها به عنوان مراقبین اولیه بینایی می توانند 
نقش مهم و برجسته ای در آموزش بیماران، تدوین و اجرای برنامه های غربالگری و 

ارجاع به موقع بیماران داشته باشند.
عضو هیأت مدیره انجمن علمی اپتومتری ایران تأکید کرد: نقش اپتومتریست ها 
در برنامه غربالگری پیش گیری از تنبلی چشم به خوبی اثبات شده است. قبل از 
اجرای برنامه غربالگری پیشگیری از تنبلی چشم، بین 4 تا 5 درصد کودکان به 

این بیماری مبتلا بودند اما اکنون این رقم به کمتر از 7 دهم درصد رسیده است.
فرزانه تصریح کرد: امید است مسؤولین ذی ربط متناسب با وضعیت اقتصادی 
مناسبی  غربالگری  برنامه  کشور  درمانی  و  بهداشتی  امکانات  به  توجه  با  و 
پتانسیل  از  و  کرده  طراحی  دیابتیک  رتینوپاتی  بیماری  از  پیشگیری  برای 

اپتومتریست های کشور در این زمینه استفاده کنند.

چقدر »نمک« بخوریم؟
متخصص تغذیه با بیان اینکه مصرف نمک ارتباط زیادی با بیماری هایی مانند 
فشار خون ، کلیوی و انواع بیماری قلبی دارد، گفت: بهتر است روزانه تا 3 گرم 

نمک بیشتر مصرف نکنیم. 
درباره  ایران  پزشکی  علوم  دانشگاه  استاد  و  تغذیه  متخصص  شیدفر،  فرزاد 
»مضرات استفاده از نمک و حد مجاز استفاده روزانه آن«، گفت: مصرف نمک 
ارتباط زیادی با بیماری های مختلف مانند فشار خون دارد؛البته باید افراد مبتلا به 
بیماری های کلیوی،دیابت و انواع بیماری قلبی و نیز افراد چاق به میزان مصرف 

نمک توجه ویژه داشته باشند.
وی ادامه داد:کسانی که با غذاهای مختلف نمک زیادی مصرف می کنند این 
مصرف ارتباط مستقیمی با ابتلا به فشارخون داشته و این افراد مستعد ابتلا به 

بیماری های کلیوی و قلبی -عروقی می شوند 
این متخصص تغذیه خاطرنشان کرد: بهتر است روزانه  تا 3 گرم  نمک بیشتر 
مصرف نکنیم؛ به همین خاطر کسانی که همراه غذا نمک می خورند یا با خیار 
نمک مصرف می کنند، قطعاً در معرض خطر ابتلا به فشارخون و بیماری های 

قلبی قرار می گیرند.

یک کارشناس تغذیه  گفت:» شیر و فرآورده های لبنی 
یکی از گروه های اصلی غذایی است که باید روزانه دریافت 
کنیم. مواد غذایی را از نظر مواد مغذی به چهار گروه اصلی 
به  را  مغذی  مواد  از  بخشی  هرگروه  که  می کنیم  تقسیم 
بدن می رساند بنابراین باید روزانه همه گروه های غذایی 
را دریافت کنیم. اگر یک گروه غذایی را دریافت نکنیم یا 
یک گروه غذایی را کم یا زیاد دریافت  کنیم این باعث عدم 
تعادل مواد مغذی در بدن می شود و همین مسئله باعث 
بروز بیماری ها می شود به خصوص در سنین بالا بویژه در 
سالمندی این مشکلات به صورت تجمعی بروز پیدا می کند 

و اکثر بیماری ها در سالمندی مشاهده می شود.«
خدیجه رحمانی افزود:»رایج ترین بیماری مرتبط با تغذیه 
نامناسب، پوکی استخوان است همچنین چاقی، دیابت، 
بیماری های قلبی و عروقی و چربی خون به دلیل عدم 
مصرف مناسب و متعادل مواد مغذی بروز پیدا می کند. ما 
موقعی از نظر تغذیه ای در سلامت هستیم که روزانه همه 
گروه های غذایی را به مقدار مناسب دریافت کنیم تا تعادل 

مواد مغذی در بدن برقرار شود.«
وی تاکید کرد:» شیر و فرآورده های لبنی یکی از گروه های 
اصلی غذایی است که باید روزانه مصرف کنیم ولی ترجیحاً 
از نوع کم چرب آن باید باشد. یکی از مشکلات عمده ای که 
این گروه غذایی دارد چربی آن است که از نوع چربی های 
اشباع است به همین دلیل باید به خصوص از سن 2 سالگی 
به بالا لبنیات کم چرب مصرف شود. از جمله موادی که با 
مصرف شیر و لبنیات در بدن تامین می شود پروتئین، 
ویتامین های A، ویتامین B2، ویتامین B12 و روی است.«
وی خاطرنشان کرد:» به طور کلی شیر و فرآورده های آن 
غنی از کلسیم هستند. کلسیم برای سلامت استخوان ها 
بسیار مهم است که مصرف آن در همه گروه های سنی از 
شیرخوار تا سالمند اهمیت دارد چون نقش اساسی را در 
استحکام استخوان ها و پیشگیری از پوکی استخوان دارد. 

همچنین در ارتقای سلامت دندان ها نقش مهمی دارد. «
وی در ادامه گفت:»کمبود بسیاری از ریز مغذی ها مثل 
کلسیم ، ویتامین A و ویتامین D و B12 و روی در دنیا 

هم مشاهده می شود و به نظر می رسد که شیوع پوکی 
استخوان در بین جوامع در حال افزایش است که یک دلیل 
عمده آن کمبود مصرف شیر و لبنیات است و همچنین از 
نظر بهداشت دهان هم می بینیم که به سمت بدتر شدن 
وضعیت می رویم به طوری که پوسیدگی دندان در 60 تا 70 
درصد کودکان مشاهده می شود که یکی از دلایل آن می 
تواند کمبود مصرف گروه شیر و لبنیات باشد به خصوص 
در جامعه آسیایی این مسئله از اهمیت بیشتری برخوردار 

است.«
با  کم  کم  باید  کودک  زندگی  دوم  سال  در  افزود:»  وی 
کاهش شیر مادر، شیر پاستوریزه را جایگزین کنیم در حالی 
که در جامعه ما وقتی کودک را از شیر مادر می گیرند دیگر 
هیچ شیر دیگه ای به بچه نمی دهند به همین دلیل می 
بینیم که عدم تحمل لاکتوز شیوع پیدا می کند. لاکتوز 
یک کربوهیدرات بسیار مهم شیر است که متشکل از گلوکز 
که  است  خون  قند  گلوکز همان  است  است  گالاکتوز  و 
اهمیت دارد اما گالاکتوز از آن مهم تر است چون مهمترین 
قند مغز است است بنابراین بهتر است که از طریق شیر این 

قند تامین شود.«
وی گفت:» کسانی که مدت زمان طولانی شیر مصرف 
نکنند دچار عدم تحمل لاکتوز شیر می شوند و در معده 
این افراد آنزیم لاکتاز کاهش پیدا می کند به همین دلیل 
وقتی شیر می خورند لاکتوز شیر را نمی توانند هیدرولیز 
کنند و به همین دلیل دچار عوارضی مثل تهوع ،استفراغ و 
اختلالات گوارشی می شوند. توصیه می شود این افراد شیر 
بدون لاکتوز یا شیری که لاکتوز آن هیدرولیز شده مصرف 

کنند.«
وی گفت:» افراد روزانه حداقل 3 واحد شیر و لبنیات کم 
چرب مصرف کنند البته میزان مصرف آن در مادران شیرده 
و کسانی که نیاز بیشتری دارند متفاوت است . افراد باید 
استفاده از پنیر و ماست کم چرب استفاده کنند بهتر است 
پنیر و ماست پروبیوتیک باشد اما باید توجه داشته باشند که 
پنیر و ماست شور استفاده نکنند مثل پنیر تبریزی که هم 
شور و هم پرچرب است. مطالعات نشان داده مصرف زیاد 

نمک باعث دفع کلسیم می شود بنابراین هم باید از لبنیات 
کم نمک استفاده کنند و هم نمک کمتری در رژیم غذایی 

مصرف کنند.«
وی تاکید کرد:»افراد از مصرف مواد کافئین دار همراه با 
شیر خودداری کند چون باعث کاهش جذب کلسیم در 
بدن می شود و از شیرهای طبیعی استفاده کنند. برخی 
افراد از شیر و لبنیات استفاده نمی کنند مثل دسته ای از 
گیاهخواران که باید از منابع غذایی دیگر که حاوی کلسیم 
است حتما استفاده کنند. مطالعات نشان داده که یک 
لیوان بادام می تواند کلسیمی که از کل سه واحد شیر و 
لبنیات در روز دریافت می کنیم را تامین کند یا مصرف پنج 
ماهی ساردین کوچک با استخوان، یا یک دوم لیوان کنسرو 
ماهی با استخوان، یا یک لیوان غلات غنی شده با کلسیم 

برای این افراد توصیه می شود.«
به دلیل  افراد  از  تغذیه گفت:» بسیاری  این کارشناس 
بحث سردی شیر از مصرف آن خودداری می کنند توصیه 
می کنیم افرادی که با مصرف شیر دچار سردی می شوند 
شیر را همراه با مواد غذایی که طبع گرمی دارند مثل عسل 
یا خرما مصرف کنند این مسئله در مورد مصرف ماست 
هم صدق می کند. ماست تنها پروبیوتیک طبیعی رژیم 
غذایی است که اگر آن را از برنامه غذایی حذف کنیم فلور 
باکتری های معده به هم می خورد و متعاقب آن سوءهاضمه 
و سوء جذب بخصوص سوء  جذب ریز مغذی ها و حتی 
جذب آهن در بدن کاهش پیدا می کند. لذا باید ماست را 
با پودر سیر یا پودر نعناع و آویشن و گیاهانی که گرم است 
یا گردو مصرف کنند همچنین پنیر را بهتر است همراه با 
گردو مصرف کنند.پنیر بهترین پروتئین صبحانه است که 
زود هضم و زود جذب است یا حتی بهترین پروتئین شام 
می تواند باشد تاکید ما این است که در وعده صبحانه و شام 
از پروتئین زود هضم و زود جذب استفاده شود که بهترین 
آن می تواند پنیر باشد البته تاکید به مصرف پنیر کم چرب 

و کم نمک است.«
رحمانی گفت:»توصیه های کلیدی برای افزایش مصرف 
روزانه شیر و لبنیات در برنامه غذایی وجود دارد از جمله 

اینکه همراه با غذا از شیر به عنوان نوشیدنی استفاده کنند 
به عنوان مثال در وعده صبحانه به جای چای شیرین، شیر 
مصرف کنند. در گذشته نان را در شیر تیلیت می کردند و 
به عنوان صبحانه می خوردند که صبحانه مفیدی است. 
در جوامع غربی کورن فلکس را همراه با شیر می خوردند. 
و  ها  سوپ  انواع  مثل  غذاها  تهیه  هنگام  در  همچنین 
خوراک ها مثل شیربرنج و فرنی و حتی کوکو می توان از شیر 

کم چرب استفاده کرد.«
وی درباره اینکه شیر را نباید با چه مواد غذایی مصرف کرد،  
گفت:» بحثی به عنوان آنمی ناشی از شیر یا همان کمبود 
آهن ناشی از شیر دایم. مواد مغذی در بدن در مراحل هضم 
و جذب و متابولیسم با هم رقابت می کنند به این ترتیب که 
اگر میزان دریافت یکی از مواد مغذی زیاد باشد باعث کمبود 
دیگری می شود، البته این بستگی به وعده غذایی دارد، در 
وعده صبحانه بهترین گروه غذایی اصلی شیر و پنیر است 
اما در وعده ناهار یا اکثر شام ها گروه لبنیات گروه اصلی 
نیست در این وعده های غذایی یا یک لیوان دوغ یا یک 
پیاله ماست دارید بنابراین اگر مصرف لبنیات در این حد در 
کنار غذا باشد به هیچ عنوان تداخل غذایی ایجاد نمی کند 

که باعث کمبود برخی مواد مغذی شود.«
وی گفت:» در آخر شب توصیه می کنیم افراد بخصوص 
سالمندان نیم ساعت قبل از خواب شیر گرم را به همراه 

عسل مصرف کنند که به بهبود خواب کمک می کند.«
تنهایی  به  را  توانند ماست  وی گفت:»افرادی که نمی 
مصرف کنند می توانند از میوه های خوش طعم و سازگار 
با ذائقه خود در ماست به صورت خرد شده یا میکس شده 
استفاده کنند و ماست میوه ای بخورند. که این هم روشی 
است که می توان مصرف گروه لبنیات را در رژیم غذایی 

افزایش داد.«
وی در پایان خاطرنشان کرد:» دولت باید برای مصرف 
شیر در میان اقشار آسیب پذیر با توجه به گرانی شیر فکری 
کند. امنیت غذایی به این معنا است که مواد غذایی در 
دسترس افراد باشد اما با گرانی شیر و لبنیات این دسترسی 

مفهومی پیدا نمی کند وقتی توانایی خرید آن را ندارند.«

توصیه های کلیدی برای افزایش مصرف شیر و لبنیات در برنامه غذایی روزانه

معجزه مصرف یک لیوان شیرعسل قبل از خواب

CO یکی از خطراتی که با آغاز فصل سرما سلامت ما را تهدید می کند، مسمومیت با گاز
است و به همین خاطر آگاهی نسبت به علائم این نوع مسمومیت و راه های جلوگیری از 

آن اهمیت بسزایی دارد.
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، گاز مونوکسید کربن بی 
رنگ، بی بو، بسیار سمی و کشنده است و به همین خاطر از آن به عنوان قاتل خاموش نام 
برده می شود. همه سوخت های فسیلی از جمله گاز شهری، هیزم، زغال و ... در هنگام 

سوخت، گاز مونوکسید تولید کرده که می تواند منجر به مسمومیت و مرگ شود.
نکاتی که هنگام نصب وسایل گازسوز باید به آن توجه کنیم

به یاد داشته باشید دودکش فاقد کلاهک ضدباد و غیر استاندارد موجب برگشت گاز 
مونوکسید به داخل منزل می شود.

لانه سازی پرندگان، رویش گیاهان خزنده و گیاهان اطراف و پشت بام ممکن است 
موجب مسدود شدن مسیر دودکش شود.

از اتصال وسایل گازسوز به دریچه دودکش و چفت شدن زانوها اطمینان حاصل کنید.
سرد بودن قسمت فوقانی لوله های بخاری و وسایل گرمایشی نشانه عدم خروج گاز 
مونوکسید کربن است، در صورت مواجهه با چنین شرایطی فورا بخاری را خاموش کرده 

و برای رفع عیب اقدام کنید. تهویه و جریان کافی هوا در محل های سرپوشیده، باعث 
پیشگیری از مسمومیت می شود، به همین خاطر نباید تمام منافذ منزل را بیندید.
نکاتی که هنگام استفاده از کباب پز و منقل باید به آن توجه کنیم

هیچ گاه از زغال و کباب پز، منقل یا گاز پیک نیک در محوطه های سرپوشیده ای 
همچون خودرو، چادر مسافرتی، درون منزل و یا گاراژ استفاده نکنید.

علائم مسمومیت با مونوکسید کربن را بشناسید
تنگی نفس، سرگیجه، تهوع، از دست دادن هوشیاری و سردرد از مهمترین علائم 
مسمومیت با مونوکسید کربن است. مونوکسید کربن وقتی به درستی می سوزد که شعله 

آبی رنگ باشد و شعله زرد نشانه خطر است.
هنگام برخورد با فردی که دچار گاز گرفتگی شده چه کنیم؟

خونسردی خود را حفظ کرده و به امنیت خود توجه کنید.
در صورت امکان مصدوم رت از محیط آلوده خارج کرده یا با باز کردن پنجره ها جریان 

هوا را بیشتر کنید. اطراف مصدوم را خلوت کرده و با 115 تماس بگیرید.
به یاد داشته باشید مونوکسید کربن بدون رنگ و شکل، بو و صداست، اما در عین حال 

خطرات آن قابل مهار است.

چگونه در فصل سرما قاتل خاموش را شکست دهیم؟
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گزارش از هیفاء پردل

 با شروع فصل پاییز و سرما به همراه عادی انگاری مردم نسبت به کووید 
19 باید منتظر پیک و موج  سنگین بیماری در استان باشیم.

اکنون درگیری و مبارزه با ویروس خطرناک کرونا وارد نهمین ماه خود 
شده است هرچند در ماههای ابتدای شیوع این بیماری به رغم این که 
همه ارگان درمانی، مردم و مسئولان کشور تجربه چنین ویروس و اپیدمی 
را نداشتند اما در کنار یکدلی و انسجام مردم و مسئولان و همکاری با کادر 

درمانی در رعایت اصول بهداشتی این پیک مهار ومدیریت شد.
آن چه که در پیک نخست و و در روزهای ابتدای بحران تعجب آور و غیر 
منتظره بود انسجام مردم همه مردم کشور در رعایت اصول بهداشتی بود 
به ویژه در روز ملی 13 فروردین که به روز طبیعت شهرت دارد مردم واقعا 
حماسه ای جاوید از خود به یادگار گذاشتند و در خانه های خود مانده و آمار 

حتی سفرهای داخل استان ها هم کاهش و یا به صفر رسید.
طبق گفته های یکی از کارشناسان و جامعه شناسان ماندن در خانه آن 
هم در 13 فروردین چه در قبل از انقلاب و چه بعد از آن غیر قابل تصور 
بوده ولی مردم از خود چنین حماسه ای در تاریخ به یادگار گذاشته و این 
انسجام و همکاری با دست اندرکاران بهداشتی و سلامت باعث شد اپیدمی 

مدیریت شود و به دنبال آن ستاد ملی کرونا محدودیت ها را رفع کند.
اما زمانی نگذشت که با توجه به این که پایانی برای حضور این دشمن 
نحس خطرناک در کشور وجود ندارد انگار شرایط دیگر برای مردم عادی 
و خود را ملزم برای زندگی با این ویروس منحوس می دانند همین عامل 
سبب شده تا به پیک سوم بیماری وارد و با توجه به فصل پاییز و سرما باید 
منتظر موج سنگینی از بیماری باشیم اگر این بی خیالی و عادی انگاری 
برای مردم ادامه یابد به جرات می توان گفت آمار مرگ و میرها و بیماری 

روند افزایشی خواهد یافت.
و  کرونا  استانی  ستاد  متعدد  جلسات  در  گذشته  های  هفته  طی  در 
و دانشگاه علوم پزشکی  اندرکاران مرکز بهداشت  مصاحبه های دست 
آمارهای ارائه شده ازسوی این دونهاد موید این واقعیت است که شرایط 
کنونی قم بسیار بحرانی است و روزانه باید شاهد مرگ و میر 10 تا 12 نفر و 
حتی در 24 ساعت گذشته 20 نفر از شهروندان قمی باشیم نمونه گیرها 

وتست 75 درصد از شهروندان هم مثبت بوده است.
در حالی که در رسانه های مختلف جهان و رسانه ملی از آزمایش های 
موفقیت آمیز برخی دانشمندان کشورهای مختلف و حتی کشور برای 
کشف واکسن کرونا خبر می شنویم اما در سفر اخیر معاون درمان وزارت 
بهداشت آبی پاکی را بر روی این نوع واکسن ها ریخته و گفته نباید بر این 
واکسن ها امیدوار بود چرا که بیشتر جنبه اقتصادی به خود گرفته است و 
واکنشهای ویروس هم روز به روز خطرناک تر و حتی کودکان و جوانان را هم 

درگیر کرده است.
عادی انگاری مردم و کاهش انگیزه کادر درمانی

اما با همه این تفاصیل اگر گشتی به مناطق مختلف شهر بزنیم می بینیم 
که بازارها شلوغ و حلقه فاصله اجتماعی روز به روز تنگ تر می شود، پروتکل 
های بهداشتی هم تنها درس تئوری است که مردم هنوز در عمل به آن 
بی وفا هستند با وجود اعمال محدودیت های برای صنوف ولی خبری 
از نظارت جدی همانند پیک اول نیست آن سوی سکه هم کادر درمانی 
فرسوده و حتی بی انگیزه شده اند و با توجه به این که بسیاری از معوقات 
آنها هم پرداخت نشده است به نظر می رسد بی انگیزگی و خستگی دامن 

جهادگران خط مقدم سلامت شود.
حال وقتی که این شرایط خطرناک برای مردم و شهروندان عادی شده و 
مردم با وجود این که شاهد آمارهای روزانه مرگ ومیر شهروندان و یا حتی 
اعضای خانواده؛ دوستان و اطرافیان خود هستند و از طرفی هم در این 
روزها شاهد تحریم ناجوانمردانه و ظالمانه تر دیگری از سوی آمریکا هستیم 
و احتمال می رود در حوزه مبارزه با بیماری وزارت بهداشت ما با مشکلاتی 
مبارزه  این  در  را  آیا شایسته است جهادگران جبهه سلامت  روبرو شود 
خطرناک تنها گذاریم؟ آیا وقت آن نرسیده است که ستاد استانی مقابله با 

کرونا خط مشی و تصمیمات شدیدتری را اتخاذ کند؟
اعمال محدودیت ها و فاصله هایی که روز به روز تنگ تر می شود

9 مهر ماه بود که ستاد استانی مقابله با کرونا با توجه به شرایط بحرانی و 
خطرناک قم و آمار افزایشی مرگ و میرها و بستریهای بیمارستانی به مدت 
یک هفته محدودیت هایی را برای صنوف پرخطر مانند اغذیه فروشی ها؛ 
بستنی فروشی ها و آبمیوه فروشی ها و رستورانها هم چنین اماکن ورزشی 
و بوستانها و آرامستانها اجرا و این مدت را تا یک هفته دیگر تمدید کرد اما با 
گشتی در مناطق پرتارکم شهر  می بینیم که این محدودیت ها از سوی این 

صنوف نه تنها اجرا نشده بلکه حتی باعث ازدحام در شهر شده اند.
فلکه ای که کم ترین فاصله اجتماعی در آن رعایت می شود

در میدان شهید دستغیب که معروف به فلکه بستنی است بیشترین تراکم 
جمعیت را می توان مشاهده کرد به ویژه از بعد از ظهر تا پاسی از شب به 
دلیل وجود مغازه های تجاری، بستنی فروشی و اغذیه فروشی و هم چنین 
انواع فسفودی ها و اضافه برآن مطب های چندین پزشک متخصص با 

ازدحام جمعیت روبرو است.
در ابتدا به سمت ابتدای این فلکه معروف چند قدمی برمی داریم چندین 
مغازه بستنی فروشی و آبمیوه فروشی با چیدمان صندلی پذیرای مشتریان 
خود هستند آن هم مشتریانی که نه تنها ماسک نزده اند فاصله اجتماعی را 
هم رعایت نکرده اند جلوتر می روم وباب گفت وگو را با یکی از بانوان حاضر 
در این مکان باز خواهم کرد او که یک بانوی میان سال قمی است خود 
را »آرزو محمدی « معرفی و می گوید: طبیعی است در این میدان تراکم 
جمعیت بسیار است اینجا چندین مغازه بستنی فروشی مدرن و فسفودی 
است مردم دیگر افسرده شدند شب ها در این فلکه دروهمی دارند و بستنی 

میل می کنند.
وی درپاسخ به این سئوال که چرا نه خود و نه کودک 3 ساله شما ماسک 

نزده بیان می کند: ماسکم در ماشین است و خردسالان که از ویروس کرونا 
در امان هستند بعد مدتی خانه نشینی به این میدان آمدم تا لحظاتی 

هوایی تازه کنم.
به تعجب  امان هستند مرا  از ویروس در  بانو که کودکان  این  صحبت 
می کشد در حالی که در پیک دوم کودکان و جوانان بیشترین ضربه را 
از این ویروس دیده اند لحظاتی بعد از اذان مغرب دور این فلکه بستنی 
اندکی شلوغ و دختران و جوانان و خانواده هایی با سفارش بستنی در این 
فلکه نشسته وهوای دلپذیری را به وقت شرایط کرونایی کنونی شهر تنفس 

می کنند.
پروتکل  برخی  که  و فسفودی  فروش  اغذیه  چند قدم جلوتر چندین 
بهداشتی را رعایت و ماسک و دستکشی را زده و برخی که هم بی خیال این 
شیوه نامه منتظر مشتری هستند نمی دانم مصوبات ستاد استانی کرونا 
برای این میدان ضمانت اجرایی ندارد؟ کاش اجازه تصویر برداری را داشتم 
تا به عنوان سندی در جلسه استانی مقابله با کرونا به مسئولان نظارتی 

نمایش می دادم .
در آن طرف میدان بعد از یک داروخانه معروف به نام داروخانه امام رضا 
ترین داروخانه های شهر است  السلام وجود دارد که جزو شلوغ  علیه 
پروتکل های بهداشتی اندکی رعایت شده است ولی از افرادی که ماسک 

نزده اند برای ورود و یا ارائه خدمت جلوگیری نمی شود.
بالای این داروخانه ساختمان پزشکان »خاتم« است که مطب چند پزشک 
متخصص است با گشتی در چند مطب پزشک متخصص مشاهده شد این 
مطب ها با توجه به فضای فیزیکی اندکی که دارند با جمعیت بسیاری روبرو 
هستند که اغلب هم بدون ماسک هستند به بهانه ای وارد یکی از مطب 
های شلوغ تر شدم دیدم که نه منشی و نه حتی خود پزشک ماسک نزده به 

بیماران خدمت می کنند.
میدان آستانه، خیابان ارم و صفائیه و غیره هم همین روند را دارند یا 
نظارتها مطلوب نیست و یا مسئولان برای این مصوبه ستاد ضمانت اجرایی 

تعیین نکرده اند؟
پروتکل بهداشتی امری ناخوشایند برای برخی مردم

یک شهروند دیگر قمی می گوید: وقتی پزشک؛ شاغلین ادارات و در 
داروخانه ها شیوه نامه بهداشتی رعایت نمی شود چه انتظاری از عامه 
مردم دارید؟ شیوه نامه های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی برای 
مردم امری ناخوشایند شده چرا چون وقتی افرادی که باید خود الگو باشند 

رعایت نمی کنند مردم چگونه به این اصول وفادار باشند؟
رضا سبحانی بیان می کند: وقتی به خدمات غیر حضوری و الکترونیکی 
در ستاد سفارش می شود برخی ادارات و بانکها و یا دستگاههای اجرایی 
یا برخی  برای اندکی خدمت مردم را به خدمات حضوری می کشانند 
متخصصان بدون هیچ علائمی بیمار بدخت برگشته را به انواع سی تی 
اسکن و یا سونوگرافی و دیگر مراحل تشخیصی می کشانند که هم هزینه 

دارد و هم باعث آلودگی بیشتر می شود.
پاییز اوج شیوع کرونا در قم

یک فوق تخصص بیماری های ریوی در قم با اشاره به همزمانی آنفولانزا 
با شروع پیک سوم بیماری کرونا می گوید: به نظر آبان ماه آتی موج سختی 
از کرونا که همزمان با بیماری آنفولانزاست در پیش داریم ویروس آنفولانزا 
وکرونا هردو تنفسی هستند ولی شانس انتقال ویروس کرونا ده برابر بیشتر 
از آنفولانزا است و تنها راه نجات از آن هم رعایت اصول بهداشتی خواهد 

بود.
ابوالفضل مظفری می گوید: مردم با قرنطینه خانگی می توانند در کاهش 
آمار مبتلایان به این بیماری ها مؤثر واقع شوند، مردم باید از حضور در 
تجمع ها و محیط های مسقف شلوغ، و سفر های غیر ضروری پرهیز کنند .

بی خیالی برابر با فاجعه و موج سنگین خطرناک در کشور
چندی پیش هم رئیس کمیته اپیدمیولوژی ستاد ملی مبارزه با ویروس 
کرونا هم گفته اگر مردم به سمت بی خیالی بروند، قطعا موج سنگینی را 
تجربه خواهیم کرد اما رخ دادن چنین اتفاقی را بعید می دانم زیرا هم اکنون 
جامعه بیماری را می شناسد و از عوارض آن به خوبی آگاه است اما با عادی 

انگاری مردم روبرو هستیم.
حق دوست بیان می کند: این بیماری نشان داده است که به هیچ عنوان 
قابل پیش بینی نیست و بهترین پیش بینی هایی که درباره این بیماری در 
سطح جهان شده به میزان کمی محقق شده است و پیچیدگی های این 
بیماری ، سنگین و لذا تخمین ها و برآوردهای ما با خطاهای بالایی همراه 
است اما براساس نظر کلی به نظر می آید که اگر مردم پروتکل ها را رعایت 
کنند و کنترل ها واقعا به همین شکل حفظ شود ما با موج خیلی سهمگین 

و وخیمی مواجه نخواهیم شد.
تنها ۶0 درصد شهر قم به اصول بهداشتی وفادارمانده اند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: با وجود هشدارهایی که 
داده شده تنها 60 درصد مردم به پروتکل های بهداشتی وفادار هستند و 

درحالی که شاهد مرگ ومیر روزانه بین 10 تا 12 بیمار کرونایی هستیم.
محمدرضا قدیر می افزاید: در اعمال محدودیت ها برخی صنوف خوب 
وارد عمل شدند اما برخی دیگر هیچ همکاری با مرکز بهداشت ندارند به نظر 
باید محدودیت ها تا یک هفته دیگر تمدید شود عادی انگاری بیماری در 

بین مردم خطر بزرگی است نباید کاری کرد شرایط برای مردم عادی شود.
به گفته وی، اگر روند عدم رعایت مسائل بهداشتی مربوط به کرونا مثل 

چند هفته اخیر پیش رود شاید مجبور شویم قم را به قرنطینه کامل ببریم.
تاکنون در دوران جنگ  این فکر می کنم  به  پایان می دهم  را  گزارش 
تحمیلی سخت ترین شرایط را داشتیم و سبک زندگی مردم هم کاملا 
جنگی بود برای پیشگیری از حمله هوایی مردم مطلع بودند چگونه رفتار 
کنند مگر شرایط کنونی فرقی با شرایط جنگی دارد؟ پس چرا مردم بی 
خیال شده اند؟ به این فکر می کنم در شرایط تحریم جدید ظالمانه ترامپ 
کادر درمانی و وزارت بهداشت چه راه درازی برای درمان و جنگ در جبهه 

سلامت در پیش دارند؟

مسئول کمیته اعزام به بیمارستان های ستاد حوزوی بحران :

خیران قم به کمک جهادگران مقابله با 
کرونا بیایند

مسئول کمیته اعزام به بیمارستان های ستاد حوزوی بحران و حوادث غیرمترقبه قم 
گفت: با توجه به شیوع موج سوم کرونا، حمایت خیران استان و همراهی با طلاب 

جهادی برای ارائه خدمت بهتر به بیماران کرونایی همچون موج اول ضروری است. 
حجت الاسلام و المسلمین حسنعلی خوئینی افزود: طلاب جهادی قم همانند 
موج اول و دوم که با حضور پررنگ خود خدمات بسیار زیادی به بیماران کرونایی 
بستری در بیمارستان های استان انجام دادند، با شیوع موج سوم بار دیگر وارد میدان 

خدمت به بیماران و کمک به کادر درمان شدند.
وی ادامه داد: تاکنون 300 طلبه جهادی برای اعزام به بیمارستان های تعیین شده 
برای بستری بیماران کرونایی در قم اعلام آمادگی کرده اند که با هماهنگی های انجام 
شده با دانشگاه علوم پزشکی، این طلاب جهادی در2 بیمارستان فرقانی، شهید 

بهشتی و کامکار مستقر و مشغول فعالیت شده اند.
مسئول کمیته اعزام به بیمارستان های ستاد حوزوی بحران اظهار داشت: با وجود 
اینکه کرونا به موضوعی فرسایشی تبدیل شده است ولی طلاب جهادی  همانگونه 
که از اولین روزهای شیوع کرونا در میدان حضور داشته، همچنان نیز به ارائه خدمت 

رسانی به بیماران مبتلا به کرونا در وسط میدان قرار دارند.
خوئینی با بیان اینکه طلاب مستقر در بیمارستان های تعیین شده برای بیماران 
کرونایی به عنوان همراه جهادی هستند، گفت: امیدبخشی و کمک به بیماران، ارائه 
مشاوره های تخصصی روان شناسی و همچنین خدمت رسانی به بیماران از جمله 

اقدام های طلاب جهادی در بیمارستان هاست.
وی بیان کرد: با توجه به اینکه امکان استقرار همراه بیمار برای ارائه خدمت به 
بیماران در موج سوم شیوع بیماری کورنا در بیمارستان ها فراهم شده است، طلبه 
جهادی به عنوان همراه بیمار در بیمارستان ها مستقر و به بیماران کرونایی که فاقد 

همراه هستند، خدمت ارائه می کنند.
مسئول کمیته اعزام به بیمارستان های ستاد حوزوی بحران ادامه داد: خیران و 
مردم نوع دوست قم در موج اول شیوع کرونا در این استان نقش موثری ایفا کرده و 
کمک های بی بدیلی نمودند که با شیوع موج سوم کرونا همراهی خیران همچنان 
ضروری است. وی با اشاره به ضرورت ثبت نام جدید افراد داوطلب برای کمک رسانی 
به بیماران کرونای، گفت: علاوه بر داوطلبان، خیران نوع دوست استان نیز می توانند 

با تماس با شماره 09196636680 برای خدمت رسانی به بیماران همراهی کنند.
خوئینی ادامه داد: برخی از بیماران امکان پرداخت هزینه های درمان خود را ندارند 
که طلاب جهادی در کنار خدمت رسانی به بیماران، با همراهی خیران استان در 
تامین این هزینه ها نقش ایفا کرده اند که این موضوع در موج سوم کرونا نیز به صورت 
جدی پیگیری می شود. وی تصریح کرد: صحنه های خدمت رسانی خالصانه طلاب 

در بیمارستان ها، رابطه عمیق میان روحانیت و مردم را تعمیق بخشید.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

سلامت محصولات درهمه بخش های 
کشاورزی قم کنترل می شود

سلامت  برای  استانداردها  رعایت  گفت:  قم  کشاورزی  جهاد  سازمان  رییس 
محصولات درهمه واحدهای تولیدی بخش  کشاورزی استان تحت نظر کارشناسان 

است و به صورت مستمر کنترل می شود. 
عباس پورمیدانی اظهارداشت: به منظور کنترل شاخص های کیفی سلامت غذای 
مورداستفاده مردم، روند فعالیت تمام واحدهای تولیدی دارای مجوز بخش کشاورزی 
استان همچون مرغداری ها، دامداری ها، واحدهای تولیدی شیر و صنایع تبدیلی و 
غذایی به صورت مستمر پایش و نمونه برداری لازم از محصولات برای سنجش سلامت 

آن ها انجام می شود.
وی با اشاره به این که سلامت محصولات غذایی خط قرمز مسئولان و کارشناسان 
با توجه به بررسی های مداوم در صورت وجود  جهاد کشاورزی قم است، افزود: 
هرگونه مشکل در کیفیت محصولات، اجازه عرضه آن داده نمی شود و همچنین با 
افراد مقصر در این زمینه برخورد قانونی لازم صورت می گیرد. وی ادامه داد: گاهی 
مطالبی پیرامون موضوع سلامت محصولات غذایی در فضای مجازی منتشر می شود 
که به هیچ عنوان صحیح نیست و مردم مطلع باشند محصولات تولیدشده توسط 
واحدهای مجاز بخش کشاورزی استان دارای کیفیت مناسبی است. پورمیدانی 
گفت: نباید تصور شود که استفاده از سموم و کودهای شیمیایی در بخش کشاورزی 
بسیار زیاد است، حتی در شرایط کنونی بهره برداران از این محصولات کمتر از میزان 
تعیین شده استفاده می کنند،  بنابراین آنچه در مورداستفاده کنترل نشده از کود و 
سموم شیمیایی گفته می شود،  صحت ندارد. وی بیان کرد: آنچه در مورداستفاده 
از هورمون های رشد در بخش تولیدات دامی بخش کشاورزی نیز گفته می شود، 
صحت ندارد، چراکه این هورمون ها بسیار گران است و توجیه اقتصادی ندارد و 
در ضمن آنقدر هم تاثیر خاصی بر روی رشد دام و طیور ندارد که موجب استقبال 
بهره برداران شود. نزدیک به 14 هزار تن در بخش کشاورزی قم فعالیت می کنند که 
در این میان بیش از یک هزار تن خانم هستند. بیشتر بهره برداران بخش کشاورزی 
قم را روستاییان استان تشکیل می دهند به نحوی که کشاورزی به تنهایی 45 درصد 
اشتغال روستائیان در بخش های مختلف استان را به خود اختصاص داده است. 
میزان متوسط تولید بخش کشاورزی استان قم در سال برابر 805 هزار تن در زمینهٔ 

محصولات زراعی،  باغی،  دامی و شیلات است.
 

رییس سازمان صنعت  استان قم:

هفت هزار فرصت شغلی جدید
 در بخش صنعت قم ایجاد شد

رییس سازمان صنعت،  معدن و تجارت قم گفت: هم راستا با راهبرد جهش تولید از 
ابتدای سال جاری تاکنون 6هزار و 872 فرصت شغلی جدید در بخش های صنعت، 

معدن و تجارت این استان ایجادشده است. 
محمود سیجانی بیان کرد: بر اساس برنامه ریزی های انجام شده تعهد استان در 
موضوع ایجاد اشتغال جدید در بخش  صنعت،  معدن و تجارت طی سال جاری، 
فراهم کردن فرصت شغلی برای پنج هزار و 565 تن بود که تاکنون بیش از این میزان 
محقق شده است و این روند برای ایجاد اشتغال هرچه بیشتر تا پایان سال ادامه 
می یابد. وی افزود: پیش بینی حجم سرمایه گذاری در بخش های صنعت،  معدن و 
تجارت استان در سال جاری رقمی فراتر از هفت هزار و 550 میلیارد ریال است که 
تاکنون 6هزار و 586 میلیارد ریال آن صورت پذیرفته و این نکته نشان دهنده تحقق 

بیش از 87 درصدی برنامه سرمایه گذاری استان در این بخش است.
وی ادامه داد: بخش صنعت استان قم در سال جهش تولید برای تولید کالاهای 
موردنیاز داخل همچون محصولات پتروشیمی،  مینی بوس ،  وانت،  ون و اتوبوس، 
کامیون و کامیونت، الیاف پلی استر، نخ سیستم پنبه ای و ترکیبی مصنوعی، یخچال 
و فریزر، انواع کنتور، انواع پایپوش، انواع موتورسیکلت، انواع آجرنسوز و تشک فنری 
برنامه مشخص دارد که در همه موارد یادشده وضعیت تولید تاکنون بیش از میزان 
پیش بینی بوده است. سیجانی گفت: حمایت از تولیدکنندگان و حل مشکل های 
آنان در شرایط کنونی که کشور با فشار تحریم های ظالمانه دشمنان مواجه است 
بیش از هر زمان دیگری اهمیت دارد و به همین دلیل ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
استان با تشکیل جلسات هفتگی، به دنبال حل مسائل پیش روی تولیدکنندگان و 

تخصیص اعتبارات موردنیاز آنان در قالب تسهیلات رونق تولید و سایر موارد است.
از  تاثیر فشار ناشی  به منظور کاهش  بیان کرد: همچنین در همین رابطه  وی 
تحریم ها رویکرد عملیاتی تامین کالاهای واسطه ای و حلقه های میانی تولید را برای 

خنثی سازی تحریم مواد اولیه و تکمیل زنجیره تولید استان دنبال می کنیم.
حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای صنعتی استان قم فراتر از 51 هزار 
میلیارد ریال است که با این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود 2هزار 
و 400 واحد صنعتی و تولیدی استان برای بیش از 57 هزار تن فرصت اشتغال 
ایجادشده است؛ قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، 
سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات 

)I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.

 معاون هماهنگ کننده سپاه استان قم خبرداد

توزیع ۵هزار بسته معیشتی 
در روز های پایانی ماه صفر

معاون هماهنگ کننده سپاه قم  از مرحله آخر رزمایش بسیج با تعداد بیش از 5000 
بسته معیشتی در روز های پایانی ماه صفر خبر داد و افزود:  این رزمایش در حوزه ها 
بطور غیر متمرکز نیز، برگزار می گردد. مهدی کبیری پور در گفت وگو با خبرنگاران  
گفت: از ابتدای شیوع کرونا تاکنون، اقدامات مستمری نظیر : همکاری با معاونت 
بهداشت در بحث پایش واحدهای صنفی، آموزش و غربالگری عمومی و اصناف، 
همچنان ادامه داشته و متوقف نگردیده، تا جایی که در ایام عزاداری محرم، نظارت 
بر هیئت ها نیز به کمک مدیران محلات و بسیجیان صورت گرفت. همچنین در 
بحث تولید ماسک، بسیج دانشجویی روزانه 100هزار ماسک تولید و به بیمارستان ها 
و داروخانه ها و جهت توزیع به تهران ارسال می نماید، که عدم کمبود ماسک و 
پیشگیری از وجود بازار سیاه در این حوزه، حاصل کار مستمر تولیدکنندگان بسیجی 
می باشد. وی افزود: در حال حاضر و بدلیل عدم نیاز انبوه، تولید گان حفاظتی، 
متوقف است و در صورت نیاز، خط تولید آن مجددا راه اندازی می  گردد.  کبیری پور 
اذعان داشت: در پیک جدید کرونا، ضمن جلسه با دانشگاه علوم پزشکی، اعلام 
آمادگی خود را در صورت تکمیل ظرفیت  بیمارستان ها، بر استفاده از بیمارستان 
سپاه، یا تقاضا از رده های بالا برای استقرار بیمارستان صحرایی و در بحث نقاهتگاه، 
بنا به تشخیص، اعلام نمودیم. وی با بیان این موضوع که بعضی از  بسیجیان حاضر 
در مراکز درمانی، دوره قبل نیز بوده و آموزش لازم را دیده اند و نیروهای جدید، طی 
آموزش فشرده، به کمک پرستاران و خدمه بیمارستان ها شتافته و یا بعنوان همراه 
بیمار با مراقبت و جابجایی و رفع سایر نیاز های آنان، جهت پیشگیری از سرایت 
بیماری در خانواده ها، می کوشند. کبیری پور افزود: اگر لازم شود قرارگاه کریمه 
را برقرار می کنیم، تا بطور سیستماتیک، آمار فوتی ها و بیماران را از دانشگاه علوم 
پزشکی دریافت نموده و برای ضدعفونی منازل آنها و محله و رسیدگی به خانواده 
های آنان و رفع مشکلاتشان برآییم. وی به  استمرار تهیه سبد کالا، توسط پایگاه ها 
و ذبح بیش از 600 قربانی و توزیع گوشت بین نیازمندان و  تعمیر لوازم خانگی 220 
خانوار محروم اشاره نمود. معاون هماهنگ کننده سپاه قم  از مرحله آخر رزمایش 
بسیج با تعداد بیش از 5000 بسته معیشتی در روز های پایانی ماه صفر خبر داد و 

افزود:  این رزمایش در حوزه ها بطور غیر متمرکز نیز، برگزار می گردد.

معاون آموزش وپرورش استان قم :

۹۰درصد دانش آموزان قمی
 در سامانه شاد حضور فعال دارند

معاون آموزش وپرورش استان قم گفت: 90 درصد از دانش آموزان ابتدایی قمی در 
بستر سامانه شاد حضور فعال داشته و 10 درصد باقی مانده نیز از طریق برنامه های 
شبکه های تلویزیونی آموزشی و بسته و درس نامه های آموزشی توأمان بهره مند می 
شوند. مریم سادات پناهنده با اشاره به اتفاقات اخیر و شیوع ویروس کرونا و تغییر 
روند برنامه های آموزشی اظهار داشت: ادامه فعالیت های آموزشی و آسیب شناسی 
حوزه های آموزش از مهم ترین اقدامات این مجموعه بود به گونه ای که با توجه به 
و  عینی  آموزش  برگزاری  لزوم  و  ابتدایی  دوره های  در  کودکان  خاص  اقتضاعات 
حضوری با مشکلات بسیاری روبرو بودیم. معاون آموزش ابتدایی آموزش وپرورش 
استان قم با اشاره به اقدامات صورت گرفته در راستای جبران خلأهای آموزشی 
اداری، دوره  با مشارکت همکاران  یادگیری تصریح کرد:  تثبیت  به ویژه در بحث 
ابتدایی و آموزگاران برنامه های متعددی ازجمله تهیه درس نامه و بسته های آموزشی 
را پیش بینی کردیم. وی از والدین با عنوان معلم یار و بازوی توانمند معلمان یادکرد و 
گفت: آموزش والدین یکی از مهم ترین اقدامات این حوزه برای پیگیری بحث آموزش 
خصوصاً در فضای مجازی و بازخوردهای بسته های یادگیری بوده که امروز استان 
قم با فعالیت در بستر شاد رتبه برتر کشوری را کسب کرده است. به گفته پناهنده 
90 درصد از دانش آموزان ابتدایی قمی در بستر سامانه شاد حضور فعال داشته و 
10 درصد باقی مانده نیز از طریق برنامه های شبکه های تلویزیونی آموزشی و بسته و 
درس نامه های آموزشی توأمان بهره مند می شوند و عملًا دانش آموزی بدون پوشش 
آموزشی در استان وجود ندارد. وی از طراحی 13 کانال آموزشی به تفکیک پایه و 
برخی از دروس خبر داد و افزود: به منظور تقویت محتوی آموزشی با استفاده از 
برای  که  شد  انجام  کانال ها  طراحی  استان  هنرستان های  هنرجویان  تخصص 
بازگرداندن دانش آموزان دیرآموز به چرخه آموزش نیز کانال ویژه ای با توجه به نوع 
اختلال آن ها در قالب بازی و پویانمایی طراحی شد. این مسئول آموزشی استان قم 
را دارای یک صد و یک ملیت مختلف دانست و یادآور شد: در مدارس استان قم بیش 
از 40 هزار دانش آموز اتباع مشغول به تحصیل هستند که امسال با توجه به مشکلات 
ثبت نام برخی از آن ها توانستیم با به کارگیری و کمک رسانه ها از ظرفیت اطلاع رسانی 

نهادهای درگیر ثبت نام استفاده کنیم.
 

حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی :

مراقب باشیم به اعتقادات نسل جوان 
خدشه وارد نشود

استاد حوزه و دانشگاه گفت: بیماری کرونا و همچنین گرانی، اختلاس ، بی تدبیری 
و سوءمدیریت ها سبب شده مسئولان در یک آزمون بسیار سخت قرار بگیرند، همه ما 

باید مراقب باشیم که به اعتقادات نسل جوان خدشه وارد نشود.
حجت الاسلام والمسلمین ناصر رفیعی شامگاه دوشنبه در سخنرانی های متوالی 
دهه آخر ماه صفر که در حرم حضرت معصومه)س( برگزار شد، اظهار داشت: حقوق 

مشترکی در جامعه وجود دارد و برای رعایت حقوق جامعه باید افراد اصلاح شوند.
وی با تاکید بر اینکه "جامعه اصلاح شده جامعه ای عامل به معروف و بدون منکر است" 
افزود: برای اصلاح جامعه باید همه ارکان جامعه سالم باشند، دوگانگی بین گفتار و عمل 
مردم را نسبت به دین بدبین می کند. استاد حوزه و دانشگاه بیان کرد: دلیل موفقیت 
پیامبر اکرم)ص( در جامعه جاهلی، مطابقت بین عمل و گفتار ایشان بود، پیامبر)ص( 
به مدت 23 سال مبعوث شدند و جامعه را در سه بعد باورها و اعتقادات، رفتارها و روابط 
را اصلاح نمود. عضو هیئت علمی جامعه المصطفی تصریح کرد: شایسته سالاری در 
مکتب رسول خدا یکی دیگر از اقدامات پیامبر)ص( بود و برای داشتن یک جامعه سالم 
باید تمامی ارکان درست باشد چراکه جامعه دینی همانند یک پازل است و باید تمامی 
ارکان یک جامعه دینی باشد. رفیعی با تاکید بر اینکه "مسجد باید در هر محله کانون 
جوانان و محور اصلی باشد" گفت: متأسفانه امروزه کارکرد مساجد محدودشده است؛ 
درحالی که مساجد می تواند کانون بسیاری از امور اجتماعی ، فرهنگی و دینی شود. 
وی با بیان اینکه "در 40 سال بعد از انقلاب هیچ وقت شرایط سخت امروز را نداشتیم" 
تصریح کرد: بیماری کرونا و همچنین گرانی، اختلاس ، بی تدبیری و سوء مدیریت ها 
باید مراقب  ما  آزمون بسیار سخت قرار بگیرند، همه  سبب شده مسئولان در یک 
باشیم که به اعتقادات نسل جوان خدشه وارد نشود. استاد حوزه و دانشگاه افزود: 
امیرالمومنین)ع( در خطبه دوم نهج البلاغه درباره جامعه جاهلی می فرماید؛ هدایتی 
برای انسان ها نبود و خداوند معصیت می شد و شیطان یاری و ایمان در این جامعه مورد 
بی توجهی و خوار بود. عضو هیئت علمی جامعه المصطفی با اشاره به تبعات و آثار 
منفی ربا خاطرنشان کرد: متأسفانه از اول انقلاب محکم جلوی ربا ایستادگی نکردیم 

درحالی که ربا جنگ با خداست و هیچ توجیهی ندارد.

به همت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره(؛

توزیع هفت هزار بسته بهداشتی
 و دارویی در قم

 مدیرستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی )ره( در استان قم  گفت :با آغاز 
مرحله سوم پویش ملی احسان سلامت همزمان با سراسر کشور، صبح امروز توزیع 
هفت هزار بسته بهداشتی و دارویی در محله های کم برخوردار کشور استان قم هم 
آغاز شده است . حسن عندلیب با بیان اینکه ارزش هر بسته، پنجاه هزار تومان است 
اظهارداشت: این بسته ها شامل ماسک، ژل بهداشتی وبرخی از اقلام دارویی است.

عندلیب افزود: ازامروز این بسته ها، توسط بسیج وگروه های جهادی درمحله های 
کم برخوردار استان توزیع می شود.

اجتماعی

مردم بی خیال رعایت پروتکل های بهداشتی شده اند؛

موج سنگین کرونا در انتظار استان قم  
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معاون اول رییس جمهوری:

 تحریک تقاضا در بازار از نیازهای ضروری 
بخش تولید است

معاون اول رییس جمهوری تحریک تقاضا در بازار را از نیازهای ضروری بخش 
تولید عنوان کرد و از وزارت امور اقتصادی و دارایی خواست نقش موثرتری در 

تامین مالی بخش تولید ایفا کند.
اسحاق جهانگیری روز سه شنبه در جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید، 
تحریک تقاضا در بازار را از نیازهای ضروری بخش تولید برشمرد و اظهارداشت: 
باید با اتخاذ تدابیر و راهکارهایی نظیر اعطای تسهیلات خرید به مصرف کنندگان، 

زمینه تحریک تقاضا در بازار و به تبع آن رونق واحدهای تولیدی را فراهم کنیم.
معاون اول رییس جمهوری با تاکید بر نقش مهم وزارت امور اقتصادی و دارایی 
در تحقق جهش تولید، از این وزارتخانه خواست با برنامه ریزی دقیق، ضمن حفظ 

درآمدهای دولت، نقش موثرتری در تامین مالی بخش تولید ایفا کند.
جهانگیری تامین منابع ارزی مورد نیاز بخش تولید را یکی از ضرورت های تحقق 
جهش تولید دانست و افزود: بانک مرکزی بر موضوع تامین منابع ارزی مورد نیاز 
بخش تولید تمرکز جدی داشته باشد و راهکارهایی برای تامین ارز مورد نیاز مواد 

اولیه بخش تولید تدوین کند.
وی با اشاره به درخواست وزارت صنعت، معدن و تجارت مبنی بر تخصیص 
بخشی از منابع بانکی به اولویت های بخش صنعت و معدن خاطرنشان کرد: 
اختصاص تسهیلات و منابع بانکی به بخش های پیشران و اولویت دار می تواند 
منجر به ایجاد تحرک در سایر رشته های صنعتی شود. البته واحدهای تولیدی که 
با اولویت از این تسهیلات بهره مند می شوند باید متعهد به افزایش تولید باشند و 
نظام بانکی گزارش عملکرد مبلغ 50 هزار میلیارد تومان تسهیلات بانکی که به 

اینگونه واحدهای تولیدی اختصاص می یابد را ارائه دهد.
در این جلسه که وزیران صنعت، معدن و تجارت، جهاد کشاورزی، امور اقتصادی 
و دارایی، رییس اتاق بازرگانی و نمایندگان عضو کارگروه از قوه قضاییه و مجلس 
شورای اسلامی نیز حضور داشتند، پیشنهاداتی برای تامین منابع ریالی بخش 

تولید از سوی دبیرخانه کارگروه رفع موانع جهش تولید مطرح شد.
افزایش سقف اعتباری بنگاه های تولیدی برای تأمین سرمایه در گردش مورد، 
افزایش سقف تسهیلات و تعهدات پرداختی برای ذینفع واحد توسط بانک هایی و 
هدایت و تخصیص منابع بانکی به بخش های پیشران و اولویت های بخش صنعت 
و معدن از جمله موضوعاتی بود که در این جلسه مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
در این جلسه پس از بحث و بررسی پیشنهادات مطرح شده، مقرر شد شورای 
سرمایه  تأمین  برای  تولیدی  بنگاه های  اعتباری  سقف  افزایش  اعتبار  و  پول 

درگردش مورد نیاز را به میزان 90 درصد فروش سال گذشته آنها اختصاص دهد.
همچنین مقرر شد سقف تسهیلات و تعهدات پرداختی برای ذینفع واحد توسط 
بانک هایی که طبق مصوبه شورای پول و اعتبار سقف مذکور برای آنها 3 درصد 
سرمایه ثبتی تعیین شده بودپس از تصویب در شورای پول و اعتبار به 6 درصد 

تغییر یابد.
همچنین در راستای هدایت و تخصیص منابع بانکی به اولویت های بخش 
صنعت و معدن، مقرر شد بانک مرکزی نسبت به اختصاص 500 هزار میلیارد ریال 
به این بخش و تعیین سهمیه هر یک از بانک ها جهت پرداخت تسهیلات از طریق 
فرآیند سامانه وزارت صنعت، معدن و تجارت به برنامه های تحقق جهش تولید 

اقدام و ابلاغ کند.

آگهی تغییرات 
و شناسه ملی  ثبت 8238  به شماره  ترابر قم سهامی خاص  پردیس  تغییرات شرکت خدماتی  آگهی 
 21/12/1398 مورخ  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به   10860158211
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- آقایان حسین مرادی به شماره ملی 0385503261 به سمت رئیس هیئت مدیره 
، خانم لیلا شمس به شماره ملی 0383690481 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره و مجید مرادی به شماره 
ملی 0386729204 به سمت مدیرعامل وعضوهیئت مدیره برای مدت 2سال انتخاب شدند.کلیه اوراق واسناد 
تعهدآور وبانکی با امضاء ثابت مدیرعامل به اتفاق رئیس هیئت مدیره ویا نایب رئیس هیئت مدیره وبا مهرشرکت 
معتبرمی باشد. 2- روزنامه کثیرالانتشارایمان جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید اداره کل ثبت اسناد و 

املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )1020200(  
--------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
ملی  شناسه  و  ثبت 15748  شماره  به  خاص  سهامی  نوید  انرژی  ویرا  تلاشگران  شرکت  تغییرات  آگهی 
14007725656 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 10/02/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان 
امیرحسین باباعلی به شماره ملی 0370212991 به سمت رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل ، محمدرضا 
سلیم پور بشماره ملی 0370014421 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره و مهدی رمضانی به شماره ملی 
0370131460 به سمت عضو هئیت مدیره انتخاب شدند. کلیه اسناد و اوراق بهادار و تعهدآور شرکت از قبیل 
چک ، سفته ، بروات ، قراردادها و عقوداسلامی با امضاء مدیر عامل )آقای امیرحسین باباعلی( و یا دو نفر از 
اعضای هیئت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )1020239(
--------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
ملی  شناسه  و  ثبت 15748  شماره  به  خاص  سهامی  نوید  انرژی  ویرا  تلاشگران  شرکت  تغییرات  آگهی 
 10/02/1399 مورخ  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به   14007725656
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1 - روزنامه کثیرالانتشار ایمان جهت درج آگهی های شرکت تعیین شد. 2- 
آقایان جواد قنبری به شماره ملی 0381466027 به عنوان بازرس اصلی ، حسین رفیعی به شماره ملی 
0370121211 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب گردیدند. 4- آقایان امیرحسین باباعلی 
به شماره ملی 0370212991 ، محمدرضا سلیم پور بشماره ملی 0370014421 و مهدی رمضانی به شماره 
ملی 0370131460 بعنوان اعضای هئیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب شدند. اداره کل ثبت اسناد و 

املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )1020241(
--------------------------------------------------------------

آگهی تاسیس شرکت 
تاسیس شرکت با مسئولیت محدود آریا کلاچ صنعت شرق درتاریخ 31/06/1399 به شماره ثبت 17835 
به شناسه ملی 14009453854 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع 
عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :تاسیس و راه اندازی واحدهای ریخته گری و تراشکاری جهت تولید 
قطعات یدکی انواع اتومبیل - ساخت قطعات و مجموعه های دیسک و صفحه کلاچ - بلبرینگ کلاچ انواع 
خودرو - سبک و سنگین - راه سازی - صنعتی- تاسیس فروشگاه و انبار مورد نیاز و تهیه بازار مناسب برای فروش 
محصولات تولیدی- واردات مواد اولیه مورد نیاز و صادرات محصولات تولیدی - طراحی ، ساخت و تولید کلیه 
تجهیزات تولیدی و ماشین آلات صنعتی - اتوماسیون خطوط تولید- فعالیت های تجاری و بازرگانی مجاز- اخذ 
و اعطای نمایندگی در داخل و خارج از کشور- شرکت درمناقصه ها و مزایده- صادرات و واردات کلیه کالاهای 
مجاز بازرگانی- مشارکت و سرمایه گذاری و عقد قرارداد با اشخاص حقیقی و حقوقی داخلی و خارجی- اخذ 
وام و تسهیلات ارزی وریالی و ضمانت نامه ها و گشایش اعتبارات اسنادی از بانکها و موسسات مالی و اعتباری- 
درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز 
اصلی : استان قم ، شهرستان قم ، بخش مرکزی ، شهر قم، محله باغ پنبه)باجک( ، کوچه 9)مومن پور(]8[ ، 
بن بست 11]حسن نیکوگفتار[ ، پلاک 26 ، طبقه اول کدپستی 3714738693 سرمایه شخصیت حقوقی 
عبارت است از مبلغ 500,000,000 ریال نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا آقای مسعود افشاری به 
شماره ملی 0082922365 دارنده 250000000 ریال سهم الشرکه آقای محمدرضا جان پور به شماره ملی 
0380899752 دارنده 250000000 ریال سهم الشرکه اعضا هیئت مدیره آقای مسعود افشاری به شماره 
ملی 0082922365 و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت نامحدود آقای 
محمدرضا جان پور به شماره ملی 0380899752 و به سمت عضو هیئت مدیره به مدت نامحدود و به سمت 
رئیس هیئت مدیره به مدت نامحدود دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل 
چک ، سفته ، بروات ، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری با امضاء مدیرعامل و 
رئیس هیئت مدیره متفقاً همراه با مهر شرکت معتبر می باشد اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه روزنامه کثیر 
الانتشار ایمان جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور 
پروانه فعالیت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری 

قم )1020343(
--------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت راه کاران قرن سهامی خاص به شماره ثبت 5948 و شناسه ملی 10861007181 به 
استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 10/02/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان مهرداد خداپرست به 
شماره ملی 0381041255 به سمت رئیس هیئت مدیره ، مهدی خداپرست به شماره ملی 0381041247 
به سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره وخانم فاطمه آقا یوسفی به شماره ملی0383901464 به سمت نائب 
رئیس هیئت مدیره انتخاب شدند.کلیه اسناد ، اوراق بهادار بانکی ، اسناد تعهد آور شامل چک ، برات ، سفته ، 

سایر نامه های اداری و قراردادها با امضاء مدیرعامل و با مهر شرکت معتبر می باشد . اداره کل ثبت اسناد و املاک 
استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )1020344(

--------------------------------------------------------------
آگهی تغییرات 

ملی  شناسه  و   6417 ثبت  شماره  به  خاص  سهامی  گستر  کالا  آروین  صنایع  شرکت  تغییرات  آگهی 
10861011770 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 08/06/1399 تصمیمات 
ذیل اتخاذ شد : 1- آقای محمد عشوری به شماره ملی 0381640485 و خانمها طیبه شفیعی به شماره ملی 
0381115011 ،اکرم بهره بر به شماره ملی 0380769484 بعنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت دو سال 
انتخاب شدند. 2- آقای یوسف حکیمی به شماره ملی 1540463249 به سمت بازرس اصلی و آقای محمد باقر 
باقری به شماره ملی 0381719332 بسمت بازرس علی البدل برای مدت یک سال انتخاب شدند. 3- روزنامه 
کثیرالانتشار ایمان جهت نشر آگهی های شرکت انتخاب شد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )1020345(
--------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
آگهی تغییرات شرکت راه کاران قرن سهامی خاص به شماره ثبت 5948 و شناسه ملی 10861007181 به 
استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه مورخ 10/02/1399 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1-آقایان 
مهرداد خداپرست به شماره ملی 0381041255 ، مهدی خداپرست به شماره ملی 0381041247 وخانم 
فاطمه آقا یوسفی به شماره ملی0383901464 بعنوان اعضای هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب شدند. 
2- آقای سید مجید فاطمی مقدم به شماره ملی 0381006689 به عنوان بازرس اصلی و خانم فرشته باقری 
به شماره ملی 0383786819 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب گردیدند. اداره کل ثبت 

اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )1020351(
--------------------------------------------------------------

آگهی تغییرات 
به شماره ثبت 12549 و شناسه ملی  نگین آسیا سهامی خاص  الیاس  بازرگانی  تغییرات شرکت  آگهی 
 15/06/1399 مورخ  العاده  فوق  بطور  عادی  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به   10590047490
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- آقایان حسن کرمی به شماره ملی 0382027991 به سمت رئیس هیئت مدیره 
ومدیرعامل،خانم نفیسه جمشدی موحد به شماره ملی 0381744655 به سمت نایب رئیس هیئت مدیره و 
امیرحاجی احمدی به شماره 0382143922 به سمت عضوهیئت مدیره برای مدت 2سال انتخاب شدند.کلیه 
اسناد واوراق بهاداروتعهدآورشرکت ازقبیل چک،سفته، بروات،قراردادها وعقوداسلامی ونامه های عادی واداری 
با امضاء رئیس هیئت مدیره ومدیرعامل آقای حسن کرمی منفرداً وبا مهرشرکت معتبر می باشد. 2- آقای محمد 
مهدی عابدینی مطلق به شماره ملی 0380956276 به عنوان بازرس اصلی و خانم پریسا خاکخور به شماره 
ملی 0371257921 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یکسال انتخاب شدند. 3- روزنامه کثیرالانتشار 
ایمان جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و 

موسسات غیرتجاری قم )1020463(
--------------------------------------------------------------

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند
  1398114430002001634 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002009496 شماره   رأی   -1
مربوط به علی میرزا زارعی فرزند  دوستعلی در3دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 77/82 متر مربع پلاک شماره2277/1/281/625 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفاتر الکترونیکی شماره 139820330002005554)م 

الف7764(
2- رأی شماره  139960330002009497 مربوط به پرونده کلاسه  1398114430002001635  مربوط 
به ایوب زارعی فرزند علی میرزا در 3دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
77/82متر مربع پلاک شماره 2277/1/281/625  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند رسمی ثبت دفاتر الکترونیکی شماره 139820330002005555 )م الف7765(
3- رأی شماره 139960330002009793 مربوط به پرونده کلاسه   1391114430002012663 مربوط 
به ابوالفضل رحمانی اختر فرزند  احمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
72 متر مربع پلاک شماره 2180اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی خریداری  

مع الواسطه از  احمد و محمد خطیبی ورثه حسن خطیبی ثبت دفتر67صفحه256)م الف7767(
کلاسه  1391114430002008246   پرونده  به  مربوط  شماره  139960330002007292  رأی   -4
مربوط به روح اله زند فرزند غلامرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  
125/23مترمربع پلاک شماره 2376 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 

طی سند رسمی شماره 52741مورخ90/11/9دفترخانه41قم )م الف7768(
5- رأی شماره  139960330002007061 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002058  مربوط 
به شفیقه محرمی فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 48 
مترمربع پلاک شماره 2143 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از گلدانه نجاتی ثبت دفتر 118صفحه 532  )م الف7769(
6- رأی شماره  139960330002007063 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002057 مربوط 
به حبیب رستموند آلانق فرزند  حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 

95  متر مربع پلاک شماره  1945/1/122اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از وارث تاجماه میره ثبت دفتر169 صفحه 310)م الف7770(

7- رأی شماره  139960330002009353 مربوط به پرونده کلاسه 139811443002002054 مربوط 
به محمد حسن رستموند آلانق فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 95متر مربع پلاک شماره 1945/1/122اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی خریداری مع الواسطه از وارث تاجماه میره  ثبت دفتر169صفحه 310 )م الف7771(
8- رأی شماره 139960330002008454 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430002002738 مربوط 
به ابوالفتح تورانی  فرزند  عروجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
144/45 مترمربع پلاک شماره 2142/253 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه  از حسین دوستی ثبت دفتر 150 صفحه 568 )م الف7773( 
 1391114430002015627 کلاسه   پرونده  به  مربوط   139960330002007290 شماره  رأی   -9
مربوط به زیادعلی آقاپور فرزند هاشم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت     
80/10مترمربع پلاک شماره باقیمانده2184 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه  از امیر قلی حسینخانی )م الف7774(
10- رأی شماره  139960330002008900 مربوط به پرونده کلاسه  1398114430002001720 
مربوط به مهدی مطیع فرزند اصغر در  قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت      
130 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 2380اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از خلیل زندیه و عبدالعلی زندیه ثبت دفتر24و52صفحه 502و166  )م الف7777(
پرونده کلاسه  1398114430002002449   به  رأی شماره 139960330002009168 مربوط   -11
مربوط به علیرضا محمد خانی  فرزند   اسماعیل در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 303/25مترمربع پلاک شماره2302/2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت دفتر633صفحه14  )م الف7778(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/0۷/۲3 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۹۹/0۸/10
عباس پور حسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

--------------------------------------------------------------
آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 139960330001004552 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001992 مربوط 
به مریم سیستانی مقدم فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 66/50 مترمربع پلاک شماره 
11191اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

علی ابراهیمی خاکباز )م الف 7766(
2- رای شماره 139960330001006607 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001001809 مربوط 
به خیراله شکارچی فردوئی فرزند حبیب اله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت  104/5متر مربع 
پلاک شماره 11134 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی  خریداری مع 

الواسطه از ناهید فاطمی صادره در دفتر 445 صفحه  507)م الف7772(
 1398114430001002062 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001005731 شماره  رای   -3  
مربوط به مرصع ذوالفقاری فرزند حسن درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 90/35 متر مربع پلاک 
باقیمانده11039 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از ابوالقاسم خوانساری وشهناز خانی صادره در دفتر 231صفحات 226و229)م الف7775(
 1399114430001000763 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330001006964 شماره  رای   -4  
مربوط به اکرم شیرازی فرزند عباسعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 73/60متر مربع پلاک 
شماره 5943 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

81صفحه595)م الف7776(
 مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:۹۹/0۷/۲3
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۹۹/0۸/10
محمودمهدوی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: بازار سهام زیان خود را تا پایان سال جبران 
خواهد کرد، به همین دلیل بهتر است سهامدارانی که همچنان در بازار حضور دارند 

صبوری کنند و تصمیم به رفتارهای نگیرند.
»عرفان هودی« افزود: بازار سهام از شرایطی که همه مردم از آن انتظار داشتند 
تا به صورت روزانه پنج درصد سود را کسب کنند صد در صد فاصله گرفته است و 

برای مدتی شرایطی را که تا دو ماه گذشته در بازار داشتیم را شاهد نخواهیم بود.
وی ادامه داد: بازار بورس تغییر روند داده است و از فاز صعودی مطلق خارج و در 
حال انجام معاملات به صورت خنثی است، حتی گاهی بازار هشدار روند نزولی 

را می دهد.
هودی با بیان اینکه سهامداران در وضعیت فعلی باید هوشمند عمل کنند و آنها 
هم مانند تغییر روند بازار، اقدام به تغییر استراتژی های خود برای سرمایه گذاری 
در بورس کنند، افزود: استراتژی که فعالان بازار در بازارهای صعودی در پیش می 
گیرند بلند مدت نیست و در روزهای مثبت بازار شاهد بودیم که برخی از فعالان بازار 

به دنبال استراتژی نوسان گیری هستند.
وی با اشاره به اینکه فعالان بازار استراتژی نوسان گیری را باید در وضعیتی که 
بازار در حالت خنثی قرار دارد به کار بگیرند، گفت: سهامداران نباید در وضعیتی 

که بازار بر مدار صعودی قرار دارد از چنین استراتژی استفاده کنند، در حالی که 
برخی از سهامداران استراتژی اشتباهی را دنبال کردند و در بازار به دنبال نوسان 

گیری بودند.
هودی با بیان اینکه روند استراتژی سهامداران باید از نوسان گیری کوتاه مدت به 
سمت استراتژی بلندمدت پیش رود، گفت: سهامداران قدیمی در حال استفاده از 
تجربه هایی هستند که در سال ٩٣ و ٩٤ به دست آوردند در حالی که سهامداران 
جدید همه به فکر خروج از بازار هستند که این امر باعث کاهش ارزش و حجم 

معاملات بازار شده است.
این کارشناس بازار سرمایه اظهار داشت: خروج نقدینگی از این بازار در اوایل روند 
اصلاحی شاخص بورس افزایش یافت که این موضوع نشان دهنده تصمیم گیری 

های هیجانی و خروج بدون فکر سهامداران از بازار بوده است.
وی افزود: بورس برای مدتی در نوسان خواهد بود اما سهامداران باید با صبر در 

این بازار در انتظار بازگشت و کاهش نوسان های ایجاد شده باشند.
هودی بازار سرمایه را بازاری هوشمند دانست و گفت: بازار سهام زودتر از دیگر 
بازارها مسایل موجود را پیش بینی  و تحت تاثیر آنها قرار می گیرد، مانند گرانی دلار 

که آن را پیشخور کرد و باعث صعود سنگین بازار شد.
این کارشناس سرمایه با بیان اینکه بازار سرمایه در میان مدت و تا پایان سال جاری 
در مسیر صعودی قرار خواهد گرفت، گفت: بهتر است سهامدارانی که اکنون در 
بازار حضور دارند صبوری کنند و با عجله و هیجان به سمت عرضه سهام خود در 
بازار نروند زیرا بازار سهام زیان خود را تا پایان سال جبران خواهد کرد و پیش بینی 

می شود شاخص به مرز کانال دو میلیون واحد برسد.
وی با تاکید بر اینکه برخی از اقدام های نظارتی بر بازار مانند بازارگردانی باید 
زودتر از اینها انجام می شد، خاطرنشان کرد: بازارگردانی بر روی سهام اجباری 
شده است اما هنوز به صورت رسمی اجرایی نمی شود، بهتر است یک متولی یا 
برخی از هلدینگ ها مانند بنیاد شهید، بنیاد مستضعفان و آستان قدس که بیشتر 
از ٣٠ شرکت زیرمجموعه آنها در بازار سرمایه حضور دارند از صنایع شرکت های 

کوچک حمایت کنند.
هودی افزود: سهام شرکت های کوچک ریل نقدشوندگی بازار هستند و تا زمانی 
که شرکت های کوچک وضعیت باثباتی پیدا نکنند شرکت های بزرگ متعادل و 
مثبت نمی شوند  و بازار سرمایه اصلی ترین عامل نقدشوندگی را از دست می دهد.

یک کارشناس بازار سرمایه :

ضرر سهامداران بورس تا پایان سال جبران می شود

 وزیر نفت گفت: با وجود شرایط کرونا حتی یک روز نیز تولید 
نفت و گاز در کشور متوقف نشد.

دستگاه   141 اهدای  مراسم  دیروزدر  زنگنه«  »بیژن 
نفت  وزارت  طرف  از  کرونایی  بیماران  ویژه  تنفسی  کمک 
از  قدردانی  با  کشور  نفت خیز  مناطق  بیمارستان های  به 
مجاهدت های کادر درمانی کشور، ادامه داد: در بین مردم، 
کادر درمان، سرافراز هستند و مردم قدرشان را می دانند و من 

به سهم خودم به عنوان یک ایرانی تشکر می کنم.  

وی افزود: وزارت نفت از اولین دستگاه هایی بود که به دلیل 
حساسیت فعالیت ها و عدم امکان تعطیلی کار نفت، پیش قدم 
شد. زنگنه تاکید کرد: اگر نفت و گاز تولید نشود، برق و آب نیز 

تولید نخواهد شد.  
وزیر نفت با بیان اینکه اجرای این اقدام همراه با سلامت 
کارکنان در دستور کار قرار گرفت، گفت: برای جزایر، سکوها و 

واحدهای عملیاتی نمی توانستیم کار را تعطیل کنیم.  
زنگنه ادامه داد: مسایلی که در صنعت داشتیم قابل اغماض 

است؛  همکاران وزارت نفت در این مدت از هیچ کوششی برای 
کاهش درد و رنج دریغ نکردند.

وی تاکید کرد: غذا و دارو برای مردم است اما آمریکا اعلام می 
کند در تحریم مردم را هدف قرار ندادیم.  

وزیر نفت با اشاره به اینکه برای تولید مواد ضدعفونی و ... هر 
کمکی را انجام دادیم و از این به بعد نیز ادامه می دهیم، گفت: 

تلاش می کنیم فشار بر مردم کم شود.
وی با بیان اینکه عنوان مسوولیت های اجتماعی را نفت 

مطرح کرد، افزود: نمی توانیم خودمان را از مردم مناطق نفتی 
جدا ببینیم. زنگنه ادامه داد: نفت در شرایط سختی است، اما 
مردم در شرایط سخت تری هستند. البته رعایت پروتکل ها 

واقعا اثر گذار است.
وزیر نفت با آرزوی موفقیت برای وزارت بهداشت، گفت: یک 

روز تولید ما به خاطر کرونا کم نشده است.  
وی گفت: خداوند فداکاری کادر درمان را می بیند و دعای 

مردم پشت سر شما است.  

وزیر نفت:  کرونا یک روز هم تولید نفت را متوقف نکرد
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 سرمربی تیم ملی فوتسال، گفت: برخی کارشناسان میانگین سنی تیم ملی 
را بالا می دانند در صورتی که همه دیدند تیمی تیمی جوان و پر نشاط بود و این 

ایراد منطقی نیست.
»سیدمحمد ناظم الشریعه«   در خصوص عملکرد بازیکنان جوان تیم ملی 

مقابل  بازیکنانی که در  از  برخی  ازبکستان، عنوان کرد:  با  فوتسال در دیدار 
ازبکستان بازی کردند، اولین بار بود که به تیم ملی دعوت شده بودند و به نوعی 
بازیکن جدید محسوب می شوند. خیلی ها ایراد می گیرند و میانگین سنی تیم 

ملی را بالا می دانند در صورتی که همه دیدند تیم ما تیمی جوان و پر نشاط بود.

وی افزود: برخی با مطرح کردن بالا بودن میانگین سن تیم ملی فوتسال، 
تمرکز تیم را پیش از اعزام به ازبکستان، بهم ریختند. این موضوع ناراحت کننده 
است. مگر میانگین سنی لیگ برتر پایین است که خیلی ها این موضوع را مطرح 
می کنند؟ برآیند لیگ برتر ما تیم ملی است. هر قدر بازیکنان جوانی که در لیگ 

داریم بیشتر شوند، آن موقع باید انتظار تیم ملی جوانتری داشته باشیم.
سرمربی تیم ملی فوتسال، گفت: بسیاری از بازیکنان جوان که در مسابقات 
به  ناچیز  مبالغ  با  و  با مشاوره های غلط  نیز عملکرد خوبی داشتند،  آسیایی 
لیگ های کشورهای همسایه رفتند و از نظر فنی افت کردند. این بازیکنان آینده 
فوتسال ما بودند اما حالا کجا هستند؟ »محمد طاهری« بهترین بازیکن آسیا شد 
و من او را به تیم ملی دعوت کردم اما بعد از چند مدت به عراق رفت و افت کرد. 

»توحید لطفی« در حال حاضر کجاست و چه شرایطی دارد؟
ناظم الشریعه ادامه داد: از سویی دیگر بازیکنانی مانند »مهدی کریمی«، »طاها 
نعمتیان« و »علی ابراهیمی« که دیدید چقدر کیفیت خوبی در تیم ملی دارند. 
کریمی یک بازیکن چپ پا و با کیفیتی است که با عملکرد خوبش در انتخاب تیم، 
خودش را به کادر فنی تیم ملی تحمیل کرد. حُسن این بازیکن اخلاقش است 
که دنبال حاشیه نیست و همیشه به پیشرفت فکر می کند. به طور قطع بازیکنان 

جوانی که در تیم ملی هستند جزو آینده های فوتسال ایران هستند.
وی تصریح کرد: در حال حاضر 2 گلر با تجربه و 2 گلر جوان در تیم ملی داریم. 
»مسعود محمدی« و »سعید مومنی« تا 10 سال می توانند دروازه ایران را بیمه 
کنند. برخی می گفتند فوتسال ایران دروازه بان خوب ندارد. اما حالا می بینیم که 
چهار دروازه بان آماده در تیم داریم. ناظم الشریعه ادامه داد: در تیم ملی بازیکنان با 
تجربه ای همچون »علی اصغر حسن زاده«، »مهدی جاوید«،   »سپهر محمدی« و 
... هستند که تجربیات خود را در اختیار بازیکنان جوان تیم می گذارند و به آن ها 
برای پیشرفت بیشتر کمک می کنند. ما تیم یک دل و هماهنگی داریم و از این 
موضوع خوشحالم. سرمربی تیم ملی فوتسال در خصوص اردوی بعدی تیم ملی، 
خاطرنشان کرد: از شانزدهم آبان ماه آخرین اردوی تیم ملی را قبل از شروع جام 
ملت ها شروع می کنیم. سه هفته اردو داریم. هفته اول در کیش، هفته دوم در 
تهران و هفته سوم در مشهد اردو داریم و امیدواریم بتوانیم بازی های خوبی را در 

این اردوها تدارک ببینیم.

سرمربی تیم ملی فوتسال: 

ایراد از میانگین سنی تیم ملی فوتسال منطقی نیست
گوچی به مسعود، اشکان و احسان می پیوندد؟ 

رضا قوچان نژاد؛ شکار فوق جذاب تراکتور 
رضا قوچان نژاد بزرگترین هدف نقل 
و انتقالاتی تراکتور پیش از شروع لیگ 

بیستم به شمار می رود. 
همچون  هایی  ستاره  جذب  از  بعد 
و  دژاگه  اشکان  شجاعی،  مسعود 
احسان حاج صفی توسط تراکتور، حالا 
زنوزی قرار است با گوچی وارد مذاکره 
به جمع  را هم  او  بتواند  تا شاید  شود 

ستاره های تیم خود اضافه کند. 
شاید تا قبل از عقد قرارداد کاپیتان 
های تیم ملی با تراکتور کسی فکرش را 
نمی کرد شجاعی، دژاگه و حاج صفی با 
توجه به سابقه طولانی بازی خارج از ایران، رضایت به حضور در لیگ ایران بدهند؛ 
اما این اتفاق افتاد و نتیجه اش هم برای تراکتور قهرمانی در جام حذفی با درخشش 

همین ستاره ها بود. 
حالا برای فصل جدید بعد از اینکه زنوزی سکان هدایت تراکتور را به علیرضا 
منصوریان سپرده، قصد جذب یک بازیکن نامدار دیگر را دارد. رضا قوچان نژاد که 
سابقه بازی در هیچ کدام از تیم های ایرانی را ندارد و سال های زیادی است که در 
لیگ های اروپایی به میدان می رود، پیشنهاد رسمی تراکتور را دریافت کرده و قرار 

است به زودی با مالک و مدیرعامل تراکتور پای میز مذاکره بنشیند.
و گل های  پوشید  را می  ملی  تیم  پیراهن  تا جام جهانی 2018  که  گوچی 
سرنوشت سازی هم برای ایران در دوران مربیگری کی روش زد، مثل فصل گذشته، 
فصل جدید را هم با پیراهن تیم زووله در لیگ هلند آغاز کرده است. اتفاقا دو هفته 
قبل بود که مهاجم سابق تیم ملی ایران برای تیمش در لیگ هلند دبل کرد و بار 

دیگر شم گلزنی خود را نشان داد.
شاید برای این مهاجم 33 ساله که در مشهد متولد شده هم بازی کردن در سال 
های پایانی فوتبالش در لیگ ایران اتفاق جالب و جذابی باشد. باید دید مذاکرات 
تراکتور با گوچی چطور پیش می رود و آیا او با پیوستن به جمع همبازیان سابقش 

در تیم ملی، تراکتور فصل جدید را به تیمی کهکشانی تر تبدیل می کند یا خیر.
بدون شک برای هواداران تراکتور هم جذب مهاجمی که سال ها فیکس تیم ملی 
ایران بوده و سابقه بازی در چارلتون انگلیس را هم دارد، اتفاقی ویژه و جذاب به 
حساب می آید. حتی ورود گوچی به تراکتور می تواند جذابیت لیگ بیستم فوتبال 

ایران را هم افزایش دهد.

دبیرکل فدراسیون فوتبال: 

تمرکز ما معطوف صعود به جام جهانی 
۲۰۲۲ است

 دبیرکل فدراسیون فوتبال گفت: غیر از صعود تیم ملی به جام جهانی 2022 به 
موضوع دیگری فکر نمی کنیم.

کرد:  عنوان  ملی،  تیم  تدارکاتی  اردوهای  برگزاری  محمدنبی،درباره  مهدی 
در  تدارکاتی  اردوی  داد، 2  انجام  فدراسیون  که  پیش بینی های  با  خوشبختانه 
ازبکستان و ترکیه برای تیم ملی فراهم شد. در اردوی تاشکند یک دیدار دوستانه با 

تیم ملی ازبکستان نیز انجام شد که ثمرات خوبی داشت.
دراگان  نظر  زیر  آمادگی  اردوهای  این  در  بازیکنان  کرد:  اضافه  ادامه  در  وی 
اسکوچیچ، وحید هاشمیان و بقیه کادر فنی تمرینات خود را به خوبی برگزار کردند. 
همچنین با همکاری کادر پزشکی و سرپرستی تیم ملی کار گروهی بسیار منظمی 
در این اردوها شاهد بودیم و به دلیل نزدیکی و دوستی که بین بچه ها و کادر فنی 
وجود داشت، هم به لحاظ فنی و هم به لحاظ روحی اردوی آماده سازی خوبی 
را شاهد بودیم. دبیرکل فدراسیون درباره انجام نشدن بازی با مالی خاطر نشان 
کرد: اگرچه بازی با مالی در دستور کار قرار داشت اما به دلیل رعایت پروتکل های 
بهداشتی و سلامتی بازیکنان تیم ملی فوتبال کشورمان، این دیدار لغو شد. با توجه 
به اینکه فدراسیون فوتبال ترکیه به عنوان میزبان این مسابقه بود، امروز رسما اعلام 
کرد با توجه به گزارش پزشکی اعضای تیم مالی و به حد نصاب نرسیدن آنان این 
بازی لغو شد. طبق پروتکل های فیفا، چون اکثریت بازیکنان مالی به کمتر از 13 

بازیکن می رسید، به همین دلیل این بازی لغو و به تاریخ های آتی موکول می شود.
نبی در پایان خاطر نشان کرد: فدراسیون فوتبال در حال رایزنی و پیگیری بازی 
تدارکاتی برای اردوی آبان ماه خواهد بود. فدراسیون تمام سعی خود را در این 
زمینه خواهد کرد تا تیم ملی آماده رقابت های مقدماتی جام جهانی 2022 شود. 
همانطور که از اوایل امسال این برنامه ریزی ها صورت گرفته است .اسکوچیچ به 
همراه کادر زحمات زیادی در این زمینه کشیده اند. انشاءالله بتوانیم در دیدارهای 
تدارکاتی بعدی رضایت مردم عزیزمان را بدست بیارویم و در مسابقات مقدمامی جام 
جهانی 2022 بتوانیم نتایج خوبی را کسب کنیم و غیر از صعود تیم ملی به جام 

جهانی به موضوع دیگری فکر نمی کنیم.

برتری 7 ثانیه ای پاس قم برابر پرسپولیس
تیم هندبال پاس قم نخستین پیروزی خود در مسابقات لیگ برتر هندبال مردان 
باشگاه های کشور را در فاصله هفت ثانیه به پایان برابر پرسپولیس بهبهان کسب 

کرد.
برپایه این گزارش ، در حالی که 12 تیم حاضر در رقابت های فصل 1399 لیگ 
برتر هندبال مردان باشگاه های ایران از شنبه هفته جاری بازی های خود را به شکل 
دوره ای در دو گروه مقدماتی به میزبانی تهران در سالن سپهبد شهید سلیمانی 
برگزار می کنند، هندبالیست های پاس قم در گروه نخست به مصاف حریفان 
رفته اند. هندبالیست های تیم پاس ناجا قم در نخستین گام از فصل جدید پیکارهای 
لیگ برتر هندبال مردان باشگاه های کشور به تیم مطرح ذوب آهن اصفهان نتیجه را 
واگذار کردند اما در بازی دوم برابر تیم پرسپولیس بهبهان این باخت را جبران کرده 
و نخستین برد خود در لیگ جدید را به دست آوردند. نماینده قم بعد از باخت 34 
بر 22 مقابل ذوب آهن اصفهان با انگیزه جبران این شکست با انگیزه بالا برابر تیم 
پرسپولیس بهبهان صف آرایی کرد، ضمن اینکه تیم حریف نیز بعد از باخت به نفت 
و گاز گچساران با امید به کسب نخستین برد خود مقابل پاس قرار گرفت و بازی به 
همین دلیل حساس و پرهیجان بود. مسابقه نمایندگان  قم و بهبهان تا هفت ثانیه به 
پایان با نتیجه 29 بر 29 در جریان بود تا اینکه تیم پاس قم گل برتری را به ثمر رساند 
و این مسابقه ر ا 30 بر 29 به نفع خود تمام کرد تا علیرضا ربیعی سرمربی پاسی ها 
که از عملکرد شاگردانش حتی با وجود باخت برابر ذوب آهن تمجید کرده بود، به 
شدت از این برد خوشحال شود. در سی و سومین دوره لیگ برتر هندبال مردان 
ایران 12 تیم در حالی با یکدیگر رقابت می کنند که تیم هندبال پاس قم با ترکیب 
رضا سفیدگر، محسن ولیان، علی کریم شاهی، مجتبی طالبی، محمد غفاری نظام، 
ابوالفضل زادسر، حمید  امیر اسماعیلی، مهدی دوازده امامی، علی معظمی، 
تاجیک، ایمان موسویان، رضا کاظمی، غلام حاتمی، امید مظفر، جواد رضایی و 
امیرحسین سالمی حضور دارند. تیم هندبال پاس قم به سرمربیگری علی ربیعی 
به مصاف حریفان رفته، در حالی که سرپرستی این تیم را رحیم راسخ بر عهده دارد 
و مدیر فنی این تیم سیدعلیرضا طباطبایی است، ضمن اینکه امین وفایی به عنوان 

مربی در کادر فنی این تیم حضور دارد.

 

 وجود بازیکنان مبتلا به کرونا در تیم ملی مالی، یک موضوع روشن و بدیهی برای لغو دیدار دوستانه با این تیم بود اما تیم ملی 
راهی ترکیه شد و بدون انجام بازی باید به ایران برگردد.

به گزارش ایسنا، دیدار دوستانه تیم ملی ایران و مالی به علت ابتلای بازیکنان این تیم آفریقایی به ویروس کرونا لغو شد. لغو 
این مسابقه با توجه به اتفاقات قبل از بازی و اعلام فدراسیون فوتبال مبنی بر وجود بازیکنان مبتلا به کرونا، امری اجتناب ناپذیر 

بود. با این حال فدراسیون فوتبال ایران در نهایت به این نتیجه رسید که تیم ملی را راهی ترکیه و انجام دیدار دوستانه کند.
موضوع به روز شنبه بازمی گردد که فدراسیون فوتبال از وجود بازیکنان مبتلا به کرونا با خبر شد و در اطلاعیه ای اعلام 
کرد که در حال بررسی صحت ماجرا و سپس بررسی این موضوع در ستاد کرونا در فوتبال است. به همین دلیل، با توجه به 
رسمی نبودن مسابقه و ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی، گمان می رفت که بازی لغو شود و نهایتا کادر فنی تیم ملی از 
فرصت موجود برای انجام جلسات تمرینی بیشتر در تهران استفاده کند اما تیم ملی بامداد یک شنبه راهی ترکیه شد تا تعجب 
علاقه مندان به تیم ملی را به دنبال داشته باشد. در ادامه از عوامل تیم های  ملی ایران و مالی تست کرونا گرفته شد و جواب 
آزمایشات منفی بود تا دو تیم آماده مسابقه شوند ولی چند ساعت بعد و در جلسه هماهنگی مسابقه، تیم آفریقایی از وجود 
علائم کرونا در برخی بازیکنان تیمش خبر داد تا این بازی لغو شود چرا که در فاصله کوتاه تا مسابقه، امکان گرفتن تست کرونا 
از تمام کاروان مالی وجود نداشت. با تمام این اتفاقات، پیش بینی این وضعیت و نرفتن به ترکیه، عاقلانه ترین تصمیم به نظر 
می رسید که برخلاف این موضوع، فدراسیون فوتبال گزینه پرخطرتر را انتخاب و برای انجام بازی دوستانه راهی آنتالیا شد و 

بدون انجام بازی، ضررهای مالی را برای خود به دنبال داشت.
در واقع سفر تیم ملی به ترکیه و خرید بلیت هواپیما و اقامت در هتل و قبول هزینه های این بازی در شرایطی که احتمال 

برگزاری بازی بسیار پایین بود، از ابهامات است.
فدراسیون فوتبال معتقد است که سفر کردن به ترکیه قبل از تایید فیفا و مقامات محلی ترکیه اجتناب ناپذیر بود. این 
فدراسیون می گوید طبق قوانین فیفا، تیم ملی باید به ترکیه می رفت تا مهیای این بازی شود و از قرارداد دوجانبه با مالی 

تخطی نکند تا زمینه برای شکایت و دریافت غرامت از سوی این تیم باز نشود.
با این اتفاق، تیم ملی بدون انجام دومین بازی خود، مهیای بازگشت به تهران می شود. بازیکنان شاغل در لیگ برتر به تهران 

می آیند و لژیونرها از ترکیه راهی کشورهای خود می شوند تا در انتظار دومین اردوی تیم ملی در آبان بمانند.

 کاپیتان پیشین استقلال با بیان اینکه نباید در امور داخلی این تیم از بیرون دخالت شود، گفت: استقلال سالهای 
سختی را پشت سر گذاشته است و به دشواری می توان این تیم را به ساحل آرامش رساند.

قبل از نهایی شدن حضور محمود فکری روی نیمکت آبی پوشان به عنوان سرمربی، این تیم یک گزینه بسیار جدی دیگر 
برای سرمربیگری به اسم مهدی پاشازاده هم داشت. پاشازاده هم نسل فکری در فوتبال اما با قدری سابقه بیشتر از او در 

استقلال است چرا که فوتبالش را از جوانان این تیم آغاز کرد و در سن 17 سالگی در ترکیب بزرگسالان به میدان رفت.
وی که یکی از ستاره های تیم ملی ایران در جام جهانی 98 فرانسه بود و یکی از اولین لژیونرهای فوتبال ایران در دهه 
هفتاد که استقلال را به مقصد بایر لورکوزن ترک کرد. پاشازاده همچنین یکی از معدود مربیان لژیونر ایرانی است که در 

اروپا نیز سابقه هدایت یک تیم در بالاترین سطح فوتبال را داشته است.
پاشازاده ابتدا با اشاره به انتخاب محمود فکری به عنوان سرمربی آبی پوشان اظهار داشت: به فکری تبریک می گویم و 
برای او و تیم استقلال آرزوی موفقیت می کنم. فکری قدم در راه دشواری گذاشته و باید همه تمرکزش را برای موفقیت 

این تیم معطوف کند.
وی افزود: استقلال سالهای سختی را پشت سر گذاشته است و به دشواری می توان این تیم را به ساحل آرامش رساند. 
برای موفقیت آن باید انضباط و همدلی ایجاد کرد. باید امکانات سخت افزاری و مالی را در کنار هم داشت. هیأت مدیره 
باید پشت مدیرعامل و مدیرعامل باید پشت سرمربی باشد. هیچ یک از ارکان از حلقه اتحاد خارج نشوند و از همه مهمتر 

نباید در امور داخلی این تیم از بیرون دخالت شود.
کاپیتان پیشین آبی پوشان گفت: یکی از کارهایی که فکری باید در اولویت قرار دهد، خشکاندن ریشه بازیکن سالاری 
است. نمی گویم الان در این تیم بازیکن سالاری وجود دارد، اما این را می گویم که نباید اجازه داد چنین پدیده ای در تیم 

شکل گیرد. بازیکن سالاری می تواند یک آفت بسیار بزرگ و جدی برای هر تیمی از جمله استقلال باشد.
پیشکسوت استقلال تصریح کرد: امسال کار دشوارتر از همیشه است چون انتظار هوادار از این تیم بالاتر است. هواداران 
ما سالهاست جام قهرمانی در لیگ برتر را ندیده اند و برای همین انتظار بالایی از تیم این فصل خود دارند. همه ارکان 
باشگاه از بالاترین رکن مدیریتی و هیأت مدیره تا بازیکنان، کادر فنی، تیم پزشکی و تدارکاتی و غیره باید تلاش کنند تا 

این هوادار مظلوم را به آنچه که حقشان است برسانند.

چرا تیم ملی به ترکیه رفت؟

چرا تیم ملی جلوی ضرر را نگرفت؟
مهدی پاشازاده:

 فکری با بازیکن سالاری مقابله کند

 بازیکن تیم پورتو پرتغال و تیم ملی فوتبال ایران گفت: فضای تیم ملی نسبت به 
گذشته و در زمان »مارک ویلموتس«  تغییر کرده و اسکوچیچ برخلاف مربی قبلی 

که اصلا برایش مهم نبود، اشتیاق زیادی برای فعالیت دارد.
»مهدی طارمی« در گفت و گویی که سایت فدراسیون فوتبال منتشر کرد درباره 
اردوی ملی پوشان در ازبکستان و ترکیه، اظهار داشت: به دلیل شرایطی که در دنیا 
به وجود آمده و بیماری کرونا، شرایط پروازی برای لژیونرها و بازیکنان لیگ برتر 
ایران و جمع کردن ملی پوشان در این شرایط دشوار بود. به همین دلیل با کمی 
تاخیر به اردو اضافه شدیم. به دلیل فرصت کمی که داشتیم بیشتر به شکل تئوری 

توانستیم همدیگر را بشناسیم.
مهاجم تیم ملی ادامه داد: واقعیت این است که فضای تیم ملی نسبت به گذشته 
و در زمان »مارک ویلموتس«  عوض شده است. بازیکنان جدیدی که آینده فوتبال 
ایران هستند به اردو آمده اند و به جمع بازیکنان باتجربه اضافه شده اند. علاوه بر 
این بازیکنانی مثل »علیرضا جهانبخش«، »مرتضی پورعلی گنجی«  و »علیرضا 

بیرانوند« آسیب دیده اند و نتوانستند در این اردو حضور داشته باشند.  
وی درباره پیروزی تیم ملی مقابل ازبکستان نیز گفت: بازی خوبی مقابل 
ازبکستان انجام دادیم. اینکه سرمربی تیم ملی این شجاعت را داشت که آنچه 
خودش مدنظر دارد را پیاده کند، ستودنی است و حُسن بزرگی محسوب می شود. 
اسکوچیچ به سیستم های گذشته اتکا نکرده و یک سیستم جدید را به تیم ملی 

آورده است. قاعدتا چند اردو طول می کشد که نفرات جدید همدیگر را به خوبی 
بشناسند. خوشحالم دیدار نخست اسکوچیچ با پیروزی تیم ملی همراه شد.

طارمی درباره جلسات پی در پی اسکوچیچ با ملی پوشان در اردو، خاطرنشان 
کرد: اسکوچیچ به شدت مشتاق یاد دادن است و ما هم مشتاق یادگیری. او 
همین دیروز می گفت هر سوالی که دارید و هر جایی را که فکر می کنید متوجه 
نشده اید را در هر زمانی می توانید از من بپرسید. اسکوچیچ انگیزه و انرژی مثبت 
زیادی دارد و همین انرژی را به بازیکنان منتقل می کند. اسکوچیچ حتی موقع 
صرف نهار و شام هم بین بازیکنان می آید و توضیح می دهد. او اشتیاق زیادی به 
فعالیت دارد و برخلاف مربی قبلی که اصلا برایش مهم نبود چه اتفاقی می افتد با 

برنامه مباحث را پیش می برد.
وی درباره کمپ ترکیه اظهار داشت: در ازبکستان بودیم که خبردار شدیم چند 
بازیکن مالی کرونا گرفته اند. به همین دلیل این سفر با مشکل روبرو شد و با کمی 
تاخیر وارد ترکیه شدیم. در ترکیه تمرینات منظمی داشتیم و دوشنبه شب خبر 
رسید متاسفانه بازیکنان مالی کرونا گرفته اند. طبق قوانین فیفا باید به ترکیه 
می آمدیم تا در صورتی که شرایط برگزاری مسابقه مهیا می شد به میدان می رفتیم.
مهاجم تیم ملی خاطرنشان کرد: برپایی این اردوها کمک بسیار خوبی برای 
تیم ملی است. به طور قطع شناخت مربی تیم ملی در این اردوها از بازیکنان 
بیشتر می شود. به نظر من مسیر صعود به جام جهانی از دل چنین اردوهایی 

بیرون می آید.
طارمی در پایان گفت: خوشحالم در سال های اخیر به شکل مداوم در اردوهای 
تیم ملی حضور داشتم. این برای من افتخار بزرگی است. تا جایی که توانستم، 
بیشترین انرژی را برای موفقیت تیم ملی گذاشتم. از این به بعد هم تلاش می کنم 
برای تیم ملی بهترین باشم. از فدراسیون فوتبال و به ویژه »مهدی محمدنبی« 
دبیرکل فدراسیون کمال سپاس را دارم که به رغم همه مشغله ها در اردوی ترکیه 
کنار ما حضور داشتند و این موضوع باعث دلگرمی ملی پوشان بود. در نهایت 
امیدوارم شر بیماری کرونا از سر همه دنیا کم شود و زندگی به روال عادی خود 

بازگردد.

مهدی طارمی:

 فضای تیم ملی نسبت به زمان »ویلموتس« تغییر کرده است

آگهی ثبت انتخابات انجمن صنفی کارفرمایی گاوداران شیری استان قم 

مصطفی کاویانی – مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم

مصوب  نامه  آیین  و  کار  قانون   131 ماده  استناد  به 
۷1/10/0۶ هیات وزیران و به موجب صورتجلسه مورخ 
1399/05/22 مجمع عمومی و انتخابات هیات مدیره و 
بازرسین و سایر مدارک تسلیمی، اسامی و سمت هر یک 
از اعضاء اصلی و علی البدل هیئت مدیره و بازرسین که 
از تاریخ 13۹۹/0۵/۲۲ به مدت سه سال انتخاب شده 

اند، به شرح ذیل می باشد:
)رئیس هیئت  نصیری  احمد دهقان  آقای  1-جناب 

مدیره(
2-جناب آقای یوسف لک )نایب رئیس هیئت مدیره و 

خزانه دار(
3- جناب آقای محمد ایزدی )عضو اصلی هیئت مدیره 

و دبیر(
4-جناب آقای محمد بادی )عضو اصلی هیئت مدیره(

5-جناب آقای سید حسین صادق )عضو اصلی هیئت 
مدیره(

6-جناب آقای تاج الدین حاج محمد حسینی )عضو 
علی البدل هیئت مدیره(

7-جناب آقای علی اکبرخداوردی )عضو علی البدل 
هیئت مدیره(

8-جناب آقای رضا ایل سعادتمند )بازرس اصلی(
9- جناب آقای مهدی سعادتی )بازرس اصلی(

10-جناب آقای مسعود عربشاهی )بازرس علی البدل(
صنفی  انجمن  اساسنامه  ماده 22  استناد  به  ضمنا 
مذکور کلیه مکاتبات اداری و اوراق عادی انجمن با امضاء 
رئیس هیات مدیره یا دبیر ممهور به مهر انجمن و کلیه 
اسناد مالی، اوراق رسمی بهادار و قراردادهای تعهدآور 
که به تصویب هیات مدیره رسیده باشند با امضاء مشترک 
رئیس هیئت مدیره با دبیر و خزانه دار و ممهور به مهر 

انجمن صنفی معتبر خواهد بود.
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سخنگوی دولت هدف از اعمال جرایم کرونایی را حفظ جان شهروندان عنوان کرد و گفت: اعمال جریمه 
یک ابزار و هشدار خود کنترلی است و هدف ما ستاندن جریمه از مردم نیست. 

»علی ربیعی« روز سه شنبه در نشست خبری با اصحاب رسانه با تسلیت سالروز رحلت پیامبر عظیم الشان 
اسلام )ص(، شهادت امام حسن مجتبی )ع( و امام رضا )ع( گفت: اسلام دین رحمت و حضرت رسول )ص( 
نماد عطوفت و رحمانیت است. پیامبر اسلام با جمله نورانی "انی بعثت لاتمم مکارم الاخلاق" فلسفه بعثت را 

اخلاق و تزکیه فرد و جامعه معرفی کردند.
وی با بیان اینکه امروز و در دوران دشواری ها و سختی ها بیش از هر زمانی به الگوی اخلاقی بزرگان این 
که همانا اتکا به خداوند، صبر و حسن سلوک در میان هم نیازمندیم، گفت: ملت ایران با عشق به ائمه اطهار 
زیسته اند و در شرایط مختلف در فرازها و سختی با الگوگیری از مشی و آموزه های آنان از گذار سخت تاریخی 

گذشته اند.
ربیعی درباره روند مقابله با بیماری کرونا گفت: در جلسه قبل ستاد ملی مقابله با بیماری کرونا به علت 
نادیده گرفتن حفظ جان افراد توسط عده ای، به ناچار تصمیمات سخت گیرانه تر اتخاذ شد. این سخت 
گیری ها از جمله جرائم انجام شده فقط برای حفظ جان شهروندان است و هدف اصلی توجه جامعه به رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی و اهمیت حفظ جان انسان هاست.  
سخنگوی دولت با بیان اینکه »اساسا جریمه هدف نیست و یک ابزار است« افزود: جریمه هشدار برای 
خودکنترلی است و ایجاد اتفاق عمومی ذهنی برای رعایت دستورالعمل های بهداشتی است و این نظارت 

عمومی می طلبد.
وی اظهار داشت: ستاد ملی مقابله با کرونا بدنبال این است که رعایت دستورالعمل های بهداشتی اعم از 
رعایت فاصله اجتماعی، استفاده از ماسک و شست و شوی مرتب دست ها آنچنان نهادینه شود که تخلف از 

دستورالعمل به یک ناهنجاری تبدیل شود.  
کاهش رعایت پروتکل های بهداشتی به زیر 40 درصد

ربیعی در خصوص رعایت دستورالعمل های بهداشتی در بخش های مختلف گفت: نانوایی ها، و رستوران ها 
بیشترین اخطار بهداشتی دریافت کرده اند و متاسفانه رعایت پروتکل بهداشتی در سطح کشور به 42 درصد 

و در تهران به 32 درصد رسیده است.
سخنگوی دولت با بیان اینکه »استفاده از ماسک در سطح کشور کاملا کاهش یافته است« گفت: در این 
مدت 6 هزار و 728 مدرسه به دلیل عدم امکان رعایت پروتکل های بهداشتی از حضوری به غیرحضوری 

تبدیل شده است.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: در جلسه ستاد ملی مطرح شد که علت بالا بودن آمار 
جان باختن افراد در مدت اخیر، دیر مراجعه کردن به مراکز درمانی و پیشرفته شدن بیماری بوده است و 
یک بررسی دیگر هم نشان می دهد ابتلای خانوادگی شدت گرفته است و این نشان از عدم رعایت مسائل 

بهداشتی در سطح خانواده ها است.
 روزانه 10 هزار تست به تست های تشخیص کرونا اضافه می شود

ربیعی افزود: در همین راستا مقرر شد وزارت بهداشت با افزایش سریع کمیت و کیفیت غربال گری با اضافه 
شدن 10 هزار تست در روز نسبت به روزهای گذشته جهت شناسایی مبتلایان تسریع بخشد.

سخنگوی دولت در ادامه درباره سیاست های حمایتی از کشاورزان اظهار داشت: موضوع خرید تضمینی 
محصولات مختلف کشاورزی از سیاست های دولت است، به همین منظور هم 1000 هزار میلیارد تومان 
به سازمان مرکزی تعاون روستایی تسهیلات اختصاص یافت تا خریدهای تضمینی به موقع صورت گیرد؛ 

سازمان تعاون روستایی برنامه عملیاتی خرید محصولات کشاورزی را پیش بینی اعلام خواهد کرد.
 وی در ادامه به شروع فصل بارندگی اشاره کرد و گفت: برای تکمیل طرح های زهکشی 300 میلیارد تومان 

برای زهی کشی دشت کمیشان برای اجرای طرح های پیشگیرانه اختصاص یافت.
در تمام مرزها به دنبال صلح و افزایش تجارت هستیم

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری در بخش دیگری از اظهاراتش درباره روابط با همسایگان و 
وضعیت مرزها گفت: در راستای سیاست های همسایگی و گسترش روابط با همسایگان، مجوز امضای موقت 
موافق نامه تجارت ترجیحی بین دولت های ایران و افغانستان اتخاذ شد؛ قطعا این امر به گسترش تجارت و 
امنیت مرزها و افزایش درآمد فعالیت های اقتصادی در مرز و بهبود شرایط هر دو جامعه و مردم کمک خواهد 

کرد.
رییعی گفت: ما کماکان در تمام مرزها به دنبال صلح و افزایش تجارت هستیم و هنوز هم معتقدیم بهترین 

راه حل صلح برای منطقه و طرح صلح هرمز می باشد و همگان را به همکاری در این زمینه دعوت می کنیم.
هیچ کمبودی در کل کشور نداریم

ربیعی افزود: دولت به منظور افزایش توان تولیدی و خدماتی کشور و حمایت از کالای ایرانی موضوع نحوه 
واگذاری مطالبات قرارداری )فاکتورینگ( را تصویب کرد. این شیوه در تامین مالی زنجیره تامین کمک زیادی 

به تولید گران و عرصه کنندگان خدمات خواهد کرد.
سخنگوی دولت گفت: همچنین در روزهای اخیر بحث کمبود نان در برخی استان ها مطرح شده بود. این 
موضوع در دولت هم مورد بحث قرار گرفت. بررسی ها نشان داد هیچ علت خاص و نگران کننده ای برای این 
مسئله منطقه ای وجود نداشته است. برخی علل منطقه ای اعم از سودجویی برخی واحدهای صنفی و نیز 

قاچاق آرد این مشکل مقطعی و منطقه ای را به وجود آورده است.
وی گفت: بطور کلی ما هیچ کمبودی در کل کشور نداریم. خودکفایی ما در محصول گندم کماکان برقرار 

است و تولید رو به افزایش است و ذخایر مناسبی هم داریم.
تعاملات  پرتو  در  خوشبختانه  گذشته  هفته  در  گفت:  جمهوری  رییس  اجتماعی  ارتباطات  دستیار   

دیپلماتیک، جمهوری آذربایجان و جمهوری ارمنستان به حول یک آتش بس انسانی به توافق رسیدند. البته 
شاهد یک نقض آتش بس دردناک بودیم که در خاک و خون غلطیدن تعدادی از زنان، کودکان و اهالی بی گناه 
شهر گنجه نقطه اوج آن بود. گنجه شهر نظامی گنجوی در فراسوی تعلق آن به جمهوری آذربایجان، ضمناً 

ستاره ای در کهکشان ادب و فرهنگ جهانی و ادبیات فارسی است
 پای هیچ تروریستی نباید به منطقه باز شود

ربیعی درباره برنامه ایران برای صلح در منطقه قره باغ و همچنین طرح پارلمان قره باغ گفت: طرح پیشنهادی 
پارلمان قره باغ هم می تواند با مشارکت همه کشورها شکل بگیرد، البته هر تصمیمی که در مورد قره باغ گرفته 

شود، قطعا همه طرفین درگیری باید در آن حضور و نقش داشته باشند. 
سخنگوی دولت گفت: وجود تروریسم و باز شدن پای تروریست ها به منطقه از طرف هر کشوری که باشد به 

زیان خود آن کشور خواهد بود، البته طرفین درگیری در قره باغ ادعاهایی در این زمینه دارند.
وی اظهار داشت: مواضع جمهوری اسلامی ایران در این زمینه مشخص است مرحله اول اینکه پای هیچ 

تروریستی از کشورهای دیگر نباید به منطقه باز شود که در این زمینه به شدت موضع داریم.
ربیعی آشتی و مذاکره میان طرفین درگیری در منطقه قره باغ را مرحله دوم حل مناقشه قره باغ دانست و 
گفت: برنامه ایران را در جریان  اجرا و گام به گام با طرفین مطرح می کنیم و وقتی به تفاهم نسبی عمومی میان 

کشورهای مهم منطقه که درگیر هستند و دو کشور درگیر رسیدیم جزییات آن را هم اعلام می کنیم.
ربیعی درباره ضمانت ارجایی جرایم کرونایی گفت: ما جریمه را به ناچار و برای آن عده ای که برای جان مردم 

احترام قایل نمی شوند قائل شدیم.
سخنگوی دولت افزود: هدف ما جریمه کردن نیست و پول آن هم به حساب وزارت بهداشت واریز می شود 
وشماره حساب مربوطه اعلام می شود، هر مبلغی هم واریز شود برای مبارزه با کرونا هزینه و استفاده می شود. 
وی اظهار داشت: در ارائه کنندگان خدمات در صنوف مختلف، خدمت گیرندگان و برخی کارکنان دولت که 
تمایل به رعایت و تمکین دستورالعمل های بهداشتی را ندارند و به سلامت عمومی و جان شهروندان اهمیت 

نمی دهند جرایم به طورشفاف مشخص شده و قابل اجرا است و تدابیر انضباطی اندیشیده شده است.
ربیعی افزود: بر اساس مصوبات، در ارائه دهندگان خدمت در صنوف برای متخلفان سه مرحله در نظر 
گرفتیم، که در مرحله آخر این جریمه پلمپ اعمال می شود و پس از آن نیز پلمپ بلند مدت اجرا می شود که 

کاملا مشخص شده است و قابلاجرا است
سخنگوی دولت بیان کرد: در ادارات و نهادهای سه قوه و نهاد عمومی که از بودجه دولت استفاده می کنند 

نظام های نظاراتی مانند حراست ها را مشخص کردیم و به کنترل مکلف کردیم 
وی گفت: متخلفان در این دستگاه ها به کمیته ها و دادگاه های تخلفات اداری ارجاع می شوند و در صورت 

اصرار بر تخلف، در این جرایم تا انفصال از خدمت پیش بینی شده که تنبیهات انظباطی اعمال می شود.
به جای تعطیلی باید اصرار بر زندگی با پروتکل باشیم

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی این که با توجه به همه گیری سنگین کرونا در تهران دولت برنامه ای 
برای تعطیلی مجدد اصناف و ممانعت از سفر شهروندان دارد و این که اخذ جریمه از متخلفان چه میزان در 
جلوگیری از شیوع کرونا و مقابله با موج سنگین می تواند موثر باشد، گفت: وقتی جریمه می گذارید دارید یک 
نوع ناهنجاری در جامعه را با  انگشت نشان می دهید بحث ما در مرحله اول بازدارندگی است و اعلام سیاست 

تنبیه است در صورت  تکرار و لزوم تصمیمات سختگیرانه تری هم اتخاذ خواهد شد.
ربیعی اظهار داشت: اکنون بیشتر همکاری و همراهی و نظارت جامعه را می طلبد البته  این جرایم در 

بخش هایی که غیر فردی است سختگیرانه تر است و به اندازه کافی اثر گذار است.
وی خاطر نشان  کرد: ما چشم اندازی در آینده نزدیک برای از بین بردن کرونا نمی بینیم بنابراین تعطیلی 
را راه حل مناسب نمی بینیم تا کی تعطیل کنیم این چالش جهانی است بخصوص کشور ما که در تحریم به 
سر می برد ما یک میلیون و 200 هزار نفر به بیمه بیکاری پول می دهیم خوشبختانه در ثبت نام مجدد تعداد 
کمی آمدند این نشان داد که در این بازگشایی ها عده ای به سرکار برگشتند و در ثبت نام مجدد بیکاری بسیار 
کم شد شاید عدد زیر 200 هزار نفر بود. سخنگوی دولت تاکید کرد: تعطیل راه حل مناسب نیست به جای 
تعطیلی باید اصرار بر زندگی با پروتکل باشیم البته در ستاد ملی تصمیم گرفتیم مشاغل پر خطر را هفته به هفته 
تعطیل کنیم و تعطیلی تمدید شد در استان ها به استانداران اختیار دادیم که هر صنف، شغل یا جمعیتی که 
جمع می شوند بتوانند تعطیل کنند تعطیلی اصناف پر خطر اکنون در استان ها به استانداران اختیار داده 

شده است و در تهران هم اعمال شده است.
استفاده از ماسک هنجار و عدم استفاده آن هنجارشکنی است

ربیعی با بیان اینکه صاحبان نقلیه عمومی یا مشاغلی که افراد در آنها خدمتی انجام می دهند در صورتی که 
پروتکل های بهداشتی را رعایت نکنند، جرایم مشخصی باید پرداخت کنند، افزود: این موضوع درباره افرادی 
است که در برابر حفظ سلامت جامعه، هنجارشکنی می کنند و هنجارشکنان دو گروه هستند. نخست افرادی 
که مبتلا هستند و اطلاعات و آمار آنها از طریق وزارت بهداشت وجود دارد و دسته دوم نیز افرادی هستند که 

به صورت عمومی در جامعه حضور دارند.
وی ادامه داد: البته قرار نیست در جامعه تنشی ایجاد شود بلکه به صورت رندومی از این افراد دسته دوم 

تست به عمل آمده و در صورت لزوم جریمه منظور می شود.
سخنگوی دولت با تاکید بر اینکه باید استفاده از ماسک و رعایت پروتکل های بهداشتی به یک هنجار در 
جامعه تبدیل شود، افزود: وقتی فردی که از ماسک استفاده نمی کند گویی منکری انجام داده و برای اینکه 
این ویروس از بین برود ناچار به رعایت مسائل بهداشتی هستیم و باید در این راه نظارت عمومی نیز انجام شود.
ربیعی با اشاره به اطلاع رسانی بعضی از مطبوعات که خلاف پروتکل های بهداشتی عمل می کنند،  گفت: 
قرار نیست بعضی از رسانه ها از دولت و جامعه مچگیری کنند. در حالی که در برخی ازکشورها وقتی دولت 

در عدم رعایت مسائل بهداشتی اقدامی انجام می دهد،  جامعه به آن واکنش و حساسیت نشان می دهد.
وی با تاکید براینکه شوخی درباره مسائلی جان انسان ها از طرف بیشتر کشورها ممنوع و مورد نکوهش 
است،  تصریح کرد: باید همه مسائل بهداشتی را مراعات کنیم. زیرا یکباره رفت و آمدهای خانوادگی زیاد شد 
و سبب ابتلا بزرگترها و پدربزرگ ها و مادربزرگ ها شد و باید همه به یکدیگر کمک کنیم تا در مبارزه با بیماری 

به وضعیت بهتری برسیم.
آثار روانی تهدید و تحریم جبران ناپذیر است

ربیعی در پاسخ به سوال ایرنا درباره برآورد خسارات تحریم، جنگ اقتصادی و کرونا و هزینه های انجام شده 
توسط دولت، گفت: برخی از خساراتی که »جنگ اقتصادی« قابل شمارش است، اما آثار منفی که در روان و 
آرامش جامعه ایجاد کرده است، که در نسل های مختلف با خبرهای تهدید آمیز آمریکا روبه رو شده اند جبران 

ناپذیر است و قدرت اندازه گیری آن را هم نداریم.
سخنگوی دولت گفت: اعتقادی نداریم که آمریکایی ها به تعقل می رسند اما امیدواریم جامعه جهانی در 

مقابل این روش های تهدید و تحریم روزی بایستد، البته برخی ازعلایم این مقاومت را مشاهده می کنیم.
وی تصریح کرد: درباره خسارت در بخش های مختلف متفاوت بوده است، یک گروه از خسارت ها تعطیل 

بنگاه های اقتصادی و عدم کسب درآمد است؛ که اخراج نیروهای کار را شامل می شود. 
به  تومان  میلیارد  ماهیانه 25هزار  کاری،  قراردادهای ساده  واحدهای صنفی  در بخش  ربیعی گفت: 
واحدهای صنفی وارد شده است؛ واحدهای صنعتی تعطیل نشده اند و به دلیل منع واردات در بیشتر صنایع 
کشور تولیدات افزایش پیدا کرد، بلکه منجر به افزایش اشتغال در این بخش هم شده است که برای اولین بار 
نشان می دهند نیروی کار بخش صنعت از بخش کشاورزی جلو زده است.بیشترین خسارات تحریم در بخش 

خدمات حمل ونقل و گردشگری است.
سخنگوی دولت گفت: در بخش صنعت کمتر آسیب دیده ایم و خسارات ما بیشتر در بخش خدمات است، 

برای جبران خسارات در این بخش از  پرداخت بسته های تسهیلاتی استفاده کردیم. 
ربیعی گفت: در بخش حمل ونقل و گردشگری بیشترین خسارات را داشته ایم، تصمیم گرفیتم 25هزار 

میلیارد تومان را به بخش ودیعه بردیم تا هزینه بشویم و بقیه را تقویت بنگاه ها هزینه کردیم.
وی افزود: در کنار سیاست های جبران خسارات، نوعی همراهی دستگاه های تامین اجتماعی و سازمان 

مالیات برای بنگاه های آسیب دیده بوجود آوردیم.
ربیعی گفت: البته به طور جزیی خسارت وارده را در بخش های مختلف بررسی و استخراج و اعلام می کنم. 

نباید منافع سیاسی بر منافع ملی غلبه کند
ربیعی با تاکید بر اینکه کشور در »جنگ اقتصادی« قرار دارد، خاطرنشان کرد: اما درک نمی کنم چراعده ای 
تمایلی به کار بردن این واژه را در این شرایط ندارند، نباید اجازه دهیم منافع کوتاه مدت سیاسی بر جهت 

گیری های ملی  غلبه کند. 
سخنگوی دولت گفت: علاوه بر اینکه در یک جنگ تمام عیار اقتصادی قرار داریم تبعات حاصل از کرونا هم 
به ان اضافه شده است؛ باید پیرامون این مسائل حرف بزنیم، این سخنان ناشی از ضعف ما نیست بلکه نشان 

از عظمت ایستادگی ما است.
ربیعی با انتقاد از سکوت برخی از افراد درباره آثار و تبعات جنگ اقتصاد آمریکا بر علیه ایران گفت: این افراد 

به نوعی ترامپ و جنایت آمریکا را تبرئه می کنند، باید درباره جنایات آمریکا حرف بزنیم.
ربیعی با بیان این که »آمریکا با جنگ اقتصادی بر علیه ایران، سلامت مردم ایران را مورد تهدید قرار داده 

است« اظهار داشت: سکوت در این زمینه نوعی بی اعتنایی به رنج شهروندان است. 
سخنگوی دولت تاکید کرده: باید علاوه براینکه مقاومت اجتماعی را افزایش می دهیم چهره کریه جنگ 

اقتصادی آمریکا را هم برای مردم بیان کنیم.

سخنگوی دولت:

جرایم کرونایی برای حفظ جان شهروندان است

 در روزهایی که بیم و امید در جریان اصلاحات موج می زند و تکلیف چپ گرایان 
برای حضور یا عدم حضور در انتخابات روشن نیست، انتشار یک بیانیه از سوی 
موسوی خوئینی ها این سوال را ایجاد کرد که آیا بزرگان جریان اصلاحات دوباره 
در حال تلاش برای احیا جایگاه خود در عالم سیاست هستند و عزمشان به تحرک 
واداشتن بدنه جریان اصلاحات برای حضور در انتخابات است یا خطری بزرگتر را 
حس می کنند که بر اساس آن ترجیح می دهند با تن دادن به وضعیت موجود و 
حتی پذیرش نگاه های حاکمیتی، در عرصه سیاست داخلی کشور به کنش گری 
خود ادامه دهند. حجت الاسلام سید محمدعلی ابطحی،عضو مجمع روحانیون 
مبارز که با نگاهی ناامیدانه به تغییر رفتار برخی نهادهای حاکمیتی درقبال جریان 
اصلاحات، فضای پیش روی جریان متبوع خود را رصد می کند، معتقد است؛ 
»اصلاح طلبان باید از تفکرات براندازانه دوری کنند و سعی کنند تا در صورت 
ایجاد بستر مناسب، به سوی شرکت فعالانه در انتخاب روند، اما حتی اگر شرایط 
نیز برای ایشان محقق نشد، نباید آنها موضوع تحریم انتخابات ریاست جمهوری 

سال آینده را دنبال کنند.«
برای آینده کشور تنها از طریق راه های مدنی باید تلاش کرد

ابطحی در گفتگویی که با خبرگزاری خبرآنلاین داشت، در واکاوی شرایط 
فعلی جریان اصلاحات در فاصله باقیمانده تا انتخابات 1400 به بیانیه اخیر 
آقایموسوی خوئینی ها اشاره کرد و گفت: به اعتقاد من آیت الله موسوی خوئینی 
ها در این بیانیه قصد داشتند به چند مورد توجه ها را جلب کنند. یک اینکه  راه 
های مدنی تنها راهی است که می شود برای آینده این کشور و آینده این جامعه 
تلاش کرد و جامعه را از خشونت دور نگه داشت و اساس این که انتخاب کردن 
این بخشی که  ایشان خواسته اند در  را تقویت کرد.  یک حرکت مدنی است 
جمهوریت نظام است حساسیت ها را جلب کنند و این بخش را سنگین تر و ویژه 
تر معرفی کنند، چون واقعیت این است که سالهاست این بخش جمهوریت در 

نظام جمهوری اسلامی مورد اهتمام قرار نمی گرفت و بسیار کمرنگ شده بود. 
هیچکدام از سران اصلاحات باوری به براندازی و ساقط کردن نظام 

ندارند
وی افزود: نکته دوم این است که بالاخره ایشان هم مثل هر اصلاح طلب 
دیگری اعتقاد دارند که باید از درون نظام به اصلاح آن پرداخت و فکر کردن به 
تغییر نظام یا براندازی بیشتر به کشور و مردم آسیب می زند که این هم حرف 
غیر شناخته شده ای از ایشان یا از بقیه سران اصلاح طلب نیست. هیچ کدام 
از آنها حتی آنهایی که اعتقاد به این دارند که اصلاحی امکان پذیر نیست باور به 
براندازی و ساقط کردن نظام جمهوری اسلامی ندارند چون شرایط بعد از سقوط 
بسیار برای مردم دردناک تر و خطرناک تر است، همچنان که این تجربه را در 
منطقه دیده ایم. جوهر اصلی این بیانیه این است که نظام جمهوری اسلامی یک 
مبانی داشته است که در واژه جمهوریت خلاصه می شده و از ابتدا که مردم این 
قیام را آغاز کردند تا به امروز آن نکته می تواند محور وحدت جامعه باشد که مردم 
مورد پذیرش قرار بگیرند و نظراتشان پذیرفته شود که البته در این بیانیه اشاره شده 

است که در این سالها مورد پذیرش قرار نگرفته اند. 
عضو مجمع روحانیون تاکید کرد:  معتقدم که پیش از اینکه بیانیه آیت الله 
موسوی خوئینی ها دعوت به انتخاب فرد خاصی و یا شرکت بی شرط و شروطی 
در انتخابات باشد بیشتر توجه دادن به این است که انتخاب کردن یکی از مزایای 
نظام جمهوری اسلامی بوده است و باید برای انتخاب کردن، شرایط انتخاب 
کردن به وجود آید و آن چیزی که من از بیانیه ایشان حس می کنم این است که 
این شرایط وجود ندارد و باید تلاش کنیم تا آن شرایط به وجود آید. حالا اگر در 
آینده شرایط متفاوتی برای انتخاب کردن بر اساس معنای واقعی انتخاب کردن 
وجود داشت باید همه را در انتخابات فعال کرد و اگر وجود نداشت دلیل عدم فعال 
بودن در انتخابات از الان روشن شود، یعنی از الان نباید قضاوت کرد که حتما 
چنین اتفاقی نمی افتد، گرچه شرایط گذشته این را به جامعه منتقل می کند که 
امکان تغییری در نظرات و دیدگاه سطح بالای کشور وجود نداشته باشد و احتمالا 

بر همین منوال بچرخد.
در انتخابات فعال نبودن با تحریم کردن انتخابات متفاوت است

معاون پارلمانی دولت اصلاحات گفت: طبیعی است که این بیانیه می گوید اگر 
بر همین منوال نچرخد باید از این حقوق مدنی استفاده کنیم و من فکر نمی کنم 
کسی با این مساله مخالفت داشته باشد، جز کسانی که اساسا فقط به براندازی 
نظام فکر می کنند؛ غیر از این افراد، بقیه معتقدند انتخابات باید انتخابات باشد 
و امکان انتخاب شدن همه دیدگاه ها و طرز تفکرها و امکان رقابت وجود داشته 
باشد و این تلنگرهایی که آقای موسوی خوئینی ها می زنند تلنگرهایی به این 
است که باید آن انتخاباتی که نظام جمهوری اسلامی و قانون اساسی جمهوری 
اسلامی برای بخش جمهوریت و تقویت جمهوریت پیش بینی کرده آن شرایط به 
وجود آید و اگر آن شرایط به وجود آمد؛ طبیعی است که باید دعوت پرشوری برای 
انتخابات شود و اگر آن شرایط به وجود نیاید هرکسی نظریه فردی خودش را می 
داند و حداقل جریانی که آقای موسوی خوئینی ها را به بزرگی قبول دارند، دیگر 
فعال انتخابات نخواهند بود و این به معنی تحریم انتخابات نیست و فعال انتخابات 

نبودن غیر از تحریم کردن انتخابات است. 
 موسوی خوئینی ها قصد لیدری جریان اصلاحات را ندارد

»آیا می توان آیت الله موسوی خوئینی ها را در قامت لیدر جریان اصلاحات در 
آستانه انتخابات 1400 دید؟«، سوالی که ابطحی در پاسخ به آن گفت: آیت الله 
موسوی خوئینی ها از زمانی که اصلاحات شکل و معنای سیاسی خودش را 
گرفته همیشه برای بخش های مختلف این مجموعه ها یک محوریت اساسی 
داشتند و نوع دیدگاه ایشان همیشه برای افراد مختلف جامعه محترم بوده است 
و به خصوص همه طیف و جبهه متفاوتی که در اصلاحات بوده همیشه ایشان 
را به عنوان یک چهره محترم و قابل قبول می دانند، اما تصور من این نیست که 
آقای موسوی خوئینی ها با توجه به این بیانیه مشروط قصد داشته باشند که 
فعالیت های حزبی و جریانی قوی تر و وسیع تر از گذشته انجام دهند، ایشان یک 
شخصیت محترمی هستند اما لیدری به معنای اینکه رهبری حزبی و سیاسی 

یک جریان را به عهده بگیرند و در آن جریان فعال شوند، من چنین احتمالی 
نمی دهم و بیشتر از هرچیزی معتقد هستم که احترام و حرمتی که بخش های 
مختلف اصلاحات دارند برای آیت الله موسوی خوئینی ها همیشه باقی خواهد 

ماند و ادامه خواهد داشت.
این چهره سیاسی اصلاح طلب در ادامه این گفتگو با بیان اینکه »تصور من 
این است که با پایان یافتن مجلس دهم شوراهای مختلفی که از نظر بروکراتیک 
حوزه اصلاح طلبی تلقی می شد خیلی دیگر پر فروغ نخواهد شد«،گفت: 
احزاب اصلاح طلب الزاما به معنای تقویت اصلاح طلبی نیست، همیشه اینکه 
احزاب اصلاح طلب نماینده اصلاح طلبی شناخته شوند یک واقعیت درستی 
نبوده و نخواهد بود؛ اصلاح طلبی یک تفکر و یک اندیشه است که همیشه بوده 
و همیشه می تواند موفق باشد و این اندیشه لازم نیست که به عنوان یک مجموعه 
بروکراتیک حتما باشند و بیشتر باید معنای تفکر اصلاح طلبی، آزادی جامعه و 
تحقق جامعه مدنی که محورهای اصلی اصلاح طلبی است، باید باشد. به همین 
جهت بیشتر باید روی این موارد بحث و فکر شود و فکر می کنم که اگر اصلاح 
طلبی را مبنا قرار دهیم معلوم می شود که بسیار موفق بوده است چون عمده 

این دیدگاه ها در جامعه نفوذ پیدا کرده اگرچه قرائت رسمی با آن مخالف است.
سخن گفتن از یک کاندیدای واحد هنوز زود است

»آیا اصلاح طلبان می توانند به یک کاندیدای واحد از درون جریان خود برسند 
تا مردم را پای صندوقهای رأی بکشانند؟«، سوالی که این عضو مجمع روحانیون 
مبارز در پاسخ به آن اظهار داشت: در مورد کاندیداها هنوز در مقدمات انتخابات 
بیشتر باید به آن فکر شود.مثل انتخابات مجلس شورای اسلامی مخاطبان 
جریان اصلاحات ازاین عدم تغییر و ازخوردن اصلاحات به دیوار کوچه بن بست 
خیلی رنجیده هستند،از حمایت ازآقای روحانی به عنوان رئیس جمهور که با 
اعتماد جریان تفکر اصلاحاتی اصلاحات و آقای خاتمی موفق شد و بعد ایشان 
آن نگاه را کلا فراموش کرد گلایه دارند. همچنین شرایطی که الان وجود دارد و 
سختی هایی که هست و از یک طرف هم تاکید براین می شود که رئیس جمهور 
شاید ظرفیت و زمینه این را نداشته باشد که مشکلات جامعه را حل کند و کسان 
دیگری هستند که مرکز قدرت جامعه هستند و انتخابات خیلی تاثیری در تغییر 

روند کشور ندارد، این مسائل بر نگرش بدنه اصلاحات تاثیرگذار است.
وی ادامه داد: اینها همه دلایلی است که برای مخاطبین جریان اصلاحات 
بیش از همیشه باید یک آمادگی برای اصل شرکت در انتخابات و انتخاب کردن 
ایجاد کرد و این شرایط هنوز به وجود نیامده است و نمی دانم که به وجود خواهد 
آمد یا خیر. به همین دلیل هنوز کاندیداهای اصلاح طلبان خیلی فرصت اینکه 
غربالگری شوند و روی کاندیدای مشخصی تاکید و حمایت شده باشد وجود 

ندارد. 
اصلاح طلبان قطعا انتخابات را تحریم نمی کنند اما...

پله سوم و چهارم نردبان  تاکید روی فرد،  و  انتخاب کاندیدا  ابطحی گفت: 
انتخابات است. من فکر می کنم برای جریان اصلاحات مهم تر این باشد که 

بررسی کند که آیا انتخاب به معنای واقعی می تواند شکل بگیرد یا خیر؟ که اگر 
انتخاب از میان نیروهای فعال و رجال سیاسی و مدیران کشوری که مورد تایید 
اصلاحات هستند و شاید بتوانند راهکاری را انجام دهند که نمونه روشن آن دوران 
آقای خاتمی است، اگر بتوانند چنین فضایی را به وجود آورند که هم در سیاست 
خارجی و هم در اقتصاد و هم در سیاست داخلی آرامش بر کشور محقق شود. 
البته قبل از آن باید این آمادگی را در جامعه ایجاد کرد که جامعه برای شرکت 
کردن در انتخابات باشد. وی با تاکید براینکه بحث انتخاب کاندیدا هنوز خیلی زود 
است، خاطرنشان کرد: بحث های قبل تر از آن که آیا مردم آمادگی برای شرکت 
گسترده دارند و دعوت اصلاح طلبان به چه موضوعی خواهد بود، در اولویت 
است. اگر بنا به شرکت گسترده مردم در انتخابات باشد، سوال اینجاست که آیا 
جامعه ظرفیت این را دارد که فعالانش در آن شرکت کند یا مثل انتخابات مجلس 
خواهد بود. من خیلی معتقد نیستم که تغییراتی در این مسیر ایجاد شود. یکبار 
یک انتخابات با مشارکت اندک انجام شد و مزه انتخابات بی دردسر زیر دندان 
خیلی ها رفت و فکر نمی کنم آنها بخواهند این موقعیتی که به دست آورده اند 
را از دست بدهند، اما اگر چنین شود باید فعالیت کرد و دنبال کاندیداهای مورد 
قبول اصلاح طلبی گشت. اگر شرایط انتخاب کردن و انتخاب شدن نباشد ما 
قطعا انتخابات را تحریم نخواهیم کرد ولی امکان فعال شدن و شورآفرینی هم 

نخواهیم داشت.

محمدعلی ابطحی: اصلاح طلبان دنبال براندازی نیستند

انتخابات حداقلی به زیر دندان برخی مزه کرده است
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نیك ایمان ترینِ مردمان ، کسی است که 
خوش اخلاق ترینِ آنها باشد و با خانواده 
اش مهربان تر باشد ، و من ، مهربان ترین 

شما با خانواده ام هستم .

چهارشنبه -بیست وسوم مهر 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5136

عیون أخبار الرضا علیه السلام : ج 2 ص 3٨ ح ١٠٩

طرح:محمدعلی رجبی

ارزش سلامتی با ماسک! 

نامه محمود صادقی به ابراهیم رئیسی
محمود صادقی، نماینده پیشین مجلس در نامه ای خطاب به رئیس قوه قضائیه خواستار ورود 
سید ابراهیم رییسی به موضوع کلاهبرداران و واسطه های تأیید صلاحیت شد. پیش تر غلامحسن 
اسماعیلی سخنگوی قوه قضائیه در یکی از نشست های هفتگی خود در مورد نفوذ و کلاهبرداری 
برخی افراد در انتخابات گفته بود: اینکه ادعا می کنند ذی نفوذند با اینکه باشند متفاوت است. این 
موضوع کلاهبرداری است نه ارتشا. ولی وصف مجرمانه دارد و رسیدگی میکنیم. تاکنون 20 نفر 
شناسایی و برخی با قرار آزاد شده و حدود 4 تا 5 نفر در بازداشت هستند اما به ارتباط این مدعیان با نهاد 

نظارتی انتخابات نرسیده ایم البته در این زمینه فردی از استانداری نیز بازداشت شده است.

رکورد کاهش دمای هوا در قم شکسته شد 
کارشناس اداره کل هواشناسی استان گفت: صبح روزسه شنبه دمای هوا در شهر قم به چهار درجه 
سانتیگراد رسید و این مقدار، پائین ترین میزان دمای هوا از ابتدای امسال تاکنون است.محمد جواد 
ترابیان در گفتگویی اظهارداشت :سردی هوا تا روزهای آینده ادامه دارد و دیروز حداکثر دمای قم  26 
درجه سانتیگراد خواهد بود. کارشناس اداره کل هواشناسی استان افزود: تا آخر هفته، آسمان استان، 
صاف همراه با وزش ملایم باد خواهد بود.وی گفت: با توجه به استقرار هوای پایدار در استان، وجود 

آلاینده های جوی در ابتدای صبح، دور از انتظار نیست.  

 باهنر :ناطق نوری برای نامزدی ۱4۰۰ قانع نشد
 محمدرضا باهنر رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: ما جلساتی با آقای ناطق تحت عنوان 
جلسات هیئت رئیسه مجالس چهارم و پنجم داریم و اخیراً هم این جلسه برگزار شده بود، ما تلاش 
کردیم که او فعال شود اما قاطعانه می گوید احساس تکلیف نمی کنم به همین جهت در حوزه علمیه 
خود مشغول به فعالیت است و اراده ای برای ورود به فعالیت های سیاسی ندارد از این رو تمایلی برای 
نقش آفرینی در صحنه سیاسی چه به عنوان یک کاندیدای انتخابات و چه به عنوان کارگردان صحنه 

سیاسی ندارد.

واکنش قاطع رئیس قوه قضاییه به ماجرای اوباش گردانی 
رییس قوه قضاییه در خصوص ماجرای اوباش گردانی اخیر گفته است که تعرض به متهم ولو اوباش 
قطعا مجاز نیست. به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، در ماجرای اوباش گردانی اخیر، آیت الله رئیسی 
ازهمان لحظات اولیه اطلاع، به دادستان تهران دستور داده است در خصوص مصادیق تعدی از قانون 
و نقض حقوق شهروندی، با متخلفین اعم از بازپرس یا مأمورین برخورد شود.رئیس قوه قضائیه ضمن 
تاکید بر برخورد قاطع و بی امان با اراذل و اوباش، حکم به تشهیر را صرفاً در صلاحیت دادگاه و آنهم در 

چارچوب قوانین و مقررات می داند که تعرض به متهم ولو اوباش قطعاً مجاز نیست.

زنگنه: دیگر وارد کار دولتی نمی شوم
وزیر نفت در مورد احتمال کاندیداتوری برای انتخابات ریاست جمهوری گفت: بازنشستگی سیاسی 
معنا ندارد، اما با اتمام این دوره خود، هرگز وارد کار دولتی نخواهم شد. بیژن زنگنه با بیان اینکه تلاش 
کرده ایم سوخت مردم به موقع تامن شده و مواد اولیه تامین شود، گفت: در جبهه های مختلفی در نبرد 
هستیم و فشار مضاعفی بر ما وارد می کنند. مردم بدانند دشمنان هیچ رحم و علاقه ای به ملت ایران 

ندارند؛ این جنایت علیه بشریت در شرایط کرونا است.

بازگشت مجری جنجالی به شبکه یک 
عبدالرضا امیراحمدی مجری تلویزیون که با اظهار نظرش درباره پرسپولیس باعث حواشی زیادی 
شده بود با تصمیم مدیران شبکه یک از برنامه صبحگاهی اخراج شده بود، صبح امروز دوباره به این 
برنامه برگشت و مقابل دوربین قرار گرفت.او در گفته اش درباره وزیر ورزش و پرسپولیس مورد حمله 
هواداران و مدیران این تیم قرار گرفته بود و در عذرخواهی اش هم طعنه ای به قرمز پوشان تهرانی زده 

بود.

کریستیانو رونالدو کرونا گرفت 
 تست کرونای فوق ستاره کهنه کار و پرتغالی تیم یوونتوس مثبت اعلام شد.به گزارش رویترز از 
لیسبون، فدراسیون فوتبال پرتغال اعلام کرد آزمایش کووید 19 کریستیانو رونالدو مهاجم تیم ملی این 
کشور مثبت است. رونالدو 35 ساله با این اوصاف دیدارچهارشنبه  شب تیم ملی پرتغال برابر سوئد در 

لیگ ملت های اروپا را از دست خواهد داد.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

سرانه فضای سبز شهر قم تا ۱۴۰۴ 
به ۲۳ مترمربع می رسد

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: با توجه به برنامه 
چشم انداز قم تا سال 1404 باید سرانه فضای سبز شهر قم به 23 مترمربع به 

ازای هر شهروند برسد.
پویش ملی درخت  پیام جوادیان در مراسم اهداء جوایز منتخبین مسابقه 
دوستی بنشانیم افزایش سرانه فضای سبز در شهر قم را موردتوجه قرارداد و 
اظهار داشت: افزایش سرانه فضای سبز از 14 و نیم متر به 20 متر از سال 94 
تا پایان سال 98 عددی است که با تلاش و توجه مجموعه مدیریت شهری رقم 
خورده است. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم توسعه فضای 
سبز در شهر قم را بیش از 8 میلیون مترمربع عنوان کرد و افزود: توسعه فضای 
سبز جنگلی، کمربند سبز و بوستان های شهری شامل این عدد بوده و تعداد 

پارک های شهری از 220 پارک به 370 رسیده است.
جوادیان ساماندهی آب نماها و شهربازی ها را نیز موردتوجه قرارداد و تصریح 
کرد: در سال 99 سه شهربازی در شهر قم افتتاح شده، شهربازی بوستان علوی به 
بهره برداری رسیده و راه اندازی شهربازی بوستان غدیر به پایان کرونا موکول شده 
است همچنین دو شهربازی نیز در پارک های شهری زمرد و هاشمی راه اندازی 

شده است.
وی به چشم انداز 1404 شهر قم اشاره و بیان کرد: بر اساس برنامه ریزی های 
به عدد 23  باید  قم، سرانه فضای سبز  در چشم انداز1404 شهر  انجام شده 

مترمربع رسیده و باید این 3 متر در این مدت باقی مانده اجرایی شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم تبدیل شهر قم را به باغ 
شهر و بازگشت به اصالت حقیقی شهر را مهم ترین دغدغه در این زمینه خواند و 

خاطرنشان کرد: از مردم قم برای رسیدن به این هدف یاری می خواهیم.
جوادیان ادامه داد: برگزاری مسابقات و پویش های مردمی در حوزه فضای 
سبز می تواند عامل تشویق مشارکت مردمی در مدیریت شهر و ارتقاء فرهنگ 
شهروندی باشد. وی شیوع ویروس کرونا را در اجرای برنامه های فرهنگی سازمان 
در فضای مجاز تأثیرگذار دانست و یادآور شد: با توجه به شیوع ویروس کرونا 
برنامه های فرهنگی سازمان که برای اواخر اسفندماه تا اواسط فرودین ماه تدارک 

دیده شده بود، در فضای مجازی اجرا و تا پایان سال ادامه خواهد داشت.
برنامه های  برگزاری  قم  و فضای سبز شهرداری  پارک ها  مدیرعامل سازمان 
آموزشی در فضای مجازی را یکی از اقدامات مؤثری سازمان در تشویق مردم 
در مشارکت برای حفظ فضای سبز خواند و افزود: سه برنامه مجازی به زودی به 

شهروندان معرفی خواهد شد.
 

مدیر منطقه چهار شهرداری قم  خبرداد

پیشرفت 7۰ درصدی بوستان
 حضرت خضرنبی

مدیر منطقه چهار شهرداری قم گفت: بوستان خضر با مساحت 35 هکتار بیش 
از 70 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

مهدی اصفهانیان مقدم با اشاره به اهمیت احداث بوستان هزار هکتاری، اظهار 
داشت: مجموعه هزار هکتاری کوهسار شامل مجموعه باغ پردگان، بوستان کوثر، 
بوستان خضر نبی و بوستان باغ موزه دفاع مقدس است که بوستان کوثر بخشی 

از آن به شمار رفته و دارای 32 هکتار که 25 هکتار آن توسعه فضای سبز است.
مدیر منطقه چهار شهرداری قم با بیان اینکه باغ موزه دفاع مقدس طرحی مهم 
در اشاعه فرهنگ شهادت و هشت سال دفاع مقدس بوده که در بوستان کوثر 
طراحی شده است، ابراز کرد: این موزه پیوست فرهنگی بوستان هزار هکتاری 
است که همزمان با هفته دفاع مقدس به بهره برداری رسید. وی عنوان کرد: 
بوستان خضر با مساحت 35 هکتار با پیشرفت فیزیکی بیش از 70 درصدی 
یکی دیگر از پروژه هاست که با برنامه ریزی انجام شده در بوستان هزار هکتاری 

قرار گرفته است.
ضعف سرانه های خدماتی در شهرک قدس

اصفهانیان مقدم در مورد افزایش خدمات در شهرک قدس، تصریح کرد: با توجه 
به سرانه جمعیت در شهرک قدس معتقدیم کاستی هایی در خدمات رفاهی وجود 
دارد، اما شهرک قدس بعد از احداث توسط دولت در اختیار شهرداری قرار گرفته 
و شهرداری از ابتدا در شکل دهی به سرانه های خدماتی این منطقه دخیل نبوده 
است. وی با تأکید بر اینکه احداث بوستان پنج هکتاری ایران زمین در انتهای 
شهرک قدس بوده که به بهره برداری رسیده است، اضافه کرد: احداث بوستان 
جنگلی 11 هکتاری شهید بنی حسن نیز در دست اقدام بوده که عملیات کاشت 
انجام شده است. مدیر منطقه چهار شهرداری قم خاطرنشان کرد: معضلاتی در 
مورد آسفالت و جدول گذاری و مسائل روشنایی شهرک وجود داشت که در دستور 
کار قرار گرفت و این شهرک به طور کامل ایمن سازی انجام شده است. اصفهانیان 
مقدم ادامه داد: بالغ بر یک و نیم میلیارد تومان اعتبار در سال 99 در جهت 
پیاده روسازی و تعویض جدول و آسفالت شبکه معابر در شهرک قدس پیش بینی 
شد که بخشی از آن در سال گذشته انجام شده و امسال تکمیل می شود و در زمینه 

اصلاح جداول نیز در شش ماه آینده طرح هایی به سرانجام می رسد.
 

معاون خدمات شهری شهرداری قم تاکید کرد

نیاز به مشارکت عمومی
 برای توسعه فضای سبز

معاون خدمات شهری شهرداری قم با تأکید بر مشارکت و پویایی شهروندان 
و مدیران در توسعه فضای سبز گفت: حضور مدیران و مشارکت پویای مردم در 
توسعه،حفظ و نگهداری فضای سبز عامل افزایش نشاط اجتماعی در جامعه و 

کاهش آسیب های اجتماعی خواهد بود.
سید امیر سامع در مراسم اهدای جوایز منتخبین مسابقات شهروندی پویش 
ملی »درخت دوستی بنشانیم« مشارکت مناسب شهروندان در این مسابقات 
را یکی از نشانه های ارتقاء فرهنگ شهروندی دانست و اظهار داشت: رسیدن 
به نقطه اشتراک و درک جایگاه حقیقی فضای سبز در بین شهروندان و مدیران 
اتفاق مهمی در این حوزه است. معاون خدمات شهری شهرداری قم ایفای نقش 
شهروندان و مدیران در توسعه فضای سبز را مورد توجه قرارداد و افزود: کاشت 
حتی یک درخت توسط مردم و مدیران نشان دهنده احساس مسئولیت همه افراد 
جامعه فارغ از جایگاه خود در این حوزه بوده و یک ضرورت است. سامع زندگی 
در کنار فضای سبزی شاداب را در افزایش کیفیت زندگی شهروندان بسیار مؤثر 
خواند و تأکید کرد: سلامت روان و کاهش آسیب های اجتماعی یکی از مهم ترین 
تأثیرات توسعه فضای سبز در جامعه بوده که نمی توانیم نسبت به آن بی توجه 
باشیم. وی با تأکید دوباره به حضور مدیران و شهروندان کنار هم در فعالیت های 
شهروندی، تصریح کرد: توسعه و حفظ فضای سبز نیازمند هم افزایی و همکاری 
شهروندان و مدیران است و مشارکت پویای مردم در این حوزه در سرزندگی و نشاط 

اجتماعی شهر تأثیر بسزایی خواهد داشت.

فرماندار قم  اعلام کرد

افزایش رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی در نانوایی ها

فرماندار قم گفت : رعایت شیوه نامه های بهداشتی در نانوایی ها در مقایسه 
با هفته های گذشته بیشتر شده است. مرتضی حیدری دیروز در جلسه شورای 
سیاست گذاری امور گندم، آرد و نان شهرستان قم اظهارداشت : رعایت شیوه 
نامه های بهداشتی در نانوانی ها در هفته های گذشته به کمتر از 60 درصد رسیده 
بود که با تلاش های صورت گرفته بار دیگر به بالاتر از این میزان رسیده است. وی 
گفت: برای قطع زنجیره انتقال کرونا رعایت شیوه نامه ها باید حداقل به 90 درصد 
برسد.رئیس شورای سیاست گذاری امور گندم، آرد و نان شهرستان قم افزود: 
دراین جلسه از اتحادیه نانوایان خواسته شد تا شیوه نامه های جدیدی را برای 
توجیه نانوایان به کار گیرند.حیدری از مردم نیز خواست ضمن رعایت تمام شیوه 

نامه های بهداشتی، تنها از دستگاه کارت خوان برای خرید نان استفاده کنند.

شهردار قم گفت :هیچ خانه ای در حریم پروژه متروی قم وجود ندارد چراکه مترو 
به صورت تونل اجرا شده و از عمق 14 تا 21 کیلومتری زمین عبور می کند.

از  یکی  پیامک  به  اشاره  با  خبرنگاران،  جمع  در  سقائیان نژاد  مرتضی  سید 
شهروندان راجع تعیین تکلیف خانه های حریم متروی قم اظهار داشت: هیچ 
خانه ای در حریم پروژه متروی قم وجود ندارد چراکه مترو به صورت تونل اجرا 
شده و از عمق 14 تا 21 کیلومتری زمین عبور می کند. وی با بیان اینکه پروژه 
متروی قم از سال 1391 در خط A آغاز  شده است، افزود: این خط شمال غربی 
شهر قم را به جنوب شرقی آن متصل می کند که 14 کیلومتر طول و 14 ایستگاه 
دارد. شهردار قم خاطرنشان کرد: در فاز نخست این پروژه 5.2 از قلعه کامکار تا 
میدان مطهری امتداد دارد که تا پایان 99 یا یکی دو ماه نخست سال 1400 به 

بهره برداری می رسد.
مذاکره برای جمع آوری ریل متروکه از داخل شهر

وی با اشاره به اینکه در طول این مسیر آزادسازی های لازم انجام شده ادامه داد: 
قطار شهری قم به این علت که از زیرزمین عبور می کند با املاک مردم معارضی 
ندارد. سقائیان نژاد با تأکید بر  وجود خانه هایی در حریم راه آهن شهر قم یادآور شد: 
ریل آهن داخل شهر قم بوده و خانه هایی در حریم آن وجود دارد که این موضوع 
مشکلاتی برای سکنه به وجود آورده است. وی ادامه داد: مذاکراتی با وزیر راه و 
شهرسازی داریم و دنبال این هستیم که برخی خطوط ریلی متروکه در داخل شهر 
جمع شود و در قسمت هایی که قطار همچنان عبور می کند با دیوارهای بسیار زیبا 
جداسازی صورت بگیرد. شهردار قم با اشاره به اینکه مسئولیت راه آهن به عهده راه 
و شهرسازی است اضافه کرد: شهرداری قم همراه با مردم از مدعیان این موضوع 
بوده و نسبت به مزاحمت هایی که ریل راه آهن برای مردم ایجاد کرده معترض 

است.

زمان بهره برداری از فاز نخست خط مترو قم 
وی با بیان اینکه فاز نخست خط مترو قم تا پایان سال 99 و اوایل سال 1400 
به بهره برداری می رسد اظهار داشت: این پروژه در گذشته مشکلات حقوقی و 
قراردادی داشت که با حل این مشکلات در تسریع آن قدم های مثبتی برداشته 
شد. سقائیان نژاد گلایه برخی از کسبه در جریان ساخت مترو را موردتوجه قرارداد 
و گفت: قطعاً هر کار عمرانی مزاحمت هایی ایجاد می کند اما بعد از افتتاح آبادانی 
برای آن منطقه و رونق برای کسب وکارها ایجاد خواهد کرد. شهردار قم با اشاره 
به جدیت و سرعت در پیگیری امور مربوط به متروی قم اظهار داشت: در حدی 
که بتوانیم ضرر و زیان کسبه ای که در این مدت دچار خسارت شده اند را جبران 

می کنیم.

شهردارقم :

هیچ خانه ای در حریم پروژه متروی قم وجود ندارد 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

انهدام ۱۱ باند تهیه و توزیع مواد مخدر 
چهار هزار و ۶00 کیلوگرم موادمخدر کشف شد

فرمانده انتظامی قم از کشف چهار هزار و 600 کیلوگرم انواع مواد مخدر در این استان طی 6 ماه نخست 
سال جاری خبر داد و گفت: این مقدار کشفیات نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته هشت درصد 

افزایش داشته است. 
سردار سید محمود میرفیضی در گفت وگویی افزود: 11 باند تهیه و توزیع مواد مخدر نیز در این مدت در 

استان قم متلاشی شده است.
وی از همشهریان خواست، در صورت مشاهده موارد مشکوک ضمن تماس با مرکز فوریت های پلیسی 

110 به خادمان خود در نیروی انتظامی اطلاع دهند تا اقدام های لازم و قانونی صورت بگیرد.
وی در ادامه بابیان اینکه هفته ناجا از 27 مهر الی 2 آبان ماه برگزار می شود و شعار امسال با عنوان »باهم 
برای امنیت و سلامت« خواهد بود، اظهار داشت: روزهای هفته ناجا نیز متناسب با برنامه ها و نیز زحمات 

و تلاش های نیروی انتظامی، نام گذاری شده است.
میرفیضی گفت: با توجه به شیوع بیماری کرونا و محدودیت های اعلامی از سوی ستاد ملی مبارزه با 
کویید 19 در سراسر کشور، برنامه های پیش بینی شده برای اجرا در هفته ناجا باید طوری عملی شود که 
ارتباط و تعامل مردم با پلیس مستحکم شده و خدمات و ماموریت های ناجا که هدفی جز آرامش و آسایش 

مردم را دنبال نمی کند، به نحو شایسته معرفی شود.
کشف محموله لوازم خانگی قاچاق 

فرمانده انتظامی قم همچنین از کشف محموله 4 میلیارد و 150 میلیون ریالی قاچاق لوازم خانگی 
درنتیجه بازرسی از یک دستگاه کامیونت قاچاق بر در قم خبر داد.

 میرفیضی اظهار داشت: کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان یک دستگاه کامیونت حامل بار 
قاچاق که از یک استان جنوبی به مقصد تهران بارگیری شده بود را توقیف کردند.

وی تصریح کرد: در بازرسی از خودرو 12 دستگاه تلویزیون 55 اینچ، یک دستگاه تلویزیون 65 اینچ، یک 
دستگاه تلویزیون 50 اینچ، 5 دستگاه تلویزیون 49 اینچ، یک دستگاه ماشین ظرف شویی 14 نفره، یک 

دستگاه ماشین لباسشویی 9 کیلویی و یک دستگاه یخچال فریزر فاقد مجوز کشف شد.
وی ارزش محموله کشف شده را برابر اعلام نظر کارشناسان  4 میلیارد و 150 میلیون ریال اعلام کرد.

وی تصریح کرد: درنهایت یک نفر در این رابطه دستگیر، به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل 
قانونی تحویل مرجع قضایی استان شد.

 
رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد

کلاهبرداری ۵۰۰ میلیونی از فروشنده طلا
رئیس پلیس آگاهی استان قم با اشاره به دستگیری یک کلاهبردار سابقه دار در قم، گفت: متهم با 
حضور در پاساژ معاملات طلا، ضمن شناسایی افرادی که برای فروش طلا به این مکان مراجعه کرده بودند 

با انجام مانور متقلبانه و طرح ادعای پرداخت پول بیشتر از فروشندگان کلاهبرداری و متواری می شد. 
 سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهارداشت: فردی با طرح شکایت در پلیس آگاهی استان مبنی بر اینکه 
در حال فروش طلاهاي همسرش در پاساژ معاملات طلا به ارزش 500 میلیون ریال بوده که شخصی 
ناشناس به وی اشاره و بعد از رفتن به بیرون از مغازه طلا فروشي بیان داشته طلاهایش را به قیمت بهتر و 
بالاتر خریدار است اما پس از معامله پولی به حساب وی واریز نشده است، بنابراین موضوع در دستور کار 
کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت. رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: در ادامه کارآگاهان 
با انجام اقدامات پلیسی متهم را شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی استان دستگیر و به پلیس آگاهی 
منتقل شد. سرهنگ قهرمانپور با اشاره به سوابق فرد دستگیر شده، اضافه کرد: نامبرده در تحقیقات 
پلیس با مشاهده شواهد موجود صراحتاً به جرم خود اعتراف و در نهایت به همراه پرونده تشکیل شده برای 

انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم  :

توقیف خودرو حامل قاچاق لوازم یدکی وسایل نقلیه 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از توقیف خودروحامل لوازم یدکی وسایل نقلیه خبرداد.

سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قم یک دستگاه 
اتوبوس را در در محور "اراک- قم" متوقف کردند.

وی تصریح کرد: پس از بررسی مشخص شد خودرو حامل 2 عدد پوسته ی سیلندر استوک ،یک عدد 
دسته موتور نیسان استوک ، 4 عدد سرسیلندر استوک ، 8 عدد سیلندر کامل استوک ، 18 عدد استارت 
کامل کیا ، 11 عدد سرپلس استوک ، 2 عدد میل لنگ استوک ، 8 عدد دینام نیسان ، 6 عدد کمپرسور 
، 2 عدد موتور کامل فاقد مارک ، 44 عدد قطعات آهنی خودرو ، 67 هزار و 574 عدد فندک و 384 عدد 
باطری یک و نیم ولت قاچاق است که طبق برآورد کارشناسان ارزش آن حدود 3 میلیارد و 500 میلیون 
ریال اعلام شده است. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل 

شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

گفت:  قم  استانداری  امنیتی  و  سیاسی  معاون 
دستگاههای اجرایی و سازمان ها در جهت رعایت کامل 

پروتکل ها، زیرذره بین قرار دارند. 
در  رسانه  جایگاه  اینکه  بیان  با  سلیمان پور،  بیژن 
مقابله با کرونا نباید کمرنگ شود، اظهار داشت: تمامی 
رسانه ها به ویژه صدا و سیما باید وارد شوند و اقدامات 
مهم در مقابله با شیوع کرونا را رسانه ای کرده تا سطح 
پروتکل ها  رعایت  اهمیت  به  نسبت  جامعه  آگاهی 
افزایش یابد. معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم 
افزود: محدودیت ها و ممنوعیت ها و پلمپ برخی از 
واحدها با توجه به وضعیت قرمز استان قم در حال انجام 
است و باید این رویدادها، رسانه ای شود و هشدارهای 
از  برخی  به  توجه  با  بدهیم. وی تصریح کرد:  را  لازم 
و  اجرایی  های  دستگاه  همه  گذشته،  در  گزارشات 

سازمان ها در جهت رعایت کامل پروتکل ها، زیرذره بین 
قرار دارند تا سلامت نیروها و همچنین مراجعه کنندگان 

حفظ شود.
سلیمان پور بیان کرد: به لحاظ نظارتی بر روی ماسک 
اصناف،  و  ادارات  در  اجتماعی  فاصله گذاری  و  زدن 
جدیت بیشتری شاهد هستیم و از ظرفیت رسانه نیز در 

راستای آموزش و اطلاع رسانی استفاده می کنیم.
در  شده  انجام  ارزیابی های  طبق  کرد:  عنوان  وی 
هفته های اخیر، رعایت نکات بهداشتی و پروتکل ها 
تا  سازمان ها  و  ادارات  در  کارمندان  و  مدیران  توسط 
حدی رضایت بخش بوده است، اما باید تداوم داشته 

باشد.
معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم خاطرنشان 
کرد: برخی مراکز که در آنها رعایت پروتکل ها کم تر مورد 

توجه بوده عمدتا شامل مجموعه هایی است که برون 
سپاری شده و زیر نظر دستگاه اجرایی فعال است که 
در این باره باید تذکرات لازم ارائه شود تا به سمت و سوی 

رعایت ضوابط و پروتکل ها بروند.
وی اظهار داشت: با وجود وضعیت قرمز، گاهی شاهد 
برگزاری همایش ها و برنامه هایی هستیم که همچنان 
تجمع در آن دیده می شود و از فاصله گذاری اجتماعی 
از رسانه ها  این خصوص تعدادی  خبری نیست، در 
انتقاداتی در مورد برگزاری مراسم ها توسط دستگاه های 
اجرایی دارند که انتقاد به جایی است و باید منتقل شود. 
اطلاع  شورای  ساختار  کرد:  خاطرنشان  سلیمان پور 
رسانی مبارزه با کرونا براساس سیاست های بالادستی 
نوشته شده است و با حضور رسانه ها برگزار می شود و 

هیچ رسانه ای را از بهره برداری خبری منع نکرده ایم.

معاون سیاسی و امنیتی استانداری قم :

جایگاه رسانه در مقابله با کرونا نباید کمرنگ شود 

امروزه  گفت:  قم  استان  دادگستری  کل  رییس 
دادرسی دانش محور جزو برنامه های تحولی دستگاه 
قضایی است و دلیل آن پیچیدگی زندگی ها به همراه 
پیشرفت فناوری می باشد.   حجت الاسلام والمسلمین 
علی مظفری درآیین تحلیف اعضای کانون کارشناسان 
رسمی دادگستری قم، افزود: تمام عرصه های زندگی 

مردم از همدیگر متاثر شده و خواه ناخواه آن ها را درگیر 
کارشناسی  نظریه  به  وی  می کند.  قضایی  مسایل 
کرد:  اضافه  و  اشاره  قضاوت  بودن  دانش محور  در 
حضور کارشناسان می تواند کمک بزرگی در راستای 
باشد.  قضاوت  بودن  دانش محور  و  قضایی  دانش 
وی ادامه داد: امروزه به دلیل پیچیدگی در تعاملات 

اجتماعی، اختلافاتی که به وجود می آید قابل درک 
برای مجموعه قضایی نیست و به یک نظریه تخصصی 
مجموعه کارشناسان اهل فن نیاز می باشد. به گفته 
مظفری، اگر این اتفاق نیفتد، یقینا قضاوت از عنوان 
دانش محوری عقب می ماند و ناخواسته قضاوت های 

ناعادلانه اتفاق خواهد افتاد.

رییس کل دادگستری استان قم:

دادرسی دانش محور جزو برنامه های تحولی دستگاه قضایی است

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: 614 طرح صنعتی و 
صنایع معدنی در استان در دست اجراست که بهره برداری از این طرح ها برای 

20 هزار و 433 نفر ایجاد اشتغال می کنند.
 محمود سیجانی با اشاره به وضعیت طرح های در دست اجرای صنعتی و 
صنایع معدنی در استان قم اظهار کرد: 614 طرح در دست اجرای صنعتی و 
صنایع معدنی در استان قم وجود دارد که حجم سرمایه گذاری برای این طرح ها 
18 هزار و 89 میلیارد تومان است و بهره برداری از طرح ها برای 20 هزار و 433 
نفر ایجاد اشتغال می کنند. وی ادامه داد: مهمترین طرح های در دست اجرای 
صنعتی و صنایع معدنی استان قم در زمینه محصولات فولادی و آهنی، ساخت 
انواع محصولات پلاستیکی، انواع لوله و پوشش لوله، کاغذ از کربنات کلسیم، 
پنل خورشیدی چند کریستالی، تولید الیاف مصنوعی، انواع شمش فولادی، 
انیدرید فتالیک، فرآورده های لبنی، دی اکتیل فتالات و لوازم بهداشتی و 
سلولزی است. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: 112 
طرح در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در استان با پیشرفت فیزیکی 

کمتر از 20 درصد وجود دارد که حجم سرمایه گذاری برای این طرح ها سه 
هزار و 632 میلیارد تومان است و طرح ها برای 6 هزار و 150 نفر اشتغال ایجاد 
می کنند. سیجانی تعداد طرح های در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی 
استان قم با پیشرفت فیزیکی بالای 60 درصد را 372 طرح دانست و تصریح 
کرد: تاکنون برای این طرح ها هزار و 400 میلیارد تومان سرمایه گذاری انجام 
شده است و تکمیل آن ها نیاز به هزار و 500 میلیارد تومان سرمایه گذاری 
دیگر دارد، طرح ها برای 10 هزار و 212 نفر اشتغال جدید ایجاد می کنند. وی 
ادامه داد: 432 طرح در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در استان قم با 
پیشرفت فیزیکی بالای 40 درصد وجود دارد که حجم سرمایه گذاری برای این 
طرح ها هشت هزار و 208 میلیارد تومان با ایجاد اشتغال برای 11 هزار و 567 
نفر است. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خاطرنشان کرد: 
502 طرح در دست اجرای صنعتی و صنایع معدنی در استان قم با پیشرفت 
فیزیکی بالای 20 درصد با حجم سرمایه گذاری 10 هزار و 226 میلیارد تومان 

و ایجاد اشتغال 14 هزار و 283 نفر وجود دارد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  خبرداد

اجرای 6۱۴ طرح صنعتی و معدنی در قم

مدیرگروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم گفت: برای پیشگیری از 
ابتلا به ویروس کرونا، شهروندان باید در ساعت های پرتردد از وسایل حمل ونقل 

عمومی به ویژه اتوبوس های درون شهری استفاده نکنند.
محمدتقی سلطانی افزود: با توجه به این که در شرایط خاصی از نظر شیوع 
ویروس کرونا قرار داریم، به همه شهروندان توصیه می شود از وسایل حمل ونقل 

عمومی به خصوص اتوبوس ها کمتر استفاده و بیشتر از وسایل شخصی استفاده 
کنند. وی با بیان این که استفاده از ماسک الزامی است، اضافه کرد: اگر فردی 
علایم مشکوک به بیماری را در خود احساس می کند،  به  هیچ  عنوان از وسایل 
حمل ونقل عمومی استفاده نکند و در اماکن عمومی حاضر نشود، زیرا به طور 

حتم بیماری را به افراد بسیاری انتقال خواهد  داد.

مدیرگروه آموزش و ارتقاء سلامت مرکز بهداشت قم:

شهروندان در ساعت های پرتردد از حمل ونقل عمومی استفاده نکنند


